
فرماندار جیرفت:

 با اصل برپایی جمعه بازار 
 مخالف نیستیم
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رمشک همچنان محروم از پست
شیخی، مسئول بازسازی دفتر قدیمی پست رمشک:  از خیر بازسازی دفتر قبلی گذشتیم. 

 من اینجا یک دفتر ict دارم،  مجوز و نام کاربری بدهید، من اینجا از مردم کالاهای پستی را تحویل بگیرم

وعده دو ماهه بازسازی اداره پست رمشک دو ساله شد

سوء استفاده از مجوزهای 
گلخانه در کرمان

معاون مسکن و بازآفرینی شهری
 اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان اعلام کرد:

انعقاد تفاهم نامه واگذاری 
قیر رایگان با شهرداری کهنوج 

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی کرمان گفت: از سال ۹۸ 
تاکنون، ۳۱۴ فقره مجوز گلخانه صادر شــده که تنها ۱۱ فقره به 

بهره برداری رسیده اند.طی نشستی با حضور مدیر باغبانی جهاد کشاورزی استان، مدیر 
شعبه شرکت شهرک های کشاورزی، رئیس نظام مهندســی کشاورزی استان  کرمان 
و پیمانــکاران گلخانه ای صاحب صلاحیت، در خصوص هم اندیشــی و وحدت رویه در 

ساخت سازه های گلخانه ای بحث و تبادل نظر شد.
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ذخیره ۷۶ میلیون مترمکعب 
آب  در  سازه های 

آبخیزداری کرمان
معاون آبخیزداری کرمان گفت: میزان آب ذخیره شده 
حاصل از بارندگی های دی ماه امسال در سازه های 

آبخیزداری شمال کرمان، ۷۶ میلیون متر مکعب است.  شجاعی، معاون آبخیزداری اداره 
کل منابع طبیعی و آبخیزداری شمال  استان کرمان گفت: کارشناسان اداره کل منابع 
طبیعی، میزان آب ذخیره شده حاصل از بارندگی های چند روز گذشته را در سازه های 

آبخیزداری به طور میانگین ۷۶ میلیون متر مکعب اعلام کرده اند.

ادامه مطلب را در 
صفحه 2 بخوانید 

صفحه 2را 
بخوانید
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تومــان  500 قیمــت          ۱۴00 دی   22 چهارشــنبه         ۱۱5۱ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

مشاغل خانگی مشاغل خانگی 
 در پیچ و خم گرفتن مجوز در پیچ و خم گرفتن مجوز

8

کاغذ وطن- وعده سـر خرمن شـنیده اید؟ دو سـال قبل با همین وعده مـردم محلی رمشـک را که دنبال بازسـازی تنها 
یک اتاق پسـت برای ارسـال مرسـوله های پسـتی بودند حوالـه دادند بـه گرفتن تسـهیلات و بازسـازی یـک اداره. حالا 
تمام هنر ثبت ملی شـده رمشـک بـرای فـروش اینترنتی بـه اداره پسـت قلعه گنج مـی رود. انتقالـی که بـرای محلی ها 
در کمتریـن حالـت ۴0 هزار تومـان آب می خـورد. ایـده اولیه از هتـل توپ آمـد. نامی که محلی هـا روی هتل پارسـیان 

گذاشـتند. هتل کپری قلعـه گنج بـا تمام حصیـر بافی هـا و سـوزن دوزی هایش برای مـردم اینقـدر جلوه کرد تـا مردم 
تـوپ بخوانندش. اکـرم قلنـدری، مدیر داخلی هتـل هرچه توانسـت از کارهای دسـت روسـتاهای اطراف خریـد و هتل 
را به شـکلی سـنتی طراحی کـرد. بعد هم بـه پیشـنهاد فعـالان اجتماعـی غرفـه ای را مختـص نمایش و فروش دسـت 

بافته هـای زنان سرپرسـت خانوار گذاشـت.

مـارا
دنبال
کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

فراخوان مناقصه عمومی
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی شماره: 101ب /10 - 1400م با موضوع : تکمیل پروژه آبرسانی به سبلوئيه زرند همراه 

با ارزیابی کیفی با معیار عمومی از محل منابع عمرانی برآورد: 31/172/043/478 ریال ومبلغ تضمین فرایند ارجاع کار: 1/558/603/000 ریال به شماره : 
2000005963000137 سامانه ستاد ایران، با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی 

که دارای گواهی صلاحیت معتبر در رشته آب صادره از ساجات و گواهی صلاحیت ایمنی معتبر از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، دعوت می شود. 

- مهلت خرید اسناد مناقصه: از روز سه شنبه مورخ 1400/10/21  لغایت یک شنبه مورخ 1400/11/03.
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه ستاد : ساعت 19 روز سه شنبه مورخ : 1400/11/19.
- تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14 روز سه شنبه مورخ 1400/11/19.

- زمان برگزاری مناقصه: ساعت 10:00 روز چهار شنبه تاریخ 1400/11/20.
لازم به ذکر است در زمان بازگشایی پاکات مناقصه، یک نفر نماینده از هر کدام از شرکت کنندگان می تواند در جلسه حضور داشته باشد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: 
آدرس: کرمان - بلوار 22 بهمن - شرکت آب و فاضلاب استان کرمان - نبش بلوار ساوه - دفتر قراردادها و تلفن 03433222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس: 021-1456
دفتر ثبت نام: 88969738 و 085193768

کلیه مراحل برگزاری مناقصات از دریافت اسناد مناقصات تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

ودریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

برنامه زمانی مناقصه: 

وم
ت د

نوب

مهلــت دریافــت اســناد از ســاعت 8:00 روز شــنبه مــورخ 
1400/09/27 بــه ســاعت 14:30 روز چهارشــنبه مــورخ 1400/09/17 

تغییــر یافــت«

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
مناقصه واگذاری امور انتظامات و نگهبانی به صورت حجمی بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت

شناسه آگهی : 1258500

شماره مناقصه: دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار
1400/11/12/138

امور انتظامات و نگهبانی به صورت حجمیموضوع مناقصه
دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت

www.setadiran.ir 
ب( پایگاه ملی مناقصات   
    http://iets .mporg.ir

)صرفاً جهت مشاهده(

7/843/445/052 ريالبرآورد یکساله )ریال(

392/172/253  ريالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30روز چهارشنبه مورخ دریافت اسناد
1400/10/29

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در 
تا ساعت14:30روز دوشنبه مورخ 1400/11/11سامانه ستاد ایران

از ساعت 12:15 روزسه شنبه مورخ 1400/11/12بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10 روز دوشنبه مورخ 1400/11/4 در محل  بیمارستان خاتم الانبیاء )ص( شهرستان بافت  برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست
 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

آگهی مزایده  املاک مازاد بانک کشاورزی
مدیریت شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان در نظر دارد املاک مازاد بر نیاز خود را بشرح ذیل ازطریق مزایده عمومی با شرایط و وضع موجود بفروش  برساند.

لذامتقاضیان الزاما باید جهت دریافت  اسناد شرکت در مزایده از تاریخ 1400/10/23 تا ساعت 13 روز یکشنبه1400/10/26 به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس 
:www.setadiran.ir  مراجعه و نیز جهت کسب اطلاعات بیشتر و بازدید از املاک از تاریخ انتشار آگهی )1400/10/23( همه روز بجز ایام تعطیل از ساعت 8 صبح تا ساعت 13 روز 

سه شنبه مورخ 1400/11/5 به مدیریت شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان واقع در خیابان قرنی غربی  طبقه دوم دایره خدمات و پشتیبانی مراجعه و تا ساعت 13 مورخ 1400/11/6  
پیشنهادات خود  را در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس:  www.setadiran.ir بارگذاری نمایند.

پاکت های پیشنهادی ارائه شده در سامانه ستاد در  تاریخ1400/11/9  ساعت 9 صبح در مدیریت  شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان واقع در خیابان قرنی غربی مدیریت بانک 
کشاورزی در حضور اعضا کمیسیون  معاملات مفتوح و قرائت خواهد  شد .

مدیریت شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان

1-متقاضیان بایستی معادل 5 درصد مبلغ  قیمت پایه مزایده مندرج در آگهی را به عنوان سپرده شرکت در مزایده بابت هر یک از املاک به صورت جداگانه در قالب یکی از تضامین 
مندرج در اسناد مزایده ارائه و اصل تضمین شرکت در مزایده  خود را  علاوه بر بارگذاری در سامانه ستاد در پاکت لاک و مهر شده تا ساعت 13 روز پنجشنبه  مورخ1400/11/7  به دایره 

خدمات مدیریت شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان واقع در جیرفت خیابان قرنی غربی تحویل و رسید دریافت نمایند.
2- بازدید از املاک و مطالعه مدارک و سوابق قبل از شرکت در مزایده برای تمامی شرکت کنندگان در مزایده ضروری است.

3-کلیه املاک عرصه شده با وضعیت موجود به فروش می رسند و در صورت داشتن متصرف تخلیه و سیر کلیه مراحل اداری ، حقوقی و قضایی  به عهده خریدار می باشد و بانک هیچ 
گونه مسئولیتی در خصوص تخلیه و تحویل املاک مذکور ندارد.

4-فروش املاک با کاربری مسکونی صرفا به صورت نقدی و در خصوص سایر کاربریها اولویت با فروش نقدی می باشد ولی پیشنهادهای غیر نقدی حداقل با پرداخت 20 درصد نقد و 
مابقی بصورت اقساط )با سود بانکی( حداکثر به مدت 36 ماه قابل بررسی است درصد پرداخت نقدی و مدت بازپرداخت الباقی ثمن)حداکثر 36 ماه(بایستی در برگه پیشنهادات قیمت 

بصورت شفاف اعلام گردد.
5-هزینه درج آگهی بعهده برنده مزایده می باشد.

6-بانک در  رد یا قبول یک یا تمامی پیشنهادات خرید مختار است.
7-به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط،مخدوش ، فاقد سپرده و پیشنهادهایی که پس از انقضا مدت مقرر در فراخوان واصل شود مطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد.

8-سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مزایده درج خواهد شد.
9-آخرین مهلت شرکت در مزایده و بارگذاری اسناد شرکت در مزایده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس: www.setadiran.ir روزچهارشنبه مورخ 1400/11/6 می 

باشد.
10-کلیه پیشنهادات الزاما باید در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(بارگذاری شود و پاکات پیشنهاد قیمت به صورت فیزیکی ترتیب اثر داده نخواهد شد.

عرصهنوع کاربرینوع ملکپلاک ثبتیردیف
)مترمریع(

اعیان
 )مترمریع(

قیمت پایه
شرایط متصرفقدر السهمآدرسمزایده)ریال(

فروش

1443 فرعی از 2 اصلی واقع در 1
بخش 46کرمان

ساختمان 
کهنوج-کوچه مالاریا- بن بست 34091327.245.000.000مسکونی4طبقه

نداردششدانگاول غربی

نقدی

8فرعی از 3922اصلی  واقع در بخش 2
کرمان – خیابان شهید دارلک 101/538.650.000.000-مسکونیآپارتمانیک کرمان

نداردششدانگکوچه شماره 8 فرعی شمالی1

9فرعی از 3922 اصلی واقع در بخش 3
کرمان – خیابان شهید دارلک 94/178.050.000.000-مسکونیآپارتمانیک کرمان

نداردششدانگکوچه شماره 8 فرعی شمالی1

11فرعی از 3922 اصلی واقع در بخش 4
کرمان – خیابان شهید دارلک 98/988.413.300.000-مسکونیآپارتمانیک کرمان

نداردششدانگکوچه شماره 8 فرعی شمالی1

13فرعی از 3922 اصلی واقع در 5
کرمان – خیابان شهید دارلک 87/817.639.470.000-مسکونیآپارتمانبخش یک کرمان

نداردششدانگکوچه شماره 8 فرعی شمالی1

643فرعی از551 اصلی واقع در 6
جیرفت-هوکرد-بین چینه و 1747398/568.695.190.000گاوداریگاوداریبخش45 کرمان

داردششدانگهوکرد
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7
موازی 121 سهم مشاع از1927 سهم 

از 96 سهم پلاک8اصلی واقع در 
بخش45 کرمان

زمین 
مشتمل 
بر گلخانه

جیرفت روستای گزاباد775046005.245.000.000کشاورزی
121سهم مشاع 
از1927 سهم 

ششدانگ
دارد

13فرعی از89 اصلی واقع در بخش 8
داردششدانگکهنوج - چاه زیارت9.523.800.000-105820زراعیزمین46کرمان

9
موازی32 سهم از 96 سهم ششدانگ 
پلاک 5 فرعی از 202اصلی واقع در 

بخش 46 کرمان

زمین 
رودبارجنوب – زیارت میرمقداد8.699.625.000-100057کشاورزیزراعی

32 سهم 
مشاع از 96 
سهم ششدانگ

دارد

10
موازی یک و یک سوم سهم از 96 
سهم  ششدانگ پلاک 585 اصلی 

واقع در بخش 45 کرمان

باغ و 
زمین 
زراعی

جیرفت - بند سراجی110001006.900.000.000کشاورزی
یک و یک 
سوم از 96 

سهم ششدانگ
دارد

11
یک و یک چهارم سهم مشاع از96 
سهم  ششدانگ پلاک یک فرعی از 
200اصلی واقع در بخش 46 کرمان

زمین 
رودبار جنوب – شاه آباد9.346.880.000-105856کشاورزیزراعی

یک و یک 
چهارم سهم 
مشاع از 96 
سهم ششدانگ

دارد

توضیحات و شرایط :
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چهارشنبه  22 دی 1400
سال چهارم | شماره پیاپی 1151 
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 با اصل برپایی جمعه بازار 
مخالف نیستیم

فرماندار جیرفت چند روز پس از تعطیلی جمعه بازار واقع در کنار 
مصلای مرکز این شهرستان گفت: با برپایی جمعه بازار یا روز بازار 
مخالف نیســتیم بلکه مخالفت ما با برگزاری جمعه بازار در محل 

نامناسب و بدون زیرساخت است.
ابوذر عطاپور با بیان اینکه برگزاری جمعه بازار در مکانی مناسب و 
دارای زیرساخت های اولیه حق مسلم شهروندان است تصریح کرد: 
در این زمینه کارگروه تخصصی بررسی وضعیت جمعه بازار تشکیل 

شده و تصمیم نهایی باید کارشناسی شده باشد.
این درحالی اســت که هشــتم دی ماه جاری رییس اتاق اصناف 
جیرفت اعلام کرد: نارضایتی و اعتراض بازاریان ورشکسته و اصناف 
و در نهایت هماهنگی با دســتگاه قضایی و امــام جمعه جیرفت، 

جمعه بازار این شهر را به تعطیلی کشاند.
فرماندار جیرفت اما می گوید که کارگروه تخصصی بررسی وضعیت 
جمعه بازار به ریاست شــهردار و با حضور مسئولان اتاق اصناف و 

دیگر متولیان تشکیل می شود.
او ادامه داد: این کارگروه با رعایت سازوکار قانونی و با هدف امکان 
ســنجی ایجاد مکانی مناســب با اولویت عرضه تولیدات دامی، 
کشاورزی، گیاهی، مشــاغل خانگی، صنایع دستی و ساماندهی 

دستفروشان سطح شهر برنامه ریزی شده است.
فرماندار جیرفــت نبود مکان مناســب و توزیع نشــدن اصولی 
محصولات تولیدی و کشاورزی شهرستان در جمعه بازار را علت 

مخالفت با فعالیت جمعه بازار در اطراف مصلی عنوان کرد.
او همچنین به برگزاری نشست فوق العاده تنظیم بازار شهرستان 
با حضور امام جمعه و جمعی از مسئولان محلی اشاره و بیان کرد: 

در این نشست مقرر شد تا اطلاع بعدی جمعه بازار برگزار نشود.
عطاپور افزود: برگزاری هرگونه بازار روز مشروط به تصمیم کارگروه 

تخصصی در چارچوب قانونی است.
او ادامه داد: تا زمانی که اولویت های هدف گذاری شده مهم محقق 

نشده، جمعه بازار برگزار نخواهد شد.

سوء استفاده از مجوزهای 
گلخانه در کرمان

رئیس سازمان نظام مهندسی کشــاورزی کرمان گفت: از سال ۹۸ 
تاکنون، ۳۱۴ فقره مجوز گلخانه صادر شده که تنها ۱۱ فقره به بهره 
برداری رسیده اند.طی نشستی با حضور مدیر باغبانی جهاد کشاورزی 
استان، مدیر شعبه شرکت شهرک های کشاورزی، رئیس نظام مهندسی 
کشاورزی استان  کرمان و پیمانکاران گلخانه ای صاحب صلاحیت، در 
خصوص هم اندیشی و وحدت رویه در ساخت سازه های گلخانه ای بحث 
و تبادل نظر شد.در این نشست محسن کمال الدینی، رئیس سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان کرمان گفت: از سال 
۹۸ تاکنون، ۳۱۴ فقره مجوز گلخانه با سطح زیرکشت ۱۷۷ هکتار از 

سوی سازمان نظام مهندسی  صادر شده است.
او می گوید: تنها ۱۱ فقره از این تعداد مجوز به بهره برداری رسیده که 

سطح زیر کشت 5.۴ هکتار گلخانه را شامل می شود.
کمال الدینی با انتقاد از برخی افراد که برای فرار از کاربری کشاورزی 
و استفاده های دیگر مجوز گلخانه می گیرند، گفت: از امروز به بعد در 
صورتی که بعد از صدور مجوز و انجام قرارداد نظارت با سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی، طی ۴ مرحله کار انجام نشد، امکان ابطال مجوز 
صادر شده را داریم.لطفعلی زاده، مدیرباغبانی سازمان جهاد کشاورزی 
استان نیز در این نشست از جمله دلایل به سرانجام نرسیدن مجوز های 

گلخانه را سخت گیری بانک ها در مراحل پایان کار دانست.
در این نشست که کلیه پیمانکاران گلخانه ای استان نیز حضور داشتند، 
بر ایجاد وحدت رویه در ساخت سازه های اصولی گلخانه تاکید شد و در 
نهایت تعهدنامه ای که از سوی سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع 
طبیعی استان کرمان در این خصوص تنظیم شده بود، از سوی اعضای 
جلسه امضا و تایید شد و همه پیمانکاران ملزم به رعایت مفاد مندرج 

در تعهدنامه شدند.

استاندار کرمان: سردار سلیمانی 
تکیه گاه افراد با هر گرایشی بود

استاندار کرمان با بیان اینکه سردار سلیمانی در پایداری و مردانگی در 
رفاقت الگو بود تاکید کرد: هر کسی با هر گرایشی می توانست به ایشان 
تکیه کند و باید به سلوک، شجاعت و مردانگی این شهید با زبان هنر 

پرداخته شود.
علی زینی وند در مراسم اختتامیه سومین جشنواره تئاتر سراسری سردار 
آسمانی افزود: هنر بهترین ابزار برای روایتگری از ابعاد شخصیتی و مکتب 
شهید سلیمانی به عنوان تقویت کننده و استحکام بخش هویت ایرانی، 

اسلامی و انقلابی نسل جوان است.
استاندار کرمان با بیان اینکه شخصیت ســردار سلیمانی چند بعدی 
است اظهار داشت:شخصیت،نحوه شهادت و زندگی سردار سلیمانی 
بهترین فرصت برای تولید آثار هنری است؛ هرچند ما بیشتر شخصیت 
فرماندهی سردار سلیمانی را برجسته می کنیم، اما هنرمندان به جنبه 

های کمتر پرداخته شده، سردار دل ها بپردازند.
او ادامه داد:شهید سلیمانی به عنوان الگوی امنیت ساز در منطقه جنوب 
شرق کشور، ابتدا اعتماد سازی، ســپس برای تامین معیشت مردم 

پایداری امنیت ایجاد می کند.
 استاندار کرمان با اشــاره به برگزاری دومین سالگرد شهادت سردار 
سپهبد حاج قاسم ســلیمانی گفت: روزانه 25 تا ۳0 هزار نفر مهمان 
داشتیم که گوشه ای از انعکاس اربعین بود و مردم کرمان نیز استقبال 
شایسته ای کردند و نیروهای انتظامی و امنیتی پوشش خوبی به مراسم 

دادند که بدون هیچ حاشیه ای برگزار شد.
زینی وند افزود:قطعا استان کرمان، مزار شهید سلیمانی و گلزار شهدا 
جلوه های زیبایی برای ساختن روایت هنرمندان از این شهید بزرگوار 

را به نمایش می گذارد.
دبیر سومین دوره جشنواره سراسری تئاتر سردار آسمانی نیز گفت: پس 
از اعلان فراخوان جشنواره، 2۴۶ اثر به دبیرخانه جشنواره تئاتر سردار 
آسمانی ارسال شدو ۷۱ اثر در بخش نمایشنامه، ۱۳5 اثر در بخش تئاتر 

خیابانی و ۴0 اثر در بخش رادیو تئاتر بود.
سید وحید فخر موســوی افزود: ۱5 نمایش خیابانی، هفت اثر رادیو 
نمایش و ۱0 اثر در حوزه نمایشنامه نویسی به مرحله نهایی و اجرا راه 

یافتند.
او تاکید کرد:امیدواریم که این جشنواره دوام و قوام خود را پیدا کند و باید 
از زحمات برگزارکنندگان دوره های اول و دوم جشنواره یاد کنیم که 

باعث شد این جشنواره اهمیت امروز را داشته باشد.
 سومین دوره جشنواره تئاتر آســمانی با اهدای لوح تقدیر و تندیس 
جشنواره به آثار برتر در تالار دانشــگاه فرهنگیان کرمان به کار خود 

خاتمه داد.

معاون آبخیزداری کرمان گفت: میزان آب 
ذخیره شده حاصل از بارندگی های دی ماه 
امسال در سازه های آبخیزداری شمال کرمان، 
۷۶ میلیون متر مکعب است.  شجاعی، معاون آبخیزداری 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری شمال  استان کرمان 
گفت: کارشناسان اداره کل منابع طبیعی، میزان آب ذخیره 
شده حاصل از بارندگی های چند روز گذشته را در سازه های 
آبخیزداری به طور میانگین ۷۶ میلیون متر مکعب اعلام 

کرده اند.
به گفته او این میزان آبگیری سازه های آبخیزداری، نقش 

مهمی در تغذیه سفره های آب زیرزمینی دارد.
شجاعی گفت: در پی بارندگی های دی ماه در استان کرمان، 
۱2۶ میلیون متر مکعب رواناب در سازه های آبخیزداری 

استان کرمان مدیریت شده است.
به گفته معاون آبخیزداری منابع طبیعی استان کرمان، 
شهرستان های سیرجان، بافت و بردسیر بیشترین میزان 
بارندگی و ذخیره نزولات را در شمال استان کرمان به خود 

اختصاص داده اند.
او گفت: تاکنون مجموعه عملیات آبخیزداری اجرا شده 
مساحتی بیش از یک میلیون و 200 و 20 هزار هکتار از 
سطح حوزه های آبخیز استان کرمان را تحت تاثیر قرار 
می دهد که نتیجه آن کاهش و کنترل فرسایش خاک و 
حمل رسوب، استحصال آب ناشی از بارش های سالانه، 
کنترل سیلاب های مخرب سالانه و کاهش خسارت احتمالی 

ناشی از آن است.
شجاعی از ساخت ۸ هزار سازه  آبخیزداری در شمال استان 
کرمان خبر داد و گفت: امسال نیز ساخت 25۶ سازه  دیگر 
با اعتبار هزار میلیارد ریال در دستور کار است که تعدادی از 

این سازه ها تا پایان امسال به بهره برداری می رسند.
به گفته او تعداد زیادی از این طرح ها از محل اعتبارات 
صندوق توسعه ملی طی سه سال گذشته احداث شده که 

خوشبختانه به دنبال بارش های اخیر آبگیری شدند.
 شجاعی می گوید: آبخیزداری، یکی از شیوه های نوین 
حفاظت از آب و خاک، مهار و پخش سیلاب ها است که 
باعث کنترل سیلاب های مخرب و نفوذ آب به سفره های آب 

زیرزمینی می شود.

مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان کرمان گفت:پیکر مطهر ۴ شهید گمنام 
همزمان با سالروز وفات حضرت ام البنین در 

شهرستان های بم، جیرفت و رفسنجان تشییع و تدفین می شود.
سرهنگ پاسدار محمود مهدوی اظهار داشت:استان کرمان در 
ایام سالروز وفات حضرت ام البنین مادر حضرت عباس بن علی)ع( 

علمدار کربلا میزبان پیکر مطهر چهار شهید گمنام است.
او با بیان اینکه این شهدا در شهرستان های رفسنجان، بم و جیرفت 
تشییع و تدفین می شوند گفت: شب گذشته یکی از شهدای گمنام 

با استقبال مردمی وارد فرودگاه بم شده است.
مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان کرمان 
با اشاره به اینکه این شهید گمنام در زمان شهادت 22 ساله بوده و 
در عملیات بدر در شرق دجله به شهادت رسیده است خاطر نشان 
کرد:مراسم تدفین شهید گمنام بم روز 2۶ دی ماه جاری در دانشگاه 
مرکز آموزش عالی بم برگزار می شود.او با بیان اینکه پیکر مطهر دو 
شهید گمنام روز 2۳ دی ماه وارد فرودگاه جیرفت می شود تصریح 
کرد: استقبال مردمی و خودرویی از شهید انجام و در نهایت روز 
2۶ دی ماه مصادف با سالروز وفات حضرت ام البنین خاکسپاری 
می شوند.مهدوی بیان کرد: پیکر مطهر یکی از شهدای گمنام 
جیرفت که در شهر علی آباد تدفین می شود ۱۹ ساله است و در 
عملیات کربلای پنج و در منطقه شلمچه در دوران دفاع مقدس 
به شهادت رسیده است.او اظهار داشت: شهید دیگری که در شهر 
جیرفت و در دانشگاه علوم پزشکی تشییع و تدفین می شود ۱۶ ساله 
بوده و در عملیات کربلای پنج و در شلمچه به شهادت رسیده است.
مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان کرمان با 
بیان اینکه شهرستان رفسنجان نیز میزبان پیکر مطهر یک شهید 
گمنام است گفت: استقبال از این شهید گمنام روز 2۳ دی ماه از 
منطقه کبوترخان آغاز می شود و در نهایت 2۶ دی ماه در بوستان 

شهدای شهرک یادگار امام )ره( رفسنجان تدفین می شود.
او تصریح کرد: شهید گمنام رفسنجان در زمان شهادت 2۳ ساله 
بوده که در عملیات بدر و منطقه شرق دجله به درجه رفیع شهادت 

رسیده است.

قیمت سکه روز گذشته)سه شنبه، 2۱ دی ماه( در بازار تهران با 2۷0 هزار تومان افزایش نسبت 
به روز گذشته به ۱2 میلیون و ۱۷0 هزار تومان رسید.نیم سکه بهار آزادی نیز ۶ میلیون و ۶00 
هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و ۶00 هزار تومان و ســکه یک گرمی 2 میلیون و 250 هزار 

تومان قیمت خورد.
علاوه بر این، در بازار طلا نیز نرخ هر گرم طلای ۱۸ عیار به یک میلیون و 2۱۴ هزار تومان رسید 

و قیمت هر مثقال طلا نیز پنج  میلیون و 2۶۳ هزار تومان شد.
به گزارش ایرنا، مهم ترین عوامل موثر در رشــد قیمت طلا و ســکه، بالا رفتن نرخ دلار و انس 
جهانی است. نرخ دلار در صرافی های بانکی از چهارشنبه گذشته پس از  مدت ها تثبیت قیمت 
در کانال 2۷ هزار تومان، به کانال 2۶ هزار تومان بازگشــت و این کاهش قیمت ها موجب افت 
قیمت سکه در روزهای گذشته شده و حتی روز دوشنبه به کانال ۱۱ میلیون تومان بازگشت 
در حالی که سکه از شهریور ماه در کانال ۱2 میلیون تومان و حتی در برخی روزها ۱۳ میلیون 

تومان معامله می شد. 

نوسان قیمت سکه در کانال 12 میلیون تومان  

نرخ دلار روز گذشته )سه شنبه، 2۱ دی ماه( در صرافی های بانکی با 20 تومان کاهش قیمت نسبت 
به روز گذشته، 2۶ هزار و ۷۱۷ تومان معامله شد. آخرین بار خرداد ماه امسال دلار در کانال 2۶ هزار 

تومان قرار داشت.
قیمت خرید هر دلار 2۶ هزار و ۱۸۸ تومان و نرخ خرید هر یورو نیز 2۹ هزار و ۷0۳ تومان اعلام شد.

علاوه بر این، بهای خرید دلار در بازار متشــکل ارزی 2۶ هزار و 50 تومان و نرخ فروش آن 2۶ هزار و 
2۸۶ تومان بود.

این در حالی است که نرخ خرید یورو در این بازار 2۹ هزار و 50۷ تومان و نرخ فروش آن نیز 2۹ هزار 
و ۷۷5 تومان اعلام شد.

همچنین در سامانه نیما در معاملات امروز، حواله یورو به قیمت 2۸ هزار و ۳0۶ تومان فروخته و حواله 
دلار به بهای 2۴ هزار و ۹۸۹ تومان معامله شد.

قیمت دلار از خردادماه وارد کانال 2۶ هزار تومان شــد و پس از آن در محدوده قیمت 2۶ تا 2۷ هزار 
تومان نوسان و افت و خیز در این نرخ ادامه داشت. 

حرکت رو به عقب دلار در صرافی های بانکی 

بر اســاس اطلاعیه منتشر شده در سایت کدال افزایش ســرمایه سه شرکت 
بورسی نزد مرجع ثبت شرکت ها به ثبت رسید. بر این اساس داروسازی تولید 

دارو، ببیمه ما و خدمات فنی فولاد یزد افزایش سرمایه دادند.
داروسازی تولید دارو، با نماد دتولید، افزایش ســرمایه ۴2 درصدی از مبلغ 
۶0 میلیارد تومان به ۸5 میلیارد تومان کــه از محل مطالبات و آورده نقدی 

انجام شده بود را نزد مرجع ثبت شرکت ها به ثبت رساند.
همچنین بیمه ما بــا نماد ما، افزایش ســرمایه 25 درصــدی از مبلغ ۴00 
میلیارد تومان به 500 میلیارد تومان که از ســود انباشته انجام شده بود، در 

مرجع ثبت شرکت ها ثبت کرد.
و خدمات فنی فولاد یــزد نیز با نماد خفولا افزایش ســرمایه ۳۷ درصدی از 
مبلــغ ۱۱ میلیارد تومان به ۱5 میلیارد تومان از محل ســود انباشــته را در 

مرجع ثبت شرکت ها به ثبت رساند. 

3 شرکت بورسی افزایش سرمایه دادند

ذخیره 7۶ میلیون مترمکعب 
آب در سازه های 

آبخیزداری کرمان

پیکر مطهر 4 شهید گمنام در استان 
کرمان تشییع و تدفین می شود 

خبر

خبر

بازار و بورساخبار شرکت هاخبر

نمایندگان مجلس بــا تحقیق و تفحص 
از »عملکــرد نهاد ریاســت جمهوری 
دولــت یازدهــم و دوازدهــم« با ۱۳۸ 
رأی موافق، 2۸ رأی مخالف و ۱0 رأی 
ممتنع موافقت کردنــد.روح الله نجابت 
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور 
و شورا ها در تشریح گزارش کمیسیون 
متبوعش گفت: در اجرای ماده )2۱2( 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی، 
ابتدائاً اطلاعات واصله از نهاد ریاســت 
جمهــوری در مــورخ ۱۱/5/۱۴00 در 
اختیار متقاضیان تحقیق و تفحص قرار 
گرفت و نظر به اظهار مورخ ۱0/۶/۱۴00 
متقاضیان مبنی بر عدم کفایت اطلاعات 
ارائه شده کمیسیون، موضوع در جلسه 
رســمی مورخ ۱۴/۶/۱۴00 کمیسیون 
کــه بــا حضــور ۱5 نفــر حاضرین از 
نمایندگان عضو کمیسیون، متقاضیان 
تحقیق و تفحص مطرح و پس از استماع 
نظرات طرفین، ضــرورت انجام تحقیق 
و تفحص در محور های ذیل به تصویب 

رسید.
محور های این تحقیق 

و تفحص به شرح زیر است:
۱-معاونیــن و مدیــران نهاد ریاســت 
جمهوری در تخلفات ایــن نهاد به ویژه 
عملکــرد مالی و مداخلــه در مذاکرات 
هسته ای و ســلطه بر گلوگاه های تولید 

رانت چه نقشی داشته اند؟
2-تحقیق و تفحص پیرامون نقش آقای 
حسین فریدون مشاور رئیس جمهور در 
مذاکرات هسته ای و پیامد های نامطلوب 

مداخلات ایشان
۳-نقش رئیس دفتر آقــای روحانی در 
انتصاب مدیران موسســات اقتصادی، 
کارخانجات، بانک ها و مراکز حســاس 

و درآمدزاد
۴-بررســی نقش تیم اقتصادی دولت 
دکتــر روحانی بــه ویژه معــاون امور 
اقتصــادی، آقای نهاوندیــان در تزریق 
۱۸ میلیارد دلار به بازار ارز و هدر دادن 
ذخایر ارزی کشور و همچنین توزیع ۶0 
تن طلا کــه در راســتای کنترل قیمت 
طلا صورت گرفت، اما هیچگونه نتیجه 
مثبتی نداشته و باعث هدر رفتن منابع 

بیت المال گردید.

عضو کمیسیون عمران مجلس در جلسه 
علنی روز گذشته مجلس از احتکار مسکن 
توسط بانک ها و شرکت های دولتی خبر 
داد و خواستار شناســایی و انتشار لیست 
این افراد شــد. به گفته او » شرکت های 
دولتی وظیفه اصلی خود را رها کرده و به 

احتکار مسکن روی آوردند«
اقبال شاکری در جلسه علنی روز گذشته 
)سه شــنبه( مجلس و در جریان بررسی 
گزارش کمیســیون عمران در خصوص 
میزان اجرای قانون جهش تولید مسکن 
گفت: امروز در حال بررسی قصه بی غصه 
مسکن هستیم، متاســفانه دولت قبل با 
گره زدن همه مســائل به خارج از کشور 
باعث عقب ماندگی کشور در اکثر حوزه ها 
به ویژه در خصوص مســکن شد، وزیر راه 
و شهرسازی گذشته ســاخت مسکن را 
مزخرف می دانســت و حتی در طول این 
دوره حتی یک واحد مسکونی برای مردم 

ساخته نشد.
 عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه 
اظهار کرد: امروز شاهد انباشت ۱0 میلیون 
نیاز مردم در حوزه مسکن هستیم، مجلس 
در قانون جهش تولید مســکن، دولت را 
مکلف کرد تا ســالیانه یک میلیون واحد 
مسکونی بســازد. امروز بانک ها و برخی 
شــرکت های دولتی وظایف خود را رها 
کرده و بــه احتکار مســکن می پردازند، 
وزارت راه و شهرســازی بایــد لیســت 
واحد های احتکار شده را از سوی بانک ها و 

این شرکت ها منتشر کند.
نماینــده مردم تهــران در مجلس گفت: 
دستگاه هایی که زمین در اختیار دارند و 
برای ساخت مسکن در اختیار وزارت راه 
و شهرســازی قرار نمی دهند باید معرفی 
شــوند، قانون اخذ مالیــات از خانه های 
خالی در حال پاس کاری می باشد، انتظار 
می رود در بودجــه ۱۴0۱، 2.5 میلیون 
واحد خالی شناســایی و به بــازار عرضه 
شــود. حداقل ۱00 هزار میلیارد تومان 
برای ســاخت مســکن و زیرساخت های 

آن نیاز است.
شاکری در پایان تاکید کرد: سازمان نظام 
مهندسی وظیفه ســنگینی برای نظارت 
بر اجرای ساخت این واحد های مسکونی 

برعهده دارد.

این روز ها انتصاب عبدالعلی علی عسگری به عنوان مدیرعامل 
هلدینگ خلیج فارس، به شدت حاشیه ساز شده است. حتی مدیران 
پیشین صداو سیما نیز اظهار نظر های طعنه آمیزی در واکنش به 
این موضوع بیان کردند.هلدینگ خلیج فارس یکی از بزرگترین 
شرکت های بورسی است. این هلدینگ بزرگ توانست با سه پله 
صعود نسبت به سال قبل به عنوان سی و هفتمین شرکت برتر 
در بین شرکت های شیمیایی جهان بر اساس آخرین رتبه بندی 

موسسه معتبر »ICIS« معرفی شود.
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس شامل ١٥ شرکت تولیدی 
پتروشیمی و مجموعا ٦٠ شرکت زیر مجموعه است. حالا بر اساس 
اخبار انتشار یافته مدیرعاملی شرکتی با این امتیازات ویژه به 
کسی رسیده است که سابقه ای در حوزه پتروشیمی و فعالیت های 
اقتصادی مرتبط با آن در کارنامه خود ندارد. او عمدتاً در حوزه های 
فرهنگی فعال بوده است و او را به عنوان مدیر صداوسیمایی 
می شناسند. نام علی عسگری وقتی بر سر زبان ها افتاد که جایگزین 
محمد سرافراز در سمت ریاست سازمان صداوسیما شد. تمامی 
مناصبی که علی عسگری در آن حضور داشته در حوزه های 

فرهنگی، اجتماعی و قضایی بوده است.
همین عدم تناسب در انتصاب یک مدیر صداوسیما به عنوان 
مدیرعاملی شرکت هلدینگ خلیج فارس حتی مدیران سیمایی 
را هم به طعنه و کنایه علیه مدیر جدید این بنگاه اقتصادی بزرگ 
واداشت. جالب اینجا است که برخی از این طعنه ها کاملًا بی پرده 
نیز هستند.  محمد سرافراز، رییس اسبق صداوسیما نوشت: » جناب 
علی عسگری همانطور که رسانه ملی را با کمک خانواده و دو مرجع 
تصمیم ساز، از فروپاشی نجات داده و مخاطب آنرا به بیش از هشتاد 
درصد رساند و معضلات کشور را یکجا حل کرد، اکنون در تراستِ 
خصولتیِ پتروشیمیِ خلیج فارس، مشکل مالی دولت را هم حل 

خواهد کرد!«
 محمدسرشار مدیر شبکه کودک  صداوسیما هم خطاب به علی 
عسگری گفته است: »آیا هولدینگ پتروشیمی کودک ونوجوان 

سراغ ندارید؟«

پول سازترین بنگاه اقتصادی 
به یک مدیر فرهنگی رسید

تحقیق و تفحص از
 نهاد ریاست جمهوری

 تصویب شد

بانک ها و شرکت های
 دولتی محتکر مسکن

آمار هـا نشـان می دهد همـگام بـا افـت 5 درصدی قیمـت دلار 
از اواخـر هفتـه قبل، تـا روز دوشـنبه، شـاخص بـورس هم 2.2 
درصـد افت کـرده و به همان سـطحی باز گشـت کـه در ابتدای 
سـال بـود. اینکـه بـازده سـرمایه گذاری در بـورس در پایـان 
مبـادلات دیروز بـه صفـر رسـید، یعنـی سـرمایه گذارانی که از 
اول امسـال تاکنـون در بورس سـرمایه گذاری کرده انـد نه فقط 
هیـچ سـودی به دسـت نیاورده انـد، بلکـه با توجـه به نرخ رشـد 

تورم بـا زیـان هـم مواجه شـده اند.
-رونـد نزولـی بـازار سـهام کـه از مـرداد مـاه پارسـال تاکنـون 
آغاز شـده از ابتدای هفته جاری شـتاب بیشـتری گرفته اسـت 
طوری کـه از ابتـدای هفتـه جـاری تاکنـون ارزش بازار سـهام 
بیـش از ۱۴0 هـزار میلیـارد تومان نـزول کرده اسـت. همزمان 
بعد از 2 سـال ارزش کل بازار فرابـورس نیز به زیـر ۱000 هزار 
میلیـارد تومـان نـزول کـرده اسـت. داده هـای آمـاری نشـان 
می دهـد؛ ارزش کل بـازار سـهام از مرداد مـاه پارسـال تاکنون 
200 میلیارد دلار نـزول کرده اسـت و از ۴25 میلیـارد دلار در 
20 مـرداد ماه پارسـال به 225 میلیـارد دلار در دی ماه امسـال 

رسـیده است.

بازده بورس به صفر رسید

   

سیلاب در جنوب استان کرمان خسارت ۲ هزار و 
۲۳۲ میلیاردی بر جا گذاشته این در حالیست که 
سامانه بارشی جدید در راه است و با توجه به تخریب 
سیل بندها احتمال خسارت مجدد در این منطقه 
وجود دارد.در پی بارندگی های سیل آسا هفته گذشته 
شاهد وقوع سیلاب در شهرستان های جنوبی استان 
کرمان بودیم. شدت سیلاب در شهرستان های رودبار 
جنوب،منوجان و قلعه گنج بیشتر از سایر مناطق 
بود و خسارت زیادی در حوزه های مختلف به ویژه 

کشاورزی، راه و مسکن برجا گذاشت.
همچنین با وقوع سیلاب شاهد فرونشست زمین در 
روستای گنج آباد بودیم که بر اثر آن بسیاری از خانه 
های مردم دچار آسیب جدی شد به گونه ای که دیگر 

امکان زندگی در این ساختمان ها وجود ندارد.
در پی بارندگی های اخیر عشایر منطقه جازموریان هم 
متضرر شدند و تعداد زیادی از دام های آنها از بین رفت. 
بنا به اعلام مسئولان حدود یک هزار و ۴٠۷ راس دام 

در جنوب استان کرمان تلف شده است.
خسارت سنگین سیلاب 

و فرونشست زمین در جنوب کرمان
مریم از اهالی روستای گنج آباد با اشاره به فرونشست 
زمین اظهار کرد:مسئولان فکری به حال ما کنند با این 
وضعیت در خانه هایمان نمی توانیم زندگی کنیم چرا 
که بعد از فرونشست زمین خانه هایمان دچار ترک 
خوردگی شده است و سکونت در آنها خطرناک است.

جازموریان  منطقه  در  حاضر  عشایر  از  علی 
گفت:سیلاب خسارت سنگینی به ما وارد کرده و 
حدود ٦٠٠ راس دام داشتم که در سیلاب اخیر همه از 
بین رفتند.احمد یکی دیگر از عشایر جازموریان هم در 
گفتگو با بازار از تلف شدن ۲٠٠ راس از دام هایش خبر 
داد.علی از اهالی رودبار جنوب اظهار کرد:از مسئولان 
می خواهیم هر چه زودتر برای وضعیت خسارت های 
سیلاب فکری کنند. بسیاری از سرویس بهداشتی 

خراب شده اند.
نگرانی از بارندگی های پیش رو و وضعیت 

نامطلوب سیل بندها
او ادامه داد: سیلاب بسیاری از محصولات کشاورزی 
را نابود کرده و تاکنون هیچ برآورد خسارتی انجام 

نشده است.
امیر هم از اهالی رودبار جنوب با اشاره به اینکه وضعیت 
در مناطق سیل زده تقریبا خوب است، افزود: ترس ما 

از بارندگی های هفته آینده است.
او گفت: بر اثر بارندگی و سیلاب اخیر وضعیت سیل 

بندها نامطلوب است و نگران این هستیم که با وقوع 
سیلاب مجددا سیل بندها خراب شوند.

علی هم با ابراز نگرانی در خصوص وضعیت نامطلوب 
جاده های کوهستانی شهرستان رودبار جنوب اظهار 
کرد: باید هر چه زودتر جاده ها را درست کرده و به 

وضعیت سیل بندها رسیدگی و آنها را ترمیم کنند.
جمع بندی نهایی خسارت سیلاب جنوب کرمان

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کرمان اظهار کرد: 
مناطق سیل زده به شرایط پایدار رسیده اند و کم کم 

زندگی در حال برگشت به روال عادی خود است.
مجید سعیدی با اشاره به اینکه میزان خسارت سیلاب 
به صورت کارشناسی برآورد شده است، افزود: میزان 
خسارت ها به سازمان مدیریت بحران کشور ارسال 
شده است. جمع بندی نهایی در این زمینه انجام شده 
و احتمالا این بحث در اولین جلسه هیئت دولت مطرح 

می شود و کمک های لازم تصویب خواهد شد.
او با اشاره به اینکه در بحث سرویس های بهداشتی 
و مسائل اضطرار منطقه گروه هایی مامور شده اند تا 
میزان آسیب ها را شناسایی کنند؛ افزود: ستاد اجرایی 
فرمان امام در زمینه بازسازی و ساماندهی سرویس ها 

بهداشتی و تخلیه چاه قول همکاری داده است.
سعیدی زمینه بارندگی های هفته آینده گفت:سازمان 
هواشناسی و اداره کل هواشناسی کرمان براساس 
الگوهای فعلی، پیش بینی کرده اند که شدت بارش ها 
به اندازه سامانه هفته گذشته نخواهد بود اما در صورت 

تغییر شرایط حتما هشدارهای لازم را می دهیم.
او ادامه داد: البته به شهرستان ها اعلام شده آمادگی 
لازم در این زمینه را داشته باشند تا در صورت بروز 
مشکل بلافاصله وارد عمل شوند. اقدامات پیشگیرانه 
هم در حال پیگیری است.سعیدی گفت:معاون عمرانی 
استاندار کرمان در سه شهرستان سیل زده استان 
حضور پیدا کرد و دستورات لازم در این خصوص را 
صادر کرد. بر این اساس فرمانداری ها، دهیاری ها و 
شهرداری ها باید با اجاره ماشین آلات، آسیب هایی که 
از سیل گذشته بر جا مانده و ممکن است در بارندگی 
های بعدی هم خسارت زا باشد را رفع کنند.مدیرکل 
مدیریت بحران استانداری کرمان در خصوص وضعیت 
سیل بندها هم اظهار کرد: در سفر معاون استاندار 
کرمان به شهرستان های جنوب وضعیت سیل بندها 
مورد بررسی قرار گرفت. با چندین پیمانکار حاضر در 
منطقه صحبت شده تا در اختیار فرمانداری باشند که 

در مناطق مدنظر به صورت اضطراری اقدام کنند.
خسارت 2 هزار و 232 میلیاردی سیلاب به 

جنوب کرمان
طبق اعلام روابط عمومی استاندار کرمان سعیدی 

در خصوص میزان خسارات ناشی از سیل، برف 
و طوفان از تاریخ ١۲ تا ١٦ دی ماه جاری در ١۹ 
شهرستان استان کرمان اظهار کرد: میزان خسارت 
ها توسط کارشناسان فرمانداری ها و دستگاه های 
اجرایی حدود ۲ هزار و ۲۳۲ میلیارد تومان ارزیابی 
و برآورد شده است.او گفت: از این مقدار حدود ۹۳۳ 
میلیارد تومان به بخش کشاورزی و حدود یک هزار 
و ۳٠٠ میلیارد تومان به بخش زیربنایی خسارات 

وارد شده است.
مدیرکل مدیریت بحران استاندار کرمان بیان کرد: 
علاوه بر این به علت بی توجهی برخی عشایر و دامداران 
به هشدارهای مکرر صادره و عدم خروج به موقع دام ها 
از مراتع و به ویژه تالاب جازموریان حدود یک هزار و 
۴٠۷ راس دام تلف شده است.سعیدی گفت: در ضمن 
یک هزار و ۹٠۷ واحد مسکونی شهری و روستایی 
نیز آسیب دیده است که از این تعداد ۴٥٠ واحد باید 

تخریب و نوسازی و مابقی تعمیر شوند.
در حالت آماده باش هستیم

فرماندار رودبار جنوب اظهار کرد: با اقدامات پیشگیرانه 
انجام شده خسارت ناشی از سیلاب به حداقل رسید 

اما به هر حال خسارت هایی به وجود آمده است.
علی پرورش با اشاره به اینکه مشکل سرویس 
بهداشتی ه صورت جدی پیگیری می شود، افزود: 
خسارات در حوزه کشاورزی برآورد و به استان اعلام 

شده است.
او گفت: در بازدید معاون استاندار کرمان از رودبار 
جنوب تصمیماتی اتخاذ شد و به زودی به کشاورزان 

برای جبران خسارت اعلام می شود.
پرورش اظهار کرد: در سیلاب اخیر سعی 
کردیم با استفاده از دستگاه ها و ماشین آلات 
سنگین موجود در شهرستان راه های روستایی 
را بازگشایی کنیم اما هنوز برخی راه ها دچار 
مشکل است که امیدواریم تا ظهر امروز همه راه 
ها باز شود.او در خصوص بارندگی های هفته آینده 
هم گفت:در جلسه ستاد بحران رودبار جنوب 
با توجه به وضعیت موجود در آماده باش کامل 
هستیم.فرماندار رودبار جنوب گفت: در سیلاب 
اخیر اکثریت سیل بندها از بین رفته است؛ ترمیم 
سیلاب بندها به ویژه در مناطق در معرض خطر 

در طی یک الی دو روز آینده انجام می شود.
او گفت: خسارت های به وجود آمده جبران می شود و 

مردم نگران نباشند.
عشایر به هشدارها توجه نکردند

فرماندار رودبار جنوب در خصوص عشایر در منطقه 
تالاب جازموریان گفت: علیرغم هشدارهای داده شده 

اما باز هم عشایر دام هایشان در مناطقی که احتمال 
خسارت وجود دارد، نگهداری می کنند. همین مساله 

باعث شد در این منطقه تلفات دامی داشته باشیم.
او تاکید کرد: عشایر فعلا به سمت تالاب جازموریان 
نروند و در مناطق بالادست دام هایشان را نگهداری 

کنند تا در بارندگی هفته آینده دچار مشکل نشویم.
او گفت: مقرر شده است که دام هایی که از عشایر 
تلف شده است توسط ستاد فرمان حضرت امام 
خریداری شود و دام ها در اختیار عشایر قرار گیرد.
سرهنگ اسفندیاری فرمانده سپاه شهرستان 
رودبار جنوب به بازار گفت: در جازموریان تعداد 
١٠ خانوار عشایر زندگی می کنند که تعدادی از 
دام های آنها تلف شده است که خدمات رسانی به 
آنها انجام شده است.فرماندار منوجان اظهار کرد: 
بارندگی اخیر در منوجان از ۲۴٠ میلی متر بوده 
که بی سابقه است. سیلاب در بخش کشاورزی، 
مسکن، آب، برق و... خسارت زیادی بر جا گذاشت.
محمود محمودی افزود: در شهرستان منوجان 
شاهد وقوع سیلاب در ١۳۲ روستا، دو بخش 
مرکزی و آسمینون و دو شهر منوجان و نودژ 
بودیم. با توجه به حجم بالای بارندگی و سرازیر 
شدن بخشی از سیلاب حوضه آبریز هرمزگان 
به سمت منوجان، روستای تجدانو در محاصره 
سیلاب قرار گرفت.محمودی بیان کرد:برای 
امدادرسانی به این روستا تقاضای اعزام بالگرد 
به منطقه را کردیم اما در زمان وقوع سیلاب به 
دلیل مشکلات جوی امکان پذیر نشد که خودمان 
را به مردم برسانیم. طی تماس با مسئولان محلی 
دستور داده شد با استفاده از امکانات منطقه به 
مردم امدادرسانی شود و مردم از سیلاب و آب 
رودخانه ها فاصله بگیرند تا خسارت جانی نداشته 
باشیم.فرماندار منوجان گفت: بعد از فروکش 
کردن سیلاب راهداری وارد عمل شد تا جاده 
بازگشایی شود و توانستیم وارد روستا شویم و کار 

امدادرسانی انجام شد.
او گفت: چنانچه اقدامات پیشگیرانه در منوجان انجام 
نشده بود قطعا با خسارت جانی مواجه می شدیم. 
از چندین ماه قبل کار لایروبی ها را انجام دادیم و 
توانستیم خسارت ها را کاهش دهیم.فرماندار منوجان 
با اشاره به تشکیل ستاد مدیریت بحران شهرستان به 
دلیل بارندگی های هفته آینده، افزود: در حالت آماده 

باش هستیم.
بررسی کارشناسی وضعیت 

فرونشست زمین در گنج آباد
او با اشاره به فرونشست زمین در روستای گنج آباد 
اظهار کرد: قرار است امروز کارشناسان زمین شناسی 
در منطقه حضور پیدا کنند و براساس نظر کارشناسان 

در این زمینه اقدام خواهیم کرد.
محمودی گفت: استاندار کرمان هم از نزدیک 
وضعیت فرونشست زمین در روستای گنج آباد را 
مورد بررسی قرار داد و دستورات لازم را صادر کرد.او 
ادامه داد: در منطقه ای که فرونشست زمین داشتیم 
خانه هایی که لازم بود تخلیه شدند چادرهای هلال 
احمر به آنها تحویل داده شد و در منطقه امن اسکان 
داده شده اند تا بعد از کار کارشناسی تصمیم گیری 
شود.فرماندار منوجان اظهار کرد: برآورد خسارت در 
حوزه های مختلف انجام و به استان اعلام شده است.

با توجه به مشکلات موجود در مناطق سیل زده و 
همچنین در راه بودن سامانه بارشی جدید، مسئولان 
باید هر چه سریعتر در راستای ترمیم سیل بندها و 
لایروبی رودخانه ها اقدام کنند تا مردم منطقه بار دیگر 

دچار ضرر ناشی از وقوع سیلاب نشوند.

مدیرکل آموزش و پرورش اسـتان کرمـان از نذر 
خدمـت جهـادی ۲ هـزار و ٥٦٠ آمـوزگار بالای 

۲٠ سـال در مـدارس ابتدایی اسـتان خبر داد.
رضـا رضایی بـا اعـلام این خبـر گفت: طـرح نذر 
خدمت جهادی در حاشـیه بازدیـد وزیر آموزش 
و پـرورش از مدرسـه پسـرانه دوره اول ابتدایـی 

معلـم کرمان در اسـتان و کشـور کلیـد خورد.
او خاطرنشـان کرد:براسـاس قانـون خدمـات 

کشـوری معلمـان بـا سـابقه بـالای ۲٠ سـال 
کار بایـد فقـط ۲٠ سـاعت خدمـت کننـد امـا 
دو هـزار و ٥٦٠ نفـر از مجمـوع حـدود ۴ هـزار 
نفـر از آمـوزگاران مـدارس ابتدایـی اسـتان کـه 
مشـمول تقلیـل سـاعت کاری بوده اند، بـا توجه 
به کمبـود نیروی انسـانی در راسـتای جلوگیری 
از افـت تحصیلـی دانش آمـوزان به صـورت تمام 
وقت و خیـر خواهانـه در کلاس هـای درس خود 

حضـور یافتنـد.
رضایی بـا بیـان اینکـه صرفـه جویـی در نیروی 
انسـانی مهمتریـن صرفـه جویـی در آمـوزش و 
پرورش اسـت، بیان کـرد: بـا اقـدام خیرخواهانه 
این آمـوزگاران ماهیانـه ۴٠ هزار و ۹٦٠ سـاعت 
اضافه تدریس معـادل خدمت ماهیانـه ۴۲۷ نفر 

آمـوزگار در اسـتان صرفه جویی شـده اسـت.
او ضمـن تقدیـر و تشـکر از اقـدام خیرخواهانـه 

ایـن همـکاران فرهنگـی گفـت: این آمـوزگاران 
خیـر، زمینه صرفه جویـی ماهیانه بیـش از ۸٥٠ 
میلیـون تومـان را در آمـوزش و پرورش اسـتان 

فراهـم کردند.
مدیـرکل آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمـان 
گفت:بـا توجه بـه تاکیـد وزیر آمـوزش و پرورش 
طرح نـذر خدمت جهـادی از اسـتان کرمـان در 

سراسـر کشـور کلید خـورد.

مسـئولان علـوم پزشـکی جیرفت در 
جنـوب اسـتان کرمـان آمـار مربوط 
بـه سـوانح رانندگـی ابتـدای دیمـاه 
تاکنـون را تکان دهنـده توصیـف 
می کننـد و می گوینـد در ایـن بـازه 
ماموریـت   ٥١۸ ثبـت  بـا  زمانـی 
تصـادف ١٥ کشـته و ۴۷٥ مصـدوم 
داشـته اندُ.دکتر ابراهیـم محمـدی 
رییـس اورژانس پیـش بیمارسـتانی 
نشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت  دا
گفـت: از ابتدای مـاه جـاری تاکنون 
٥١۸ ماموریـت تصادفـی یعنـی بـه 
ماموریـت   ۲٦ میانگیـن  صـورت 
تصادفـی در روز توسـط اورژانـس 
مدیریـت  و  بیمارسـتانی  پیـش 
حـوادث در جنـوب اسـتان انجـام 
شـده اسـت.او افزود: اورژانـس پیش 
بیمارسـتانی و مدیریـت حـوادث 
دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت در 
ایـن ماموریـت هـا ۴۷٥ مصـدوم را 
بـه بیمارسـتان هـای جنوب اسـتان 
کرمـان منتقل کـرد و ٦۹ مصدوم در 

محـل درمـان شـدند.

او اظهارداشـت: طـی ۲٠ روز از مـاه 
جـاری ١٥ تـن از هموطنان بـه علت 
بـی احتیاطـی و رعایـت نکـردن 
مقـررات راهنمایـی و رانندگـی جان 

خـود را از دسـت دادنـد.
محمـدی خواسـتار رعایـت بیشـتر 
و  راهنمایـی  مقـررات  و  نیـن  قوا
نندگـی شـد و گفـت: مسـئولان  را
مربوطـه بایـد فکـری بـرای وضعیت 
تصادفـات منطقـه جنـوب کننـد تـا 
مصدومـان و فوتـی هـای ترافیکی به 

حداقـل ممکـن برسـند.
تنهـا در دو حادثـه اخیـر در جنـوب 
اسـتان کرمان ١۷ دی مـاه در حادثه 
برخـورد چند خـودرو در شهرسـتان 
منوجـان و حریـق آنهـا کـه بـه علت 
قاچـاق سـوخت یکـی از خودروهـا 
انجـام شـد هفـت تـن کشـته و سـه 
نفـر نیـز زخمـی شـدند.همچنین 
مـورخ ۲٠ دی مـاه نیـز در ۲ سـانحه 
رانندگـی در شهرسـتان های کهنوج 
و قلعه گنج هشـت نفر مصـدوم و یک 

تـن کشـته شـدند.

 اسما محمودی|بازار

 گزارش

فرماندار رودبار جنوب گفت: در 
سیلاب اخیر اکثریت سیل بندها از 
بین رفته است؛ ترمیم سیلاب بندها 
به ویژه در مناطق در معرض خطر 
در طی یک الی دو روز آینده انجام 
می شود.

جنوب کرمان غرق در مشکلات سیلاب

نذر خدمت جهادی ۲ هزار و ۵۶۰ آموزگار در مدارس ابتدایی استان کرمان

آمار تکان دهنده تصادف در جنوب کرمان 
با 15 کشته و 475 مصدوم طی 20 روز

در سیلاب اخیر جنوب  اکثر سیل بندها تخریب شده اند

زار  
: با

س
عک

مدیرعامل اتحادیه دام سبک خاطر نشان کرد: 
مافیای بازار گوشت به بهانه افزایش قیمت 
گوشت در بازار داخلی صادرات دام را متوقف 
کردند این در حالیست که صادرات تنها روزنه 

امید برای ادامه حیات دامداران است.
افشین صدر دادرس در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، در پاسخ به این پرسش که چرا 
صادرات دام زنده متوقف شد؟ گفت: مافیای 
بازار گوشت با جوسازی و به بهانه افزایش قیمت 
گوشت در بازار داخلی روند صادرات دام زنده 
را متوقف کردند. متاسفانه مسئولان احساسی 
و بدون بررسی های کارشناسی روی مسائل 
تصمیم  می گیرند و همه جوانب را در نظر 

نمی گیرند.
وی با رد فروش گوشت دام صادراتی با قیمت ۹٠ 
هزار تومان، تصریح کرد: قیمت دام صادراتی در 
بسیاری از استان ها هنوز به کیلویی ٦۲ هزار 
تومان )قیمت مصوب دولت( نرسیده است. چه 
اتفاقی رخ می دهد که قیمت دام پایین است 
اما قیمت گوشت به کیلویی ١۸٠ هزار تومان 
می رسد؟ باید بگویم که سیستم توزیع در کشور 

مسئله دارد.
این فعال اقتصادی ادامه داد: برخی می خواهند 
با متوقف کردن صادرات دام علاوه بر حاکمیت 
خود بر بازار گوشت بر بازار دام نیز حاکم 

شوند و جو بازار را بر هم می زند. اگر مسئولان 
می خواهند روند صادرات را متوقف کنند 
نمی توان بر آنها خرده گرفت اما به تبعات آن 

توجه کنند.
صدر دادرس با اشاره به لزوم صادرات دامی که 
مجوز دامپزشکی را دریافت کرده و اظهارنامه 
گمرکی آن رد شده است، تصریح کرد: این 
محموله بیش از ٥٠ روز در قرنطینه بوده و با 
طرف خارجی قرارداد منعقد شده آنها به ما 
ضرب الاجل داده اند که اگر محموله به کشور آنها 
صادر نشود علاوه بر بازگرداندن پیش پرداخت از 
سوی طرف تجاری ایرانی خسارت و غرامت نیز 
باید پرداخت شود. از سوی دیگر برای صادرات 
این دام لنج و لندینگ کرافت کرایه شده است.  
به گفته وی، اگر مجوز صادرات دام داده نشود 
دیگر طرف خارجی تمایلی برای تجارت با 
ایرانیان از خود نشان نمی دهد و این به معنی 
توقف صادرات است. این در حالیست که 
مسئولان ارشد کشور بر لزوم صادرات غیرنفتی 

تاکید دارند.
مدیرعامل اتحادیه دام سبک با بیان اینکه 
دامی که قرار است صادر شود دام مازاد است، 
بیان کرد: دام به وفور در کشور وجود دارد و 
اگر این دام ها به شهرها بیاید خواهید دید که 
جمعیت آنها بیشتر از انسان ها است. سیستم 

توزیع گوشت در کشور مشکل دارد و نیازمند 
بازسازی است اما از آنجایی که سیستم توزیع 
لابی اقتصادی، سیاسی و مالی دارد نمی توان 
آن را اصلاح کرد و به تولیدکننده داخلی فشار 

 آورده می شود.
وی در پاسخ به این پرسش که در فضای مجازی 
فیلمی منتشر شد که بنا به آن دام زنده از طریق 
کشتی به کویت در حال صادر شدن بود آیا 
صحت این فیلم را تایید می کنید؟ گفت: حدود 
۲ سال است که از ارمنستان، گرجستان و ترکیه 
دام زنده از مرزهای ایران به کشورهای حوزه 
خلیج فارس ترانزیت می شود این فیلم مربوط 
به دام های ایرانی نبوده است. زمانی که این فیلم 
منتشر شد هنوز گمرک اجازه خروج دام به ما 
را نداده بود. دام های خارجی از مرزها شمالی 
وارد کشور و از بندرعباس، بوشهر و خرمشهر 
از طریق لنج و لندینگ کرافت به کشورهای 

حاشیه خلیج فارس صادر می شود.
صدر دادرس خروج ۲ محموله دام ایرانی را تایید 
کرد و افزود: دام ایرانی از مرز زمینی خارج شده 

است نه از طریق دریا.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه دامداران تمایلی 
برای خروج دام مولد ندارند، گفت: مسئولان 
دامپزشکی و ناظران گمرک نیز با جدیت و 
حساسیت از خروج دام مولد جلوگیری می کند.

به گفته وزیر راه و شهرسازی هزینه ای 
که هر خانوار ایرانی برای مسکن در کلان 
شهر ها می پردازد حدود ۴۸درصد است 
که در تهران این رقم به ٦٠ تا ۷٠درصد هم 

می رسد.
 رستم قاسمی وزیر مسکن راه و شهرسازی 
در صحن علنی روز گذشته  مجلس شورای 
اسلامی گفت: موضوع مسکن امروز در واقع 
به یکی از موضوعات مهم معیشتی و در واقع 
به بزرگترین مشکل معیشتی کشور است.بر 
اساس آمار موجود در کشور ۴۸ درصد سبد 
هزینه های خانوار در کشور هزینه مسکن 
و در شهر های بزرگی همچون تهران بیش 
از ٦٠ تا ۷٠ درصد هزینه های هر خانوار 
صرف مسکن می شود. قانون مترقی مسکن 
می تواند نیاز های جدی مسکن را برطرف 

کند این جمله را قاسمی می گوید.
رستم قاسمی می گویید ساخت ۴ میلیون 
مسکن در ۴ سال نیازمند برنامه ریزی و 
کار های زیرساختی است. امروز یکی از 
اقداماتی که در حوزه مسکن انجام شده 
زیرساخت های نرم افزاری است که برای 
قانون جهش تولید مسکن فراهم شده و 
در زمان بسیار کوتاهی سامانه نهضت ملی 

مسکن راه اندازی شده است.
این عضو هیات دولت گفت که شیوه ضمانت 

نامه های بانکی برای اعطای وام مسکن و 
تعیین تکلیف اقساط نیز انجام شده است. 
برای داشتن اطلاعات زمین های در اختیار 
وزارت راه و شهرسازی بانک زمین را تشکیل 
دادیم تا اطلاعات کامل زمین ها در کشور را 
ایجاد کنیم. اطلاعات ١۳٠٠ شهر در این 

بانک به روز رسانی و وارد شده است.
قاسمی گفت: قانون جهش تولید مسکن 
باید اصلاح شود تا مشکلات ما برطرف شود. 
در گام اول ساخت ۲ میلیون واحد مسکونی 

را شروع می کنیم.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به برنامه 
وزارتخانه در اجرای قانون جهش تولید 
مسکن گفت که ما برای اینکه بتوانیم طبق 
برنامه زمانبندی شده تا پایان ۴ سال این 
برنامه را اجرا کنیم لازم است در نوبت او 
ساخت دو میلیون واحد مسکونی را آغاز 
کنیم چرا که ساخت مسکن در کشور بین 

١.٥ تا ۲ سال به طول می انجامد.
به گفته عضو کابینه دولت سیزدهم، هم 
اکنون در اجرای اقدام ملی ساخت ٥۲٠ 
هزار واحد مسکونی آغاز شده و بر اساس 
گزارش دیوان ساخت آن ها بین ١٠ تا 
١٥ درصد پیشرفت فیزیکی داشته اند که 
در شورای عالی مسکن تصویب کردیم 
۹٠ درصد از اجرای این پروژه باقی مانده 

است که باید با استفاده از ظرفیت قانون 
جهش تولید مسکن در نهضت ملی مسکن 
ادغام شوند، همچنین بر اساس لیست 
ساخت ۲٠٠ هزار واحد مسکونی جدید در 
شهر های جدید را در این فرصت کوتاه بر 
اساس اجرای نهضت ملی مسکن کلنگ زنی 
کرده و آغاز کردیم. از سوی دیگر ساخت 
١٥٠ هزار واحد مسکونی روستایی بر اساس 
کد ملی متقاضیان در اختیار بنیاد مسکن 

قرار گرفته است.
وزیر راه و شهرسازی گفت: در پیش بینی 
منابع لازم برای این بخش آمده است 
از فروش املاک وزارت راه و شهرسازی 
تأمین شود بنابراین ما به دنبال این هستیم 
که املاک و زمین های قابل فروش برای 
پشتیبانی از نهضت ملی مسکن فروخته 
شده و درآمد آن در صندوق گذاشته شود، 
اما برای اجرای این قانون برای مدت زمان 
کوتاه نمی توان تنها از این طریق اقدام 
کرد. دولت برای اجرای قانون جهش تولید 
مسکن اهتمام جدی داشته و شخص رئیس 
جمهور نیز روزانه پیگیر این موضوع است 
بنابراین لازم است تأمین منابع لازم برای آن 
در بودجه ١۴٠١ مد نظر قرار گیرد تا بتوانیم 
در پایان دولت عدد پیش بینی شده در این 

قانون را محقق کنیم.

مافیای گوشت مانع ادامه صادرات دام شد 48 درصد درآمد هر خانوار صرف مسکن می شود

وعده دو ماهه بازسازی اداره پست رمشک دو ساله شد

شیخی، مسئول بازسازی دفتر قدیمی پست رمشک:  از خیر بازسازی دفتر قبلی گذشتیم. من اینجا یک 
دفتر ict دارم،  مجوز و نام کاربری بدهید، من اینجا از مردم کالاهای پستی را تحویل بگیرم
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وعده سـر خرمن شـنیده اید؟ دو سـال قبل با همین 
وعـده مـردم محلـی رمشـک را کـه دنبال بازسـازی 
تنهـا یـک اتـاق پسـت بـرای ارسـال مرسـوله های 
پسـتی بودنـد حوالـه دادنـد بـه گرفتن تسـهیلات و 
بازسـازی یک اداره. حـالا تمـام هنر ثبت ملی شـده 
رمشـک بـرای فـروش اینترنتی بـه اداره پسـت قلعه 
گنج مـی رود. انتقالی کـه برای محلی هـا در کمترین 

حالـت ۴٠ هـزار تومـان آب می خـورد.
 ایده اولیـه از هتل توپ آمـد. نامی کـه محلی ها روی 
هتـل پارسـیان گذاشـتند. هتـل کپـری قلعـه گنج 
با تمـام حصیـر بافی هـا و سـوزن دوزی هایـش برای 
مـردم اینقدر جلـوه کرد تـا مـردم تـوپ بخوانندش. 
اکرم قلنـدری، مدیر داخلـی هتل هرچه توانسـت از 
کارهای دسـت روسـتاهای اطراف خریـد و هتل را به 
شـکلی سـنتی طراحـی کـرد. بعد هـم به پیشـنهاد 
فعالان اجتماعی غرفه ای را مختـص نمایش و فروش 
دسـت بافته های زنـان سرپرسـت خانوار گذاشـت.

*هزار بافنده در رمشک
کار فروش دسـت بافته های سـنتی با آمدن مسافران  
به قـدری گرفـت کـه ایـن ایـده به رمشـک رسـید. 
دسـت و دل عبدالمجیـد رمشـکی ابتـدا می  لرزیـد 
، طـول کشـید تـا حاضـر شـد اولیـن حجـره فروش 
صنایـع دسـتی در رمشـک را بـاز کنـد. عبدالمجید 
بـه »کاغـذ وطـن« می گویـد کـه در ابتـدای راه هـر 
زنـی کـه بـه حجـره اش می آمـد و کارهـا را می دیـد 
جـای خریـد، درخواسـت کار داشـت:»وقتی هتـل 
تـوپ ایـن کا را کـرد و بـازار خوبـی را جذب کـرد ما 
هـم در ادامـه خواسـتیم تـا در رمشـک این سـازه  ها 

را بفروشـیم ولـی در ابتـدا هر کسـی کـه سـازه ها را 
می دید می گفـت کـه می توانـد همین ها را بسـازد و 
بعد هم کارهایـش را برایمـان می آوردو مـا هم قبول 
می کردیم تا شـاید مشـتری اش پیدا شـود« رمشک 
ابتـدا فقـط چنـد بافنـده حصیـر داشـت؛ بـه تعداد 
انگشـتان دسـت.  زنان خانه دار ایـن هنـر را از مادر و 
مادربـزرگ خود بلـد بودند. بـه قول خودشـان هنر با 
پوسـت و خونشـان آمیختـه بود امـا چـون درآمدی 
نداشـت کسـی سـراغش نمی رفت. کـم کم امـا این 
کسـب و کار در مشـک هـم جـان گرفـت و تعـداد 
بافنده هـا روز بـه روز بیشـتر شـد.  بعـد هم بـه جای 
حصیـر بافـی روی آودند به بافـت سـازه های تزیینی 
که بـازار بهتری بـرای فـروش دارد؛ از کیـف و کفش 
و سـبد گرفتـه تـا کاور گلـدان. ایـن آخـری امـا بین 
تهرانی ها عجیـب طرفـدار دارد:»اکثر مشـتری های 
ما کاور گلـدان حصیری می خواهند. این ها را بیشـتر 
به گل فروشـی ها در تهران ،اصفهان و رشـت و شیراز 
میفروشیم.«رمشـکی ها همه بافنده حصیرنـد، از هر 
خانواده سـه نفر بافنـده اسـت.عبدالمجید  می گوید 
تعـداد بافنده های رمشـک و ۳٠ پارچه آبـادی اش به 

هـزار نفر رسـیده.
*یارانه بگیرانی که خودکفا شدند

بافندگـی شـغل غالـب مردمانـی شـده کـه تـا ٥ 
سـال وقت وابسـته بـه درآمـد یارانه هایشـان بودند. 
وضعیـت مـردم در برخـی روسـتاها بـه گونـه ای بود 
که وقتی زمـان پرداخت یارانه می شـد، خودشـان را 
به شـهر می رسـاندند، مایحتـاج خـود را می خریدند 
و دوبـاره بـه روستاهایشـان برمی گشـتند. حـالا امـا 
هـر یـک از زنـان خـود صاحـب کسـب و پیشـه اند. 
عبدالمجیـد می گویـد ۹٠درصـد زنـان رمشـک و 

روسـتاهای اطرافش حصیـر بافـی دارند و یا سـوزن 
دوزی می کنند. چشـم مـردم بـه درآمد فـروش این 
هنرهای دسـتی اسـت. دسـت بافته هایی که پسـتی 

بـرای ارسـالش در رمشـک نیسـت.
*40هزار تومان هزینه حمل تا قلعه گنج

با فعالیـت مردم رمشـک، حصیربافی جنـوب کرمان 
سـال گذشـته ثبـت ملـی شـده و اکنـون ۸٠ درصد 
مرسـولات پسـتی در پسـت قلعـه گنج، مرسـولات 
پسـتی مـردم رمشـک  اسـت. پسـتی کـه هزینه اش 
بـرای ایـن مـردم بسـیار گـران تمـام می شـود. 
نزدیکتریـن اداره پسـت در قلعـه گنج اسـت و هزنیه 
ارسـال بـرای کوچک ترین وسـیله  کمتـر از ۴٠ هزار 
تومـان نیسـت. ایـن را طیبـه سـرحدی زاده، یکـی 
از هنرمنـدان ایـن روسـتا می گویـد کـه کارش را بـا 
کمـک دو بـرادرش آغـاز کرده:»داداش هـای مـن 
یـک پیـج اینسـتاگرام زدنـد و تولیداتمـان را قلعـه 
گنج می فرسـتند اما اکثر مشـتری هایمـان از تاخیر 
در ارسـال محمولـه و بعـد هـم هزینـه ناراضی انـد و 
رفته انـد و  دیگـر پشـت گوششـان را نـگاه نکردنـد. 
ایـن ۴٠ هـزار تومـان فقـط بابـت یـک  مرسـوله 
کوچک اسـت. چنـد روز قبل که داداشـم یـک گونی 
حصیر را می فرسـتاد حـدود ١٠٠هزار تومـان هزینه 
حملش شـد. تازه گاهـی اوقات هیچ ماشـینی راضی 
نمی شـود کـه ایـن وسـیله ها را تا قلعـه گنـج ببرد.«

*وعده بازسازی پست طی دو ماه
ساختمان مربوط به سال ٦۳ اسـت و نیاز به بازسازی 
دارد . دو سـال قبـل اکبـری، مدیـر کل  سـابق اداره 
پسـت اسـتان بـه همـراه حسـینی، نماینـده بنیـاد 
مسـتضعفان در قلعه گنج به رمشـک آمـد و در دیدار 
بـا هنرمنـدان قـول ایجـاد یـک اداره پسـت در ایـن 

شهرسـتان را داد. قرار شـد تا یکی از اتاق های پسـت 
سـابق را سـر و سـامان دهند و محموله های پستی تا 
دو مـاه دیگر  ازرمشـک ارسـال شـود. نماینـده بنیاد 
مسـتضعفان در قلعه گنج اما وعده داد که تسهیلاتی 
بـرای بازسـازی کل مجموعـه در نظر گیرد. اسـحاق 
شـیخی، مسـئول بازسـازی دفتـر قدیمـی پسـت 
رمشـک به »کاغذ وطـن« می گوید:»بعـد از اینکه به 
اداره پسـت درخواسـت ارسـال مرسـوله های پستی 
در رمشـک را دادیم. جلسـه ای در هتل کپـری بگزار 
شـد. قرار بود همان سـاختمانی کـه داشـتند را  یک 
اتاقـش را درسـت کننـد و مـا کار را از سـر بگیریـم و 
مرسـولات پسـتی را دریافت کنیم اما آن زمان آقای 
حسـینی گفت اگر  می خواهید پسـت را راه بیندازید 
تسـهیلاتش بـا بنیـاد. آن روز امـده بودنـد تـا بـا راه 
انـدازی همـان اتـاق همـه چیـز را همان جا درسـت 
کننـد ولـی حـرف تسـهیلات بنیاد کـه وسـط آمد، 
اقـای اکبری گفت شـما برویـد تسـهیلات را بگیرد و 
دفتـر را راه بیندازیـد و مـا هـم مجـوز را می دهیم تا 
شـروع به کار کنید.« دو سال گذشـت و نه تسهیلات 
پرداخـت شـده و نـه حتـی مجـوزی گرفتـه شـده. 
شـیخی در این مدت حتی بـه پای مجوز تسـهیلات 
گرفتـن با طـرح هـای دیگر مثـل خیاطی هـم پیش 
رفته:»می گفتنـد تهـران طرح تان را قبـول نمی کند. 
گفتیم اصلا به نـام خیاطی یـا هر چیز دیگری باشـد 
شـما فقط به ما تسـهیلات بدهید تـا کار بازسـازی را 

شـروع کنیم.«
او حـالا عطـای ادراه پسـت را بـه لقایـش بخشـیده. 
مسـئول دفتر ict رمشـک و مسـئول بازسـازی دفتر 
قدیمـی پسـت رمشـک می گوید:»زنـگ زدم کرمان 
 ict کـه از خیر دفتـر قبلی گذشـتیم. من اینجـا دفتر
دارم،  مجـوز و نـام کاربـری بدهیـد کـه مـن اینجا از 
مردم کالاهای پسـتی را تحویل بگیـرم، همه چیزش 
هم  پـای خودم. گفتند شـما مدارک دفتـر را بردارید  
و برویـد کهنوج. مـن که رفتـم کهنوج رییس پسـت 
گفت پروانه اّی  تمام دفاتر ict جنوب کرمان ده سـال  
اسـت که تمدید نشـده وب اید به کرمـان بروید.«در 
آخریـن پیگری هـا بـه اوگفت شـده کـه بایـد هیات 
مدیـره ای تشـکیل و برای دفتر پیشـخوان تشـکیل 
پرونـده بدهد که بـا وجود انجـام این مراحـل پرونده 
دفتر پیشـخوان رمشـک همچنان منتظر درج نوبت 
اسـت:»اداره کل پسـت می تواند با توجه به مشکلات 
چندین سـاله مـردم رمشـک  در ارسـال مرسـولات، 
اسـتثناء قائل شـده و به دفتر ict رمشـک کدی ارائه 
دهد تا بتواند کارهای پسـتی مردم  را انجـام دهد و یا 
تاییدیه تبدیل دفتر پیشـخوان روسـتایی به شـهری 
زودتـر از موعد مـورد قبول واقع گـردد اما هنـوز این 

پرونده بـه جریـان نیفتاده.«

مرضیه قاضی زاده |کاغذ وطن
گزارش 

با فعالیت مردم رمشک، حصیربافی 
جنوب کرمان سال گذشته ثبت ملی 
شده و اکنون 80 درصد مرسولات 
پستی در پست قلعه گنج، مرسولات 
پستی مردم رمشک  است. پستی که 
هزینه اش برای این مردم بسیار گران 
تمام می شود. نزدیکترین اداره پست 
در قلعه گنج است و هزنیه ارسال برای 
کوچک ترین وسیله  کمتر از 40 هزار 
تومان نیست. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 140060319008002474 هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
علی رحمانی نعیم آبادی فرزند عباس به شماره شناسنامه 24 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 312 مترمربع از 
پلاک 7577 اصلی واقع در زرند خیابان امیرکبیر کوچه شماره 10 خریداری از  مالک رسمی آقای علی اکبر تهامی زرندی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت  به فاصله 15روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای   مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. م/الف 246
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/10/7
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی اصلاحی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
شماره  آگهی  پیرو  و   140060319008002316 شماره  اصلاحی  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و 
فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم   هیات   140060319008000568
علی عرب  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  زرند  ثبت ملک  ثبتی حوزه  واحد  در  سند رسمی مستقر 
به  از پلاک 7565 اصلی  باب خانه  از زرند در یک  به شماره شناسنامه 373 صادره  آبادی فرزند رضا  نصرت 
228.20 مترمربع که در آگهی قبلی مساحت اشتباه قید گردید که بدین وسیله اصلاح می گردد. لذا  مساحت 
به منظور اطلاع عموم مراتب در یک نوبت  آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار این اگهی به مدت یک ماه اعتراض خود را به این 
به مراجع  را  اعتراض، دادخواست خود  تاریخ تسلیم  از  از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه  اداره تسلیم و پس 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 

مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 265
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اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگہی 

ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140060319078008626هیات دوم مورخه 1400/9/13 موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و . 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای بشیر قاسمی پوراحمدی فرزند محمد بشماره شناسنامه 2 صادره از زرند در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 360 
متر مربع که مقدار 130/11 متر مربع از ششدانگ عرصه آن متعلق به وقف است و در اجاره مالک متن میباشد تحت پلاک 
22359 فرعی از 1783 اصلی بخش 3 کرمان واقع در کرمان بلوار جهاد خیابان یاسین کوچه 8 خریداری از مالک رسمی 
آقای سید حسین طباطبایی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسيد، طرف . مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قنمایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت بنادر خواهد شد. م الف 1435
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محمود مهدی زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده 
است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی می 
شود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 

آگهی بمدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند.
املاک واقع در شهرستان زرند بخش 13 کرمان  

آقای محمدجواد میرزائی بادیزی فرزند علی بشماره شناسنامه 2753 صادره از زرند در سه دانگ مشاع از ششدانگ خانه 
به مساحت ششدانگ 390 مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 27 فرعی از 2368 اصلی واقع در زرند خیابان علامه 

کوچه 1 خریداری از مالک رسمی آقای سیدیحیی موسوی زرندی.
خانم اکرم افشار زرندی فرزند علی بشماره شناسنامه 2888 صادره از زرند در سه دانگ مشاع از ششدانگ خانه به  
مساحت ششدانگ 390 مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک 27 فرعی از 2368 اصلی واقع در زرند خیابان علامه کوچه 

1 خریداری از مالک رسمی آقای سیدیحیی موسوی زرندی.
م الف 247
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منع مدرسه داری مسئولان کشوری
مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتــی وزارت آموزش و پرورش از 
موافقت کمیسیون آموزش با پیشنهاد تسری قانون »ممنوعیت 
مدرسه داری برای مسئولان کشور« خبر داد و گفت: باید منتظر 
بمانیم تا ببینیم طرح نمایندگان مجلس پیرامون تعارض منافع، 

در صحن علنی هم رای می آورد یا خیر.
سعید صالح در گفت وگو با ایســنا، در این باره اظهار کرد: وزارت 
آموزش و پرورش در ســال ۹۸ به صورت داوطلبانه بخشنامه ای 
را صادر کرد که بر اساس آن اعضای شــوراهای نظارت و شورای 
سیاست گذاری نباید مدرســه راه اندازی شده داشته باشند و اگر 

دارند باید از سمت خود استعفاء دهند.
وی افزود: مهلتی هم داده شــد و این اتفاق افتاد. حدود ۱۸۳ نفر 
مشمول شده بودند که یا توقف همکاری برایشان زدند و یا خودشان 
اســتعفا دادند که از جمله آنها می توان به رئیس اســبق سازمان 

مدارس غیردولتی اشاره کرد. 
مدیرکل مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه در حال حاضر آن بخشنامه برای اعضای شورای نظارت شامل 
روسای ادارات، معاونین و غیره پابرجا و این محدودیت برقرار است 
گفت: چندی پیش مجلس طرحی را با همین موضوع ارائه کرده 
است که بر اساس آن مدیران آموزش و پرورش نباید مجوز مدرسه 
غیردولتی داشته باشند. صالح افزود: سازمان ما هم پیشنهاداتی 
ارائه کرده از جمله این که محدودیت ها شامل یک گروه خاص نشود 
و برای مسئولان دیگر نیز تسری یابد. در نهایت مصوب شد که علاوه 
بر مدیران آموزش و پرورش، افراد مشمول قانون رسیدگی به دارایی 
مقامات نیز مشمول شوند و بر این اساس آنها هم نمی توانند مدرسه 
دار باشند که در کمیسیون آموزش تصویب شده و باید ببینیم در 

صحن علنی هم رای می آورد یا خیر.

گزارش موارد »سالک« در مناطق 
روستایی تهران

رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اشاره 
به مشاهده مواردی از بیماری ســالک در مناطق روستایی استان 
تهران و همچنین ورود استانداری به این موضوع، گفت: اگر سریع 
اقدام کنیم می توانیم امیدوار باشیم بیماری به سرعت کنترل شود.
به گزارش ایسنا، دکتر محمدمهدی گویا در نشست خبری وزارت 
بهداشت، درباره مدیریت بیماری سالک در کشور گفت: مدیریت 
سالک در کشور چند بخشی است و سازمان های مختلف باید درگیر 
باشند. موضوع کنترل حیوانات ولگرد، پسماندها و جمع آوری زباله 
و نخاله ساختمانی اهمیت بسیار زیادی دارد. زیرا هر کدام از اینها 
می تواند منبع بیماری سالک در یک منطقه ای باشد که حتی پیش 
از این هم بیماری در آنجا دیده نشده است. موضوع مهم این است 
که اگر این اقدامات به صورت هماهنگ در زمان مناســب انجام 
نشود، بیماری گســترش می یابد. ما با بیماری روبرو هستیم که 
کنترل آن نسبت به گذشته به سادگی میسر نیست و کنترل سختی 

دارد که گاهی سال ها کنترل آن طول  می کشد.
وی افزود: از مردم می خواهم با مسئولین بهداشتی کشور همراهی 
کنند و توصیه آنها را جدی بگیرند. رعایت بهداشت محیط زندگی 
در داخل و خــارج از منزل و اطراف آن اهمیــت بالایی دارد. این 
بیماری اکنون عمدتا در مناطق روســتایی استان تهران مشاهده 
شده است. کارهایی که وزارت بهداشت انجام می دهد، عمدتا برای 
کنترل ناقلین بیماری است که چک حشره شناسی انجام می دهد 
و حشرات مزاحم را کنترل می کند و اگر لازم باشد این مراقبت ها را 

تشدید شود، اقدام لازم صورت می گیرد.
گویا تاکید کرد: باید توجه کرد که درمان بیماری سالک نیز اهمیت 
دارد. بیمار باید حدود یک ماه تحت مراقبت های خاص در مراکز 
بهداشتی باشد و به صورت زمانبندی شده دارو دریافت کند و پس 
از اتمام درمان هم باید تحت درمان باشد و پس از درمان مواظب 
باشد که زخمش پوشیده باشد که مهم ترین اقدام پیشگیری است. 
خوشحالم که اســتانداری تهران از این موضوع استقبال کرده و 
کاری کرده است که نیروها و ســازمان های دیگر به کمک وزارت 

بهداشت آیند.

مدیـرکل دفتـر کـودکان و نوجوانان سـازمان 
بهزیسـتی کشـور از افزایش حمایت بهزیستی 
از فرزنـدان بـالای ۱۸ سـال مراکـز خبـر داد 
و گفـت: خدمـات حمایتـی ایـن سـازمان بـه 
فرزنـدان در آسـتانه اسـتقلال از 20 میلیـون 
تومـان بـه حـدود ۴۶ میلیـون تومـان افزایش 
پیـدا کـرده اسـت. به گـزارش روز سـه شـنبه 
یرنـا از سـازمان بهزیسـتی کشـور، سـعید  ا
بابایـی افـزود: بـا اشـاره بـه ارتقـای سـطح 
خدمـات حمایتـی ایـن سـازمان بـه فرزنـدان 
در آسـتانه اسـتقلال افـزود: کمـک هزینـه 
حمایـت از ایـن فرزنـدان بـرای اسـتقلال بـا 
دسـتمزد پایـه مصـوب هـر سـال از متناسـب 
شـده اسـت؛ هر سـال بـا توجـه بـه نـرخ تورم 
ایـن مبلـغ افزایـش پیـدا می کنـد، به طـوری 
کـه مبلـغ 20 میلیـون تومـان سـال گذشـته 
بـا ایـن مصوبـه امسـال بـه حـدود ۴۶ میلیون 
تومـان افزایـش یافتـه کـه البتـه ایـن مبلغ به 
فرزنـدان فاقد سرپرسـت موثر)بی سرپرسـتی( 
نواده بهزیسـتی  کـه درون مراکـز شـبه خا
نگهـداری می شـوند، بـا شـرایط منـدرج در 
دسـتورالعمل  پرداخـت می شـود.وی دربـاره 
ارتقـای سـطح خدمـات حمایتـی بـه فرزندان 
در شـرف اسـتقلال بـالای ۱۸ سـال از تدوین 
و تصویـب دسـتورالعمل جامع فرزنـدان تحت 
سرپرسـتی بهزیسـتی برای هدایت بـه زندگی 
مسـتقل در مـرداد سـال جـاری خبـر داد و 
گفـت: تـا پیـش از ایـن تنهـا حـوزه معاونـت 
اجتماعـی سـازمان بهزیسـتی کشـور در کنار 
موسسـات و شـرکای اجتماعی سـازمان، امور 
فرزنـدان فاقـد سرپرسـت موثـر را پیگیـری 
می کرد اما پـس از تصویـب این دسـتورالعمل 
تمـام معاونت هـای این سـازمان تـوان خود را 
برای حمایـت از فرزندان بالای ۱۸ سـال برای 
رسـیدن بـه اسـتقلال بـه کار خواهنـد گرفت.
لزوم تدوین قانون جامع برای فرزندان 

بالای 18 با مشارکت دولت و مجلس 
شورای اسلامی

مدیـرکل دفتـر کـودکان و نوجوانان سـازمان 
بهزیسـتی کشـور بـا اشـاره بـه لـزوم تدویـن 
قانـون جامـع بـرای فرزنـدان بـالای ۱۸ بـا 
مشـارکت دولـت و مجلـس شـورای اسـلامی، 

ادامـه داد: در ایـن مقوله سـطح حمایت ها باید 
به گونـه ای باشـد کـه فرزنـدان بتواننـد کم کم 
به اسـتقلال برسـند همانطور کـه می دانیم در 
خانـواده اگر سـطح حمایت کم باشـد فرزندان 
در بـدو ورود بـه جامعه دچـار ضربه می شـوند 
و اگـر از یـک سـطحی هـم بالاتـر باشـد باعث 
می شـود کـه در حیـن ایـن فرآینـد نتواننـد 
بـه اسـتقلال کامـل برسـند و همچنـان متکی 
بـه حمایت هـای خانـواده باشـند ایـن موضوع 
درخصـوص فرزندان تحت پوشـش بهزیسـتی 
نیـز صـدق می کنـد.وی بـا اشـاره بـه اصـول 
فرآینـد تـرک مراقبـت و اسـتقلال فرزنـدان 
تصریح کـرد: کاهش وابسـتگی باید بـه تدریج 
صورت گیـرد و در دوران حضور فرزندان درون 
خانه هـا کارهایی کـه مربوط به توانمندسـازی 
بچه هـا می باشـد باید بـا دقت و وقت بیشـتری 
دنبال شـود. سـپس حفظ محرمانگی و احترام 
به شـان و کرامت انسـانی ایـن فرزندان اسـت 
تـا  بتواننـد در سـطح جامعـه بـه فعالیت هـای 
خـود ادامـه دهنـد. بابایـی افـزود: بایـد بـه 
نمندی هـا و تمایزهـای بچه هـا احتـرام  توا
گذاشـته شـود زیرا ماننـد هـر خانـواده ای هر 
کـدام از ایـن فرزنـدان دارای شـرایط خـاص 
و متفاوتـی هسـتند بنابرایـن ضمـن فرآینـد 
اسـتقلال متمایـز هـر فـرد بایـد مـورد توجـه 
مددکاران قـرار گیرند. مدیـرکل دفتر کودکان 
و نوجوانان سازمان بهزیسـتی کشور ادامه داد: 

دسـتورالعمل جامع فرزندان تحت سرپرسـتی 
بهزیسـتی دارای سـه مرحله آماده سازی ترک 
مراقبت موسسه ای)شـبانه روزی(، دوره انتقال 
و ورود بـه زندگی مسـتقل و دوره پـس از ورود 

به دوران اسـتقلال اسـت.
آموزش مهارت های مالی، زندگی و 
روانشناختی در خانه های نوجوانان

وی گفـت: در ایـن اثنـا برخـی مهارت هـا در 
دسـتور کار سـازمان قـرار گرفت تـا بچه هایی 
یـن  نـان هسـتند ا کـه در خانه هـای نوجوا
مهارت هـا را بـه تدریـج فـرا بگیرنـد بـرای 
اینکـه بتواننـد در بـدو ورود بـه جامعـه کار 

خود را پیـش ببرنـد برخـی از آنهـا عبارتند از 
مهـارت  »مدیریت مالـی« با موضوعاتـی مانند 
پس انـداز و صرفه جویـی، آشـنایی بـا امـور 
بانکـی، حسـاب و کتـاب امـور روزمره)دخـل 
نـواع وام و  و خـرج زندگـی(، آشـنایی بـا ا
بیمـه و مهـارت  »زندگـی و روانشـناختی« 
بـا موضوعاتـی همچـون نـه گفتـن، مدیریـت 
خشـم، مدیریـت اسـترس، خودشناسـی، 
ز وجـود  بـرا له، ا تصمیم گیـری، حـل مسـا
و جـرات ورزی ارتبـاط بـا خالـق، رهایـی از 
تله هـای عاطفـی، مهـارت دوسـتی، مهـارت 
بـط  همسـرداری، رعایـت حریم هـا در روا
عاطفـی، هنـر شـاد زیسـتن، خودانضباطـی، 
مهـارت برنامه ریـزی، تـاب آوری، سـلامت 
رتبـاط بـا  معنـوی و خداشناسـی. بابایـی ا
طبیعـت، دوره  ICDL، کار بـا تلفـن همـراه 
و کامپیوتـر، مهـارت خریـد، مهارت هـای 
مربوط بـه اسـکان، آشـپزی، حفظ سـلامتی، 
مسـافرت و حمل ونقـل، طـرز کار بـا وسـایل 
نشـگاه،  منـزل، بهداشـت، ثبت نـام در دا
نندگـی، آشـنایی بـا حقـوق شـهروندی  را
و خدمـات رفـاه اجتماعـی، انجـام تکالیـف 
دینـی، مبانـی سـلامت جسـمی و سـلامت 
روانـی، مهارت هـای هنـری، ورزشـی را از 
موضوعـات آموزشـی مرتبـط بـا مهارت هـای 
۱۸ سـالگی در  ۱5 تـا  عملـی در سـنین 
دامـه  نواده برشـمرد. وی ا مراکـز شـبه خا

داد: ایـن فرزنـدان در مهارت هـای مالـی و 
شـغلی بـا بازاریابـی، هـوش مالـی، مشـاغل 
خانگـی، کارآفرینـی، ارتبـاط در محـل کار، 
رزومه نویسـی، نحوه جستجوی شـغل، مقابله 
بـا قلـدری در محـل کار، انضباط کاری آشـنا 
می شـوند همچنیـن در آشـنایی بـا قوانیـن 
مسـئولیت کیفری دوران بزرگسـالی، آشنایی 
بـا جرائـم و مجازات هـا، آشـنایی بـا حقـوق 
فـردی، طـرح شـکایت و فراینـد دادرسـی، 
اهرم هـای حمایتـی در زمـان بـروز دعـوای 
حقوقی، حقـوق کار، حقـوق خانواده، شـروط 
ضمـن عقـد را یـاد می گیرنـد. بابایـی گفـت: 

هـر چنـد جهـت ادامـه تحصیـل دانشـگاهی 
فرزنـدان بهزیسـتی حمایـت کامـل تـا دوره 
دکتـرا صـورت مـی پذیـرد، بـا ایـن حـال در 
حـال حاضـر مهارت هـای مختلـف عملـی 
و نظـری بـا حمایـت موسسـات و شـرکای 
اجتماعـی سـازمان در مراکـز شـبه خانـواده 
در حال انجام اسـت و یکی از شـروط سـازمان 
بهزیسـتی بـرای مجـوز خـروج فرزنـدان از 
مراکـز، آموختـن صحیـح یـک مهـارت بـرای 

گـذران زندگـی اسـت.
ترک مراقبت قبل از رسیدن سن 

فرزندان به 18 سالگی ممنوع است
بابایـی بـا بیـان اینکـه تـرک مراقبـت قبـل از 
رسـیدن سـن فرزندان بـه ۱۸ سـالگی ممنوع 
اسـت، تصریـح کـرد: هیـچ فـردی نمی توانـد 
فرزنـدان تحـت پوشـش بهزیسـتی را مجبـور 
کند تا قبـل از سـن ۱۸ سـالگی از مراکز خارج 
شـوند بعد از آن هم طـی مراحلـی باید صورت 
گیـرد تـا بـه محـض اینکـه فرزنـدان بـه سـن 
۱۸ سـالگی رسـیدند مجبـور به تـرک مراقبت 
نشـوند و اطمینـان حاصل شـود تا در اسـکان 
و اشـتغال وضعیـت خوبـی پیـدا کردنـد. ایـن 
مسـئله جـزء خطـوط قرمـز سـازمان اسـت.
مدیـرکل دفتـر کـودکان و نوجوانان سـازمان 
بهزیسـتی کشـور راه اندازی موسسـات خیریه 
ویـژه حمایـت از فرزنـدان مسـتقل شـده را 
لعمل  نیـن دسـتورا ز بخش هـای قوا یکـی ا
جامـع فرزنـدان تحـت سرپرسـتی بهزیسـتی 
معرفـی کـرد و گفـت: در گذشـته بـه صـورت 
یـن  ز اسـتان ها ا انگشت شـمار در برخـی ا
موسسـات حضور داشـتند ولـی زمینـه قانونی 
ایجاد شـد تـا ایـن موسسـات تشـکیل شـوند 
بـرای اینکـه بتواننـد حمایت هـای ویژه تـری 
از فرزندان در کنار سـازمان بهزیسـتی کشـور 
داشـته باشـند.بابایی از متناسب شـدن کمک 
هزینـه حمایـت از فرزنـدان بـالای ۱۸ سـال 
بـا دسـتمزد پایـه مصـوب سـال جـاری خبـر 
داد و گفـت: هـر سـال بـا توجـه بـه نـرخ تورم 
ایـن مبلـغ افزایـش پیـدا می کنـد تـا فرزندان 
ننـد وضعیـت باثباتـی را پیـدا کننـد و  بتوا
نیازمنـد تایید سـال به سـال این رقم نباشـند،  
بطوریکـه مبلـغ 20 میلیـون تومـان سـال 
گذشـته بـا ایـن مصوبـه امسـال به حـدود ۴۶ 
میلیـون تومـان افزایـش پیـدا کـرده اسـت. 
البتـه اولویت سـازمان در آینـده، ارائه خدمات 

بـه صـورت غیرنقـدی اسـت.

باشگاه خبرنگاران جوان _ معاونت رفاه اجتماعی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در گزارش پایش 
فقر سال جاری اعلام کرد که تا سال ۹۹، 2۶ میلیون 
نفر از جمعیت کشور در فقر مطلق زندگی می کردند.
بر این اساس اگر میانگین ۳.2۴ برای هر خانوار در 
نظر گرفته شود حدود ۱0 میلیون خانوار زیر خط فقر 

زندگی می کنند.
 براساس بررسی ها خط فقر سرانه یک خانوار سه 
نفره، 2 میلیون و ۷5۸ هزار تومان است و برای 
خانواده ی چهار نفره این رقم ۳ میلیون و ۳۸5 هزار 

تومان برآورد شده است.
داده های مرکز آمار ایران از میزان هزینه های زندگی 
نشان می دهد که کف هزینه زندگی در تهران برای 
هر خانوار حدود ۱0 میلیون تومان در ماه است؛ این 
آمار کف هزینه زندگی در ارزان ترین استان کشور 
یعنی سیستان و بلوچستان را حدود ۶.5 میلیون 
تومان و به طور متوسط در سطح کشور بیش از ۸ 

میلیون تومان نشان می دهد.
بررسی خط فقر در دهه گذشته

 رئیس کمیته امداد در تابستان سال جاری گفت: 
برآورد ها نشان دهنده آن است که به طور متوسط 
در دوره زمانی ۱۳۸0 تا ۱۳۹۸ حدود ۳۳ درصد 
از جمعیت زیر خط فقر چند بعدی قرار گرفته اند 
و خط فقر از ۹50 هزار تومان در سال ۱۳۹0 به ۱0 

میلیون تومان در سال ۱۳۹۹ رسیده است.
در سال ۱۳۹0 خط فقر ۹50 هزار تومان

در سال ۱۳۹۱ خط فقر یک میلیون و 200 هزار 
تومان

در سال ۱۳۹2 خط فقر یک میلیون و ۸00 هزار 
تومان

در سال ۱۳۹۳ خط فقر 2 میلیون و ۱00 هزار تومان
در سال ۱۳۹۴ خط فقر 2 میلیون و 200 هزار تومان
در سال ۱۳۹5 خط فقر 2 میلیون و ۳00 هزار تومان
در سال ۱۳۹۶ خط فقر 2 میلیون و 500 هزار تومان

در سال ۱۳۹۷ خط فقر ۳ میلیون و ۴00 هزار تومان
در سال ۱۳۹۸ خط فقر ۴ میلیون و 500 هزار تومان

در سال ۱۳۹۹ خط فقر ۱0 میلیون تومان
در حالی که جمعیت زیر خط فقر مطلق از سال ۹2 
تا ۹۶ به ۱5 درصد رسیده بود،  این رقم از سال ۹۶ تا 

۹۸ به ۳0 درصد افزایش یافته است.
خط فقر در پایتخت 5 میلیون است

معاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: میانگین خط فقر در کشور برای خانواده 
۴ نفره حدود ۴ میلیون تومان و برای شهر تهران 

کمی بیشتر و نزدیک به 5 میلیون است.
به گفته ابوحمزه برخی از دستگاه ها رقم ۱0 
میلیون تومان را برای خط فقر مطرح کرده اند که 
مبنای کارشناسی ندارد و اگر این طور باشد ۹0 

درصد ایرانیان زیر خط فقر هستند.
خط فقر بر مبنای حداقل کالری مورد نیاز افراد 
در ماه و بر اساس استاندارد بین المللی تعریف 

می شود.
2۱00 کالری برای هر فرد خط فقر خوراکی 
است، اما هر کسی هزینه های غیر خوراکی هم 
دارد که هزینه ی خط فقر خوراکی با یک ضریبی 

به دیگر هزینه ها تعمیم داده می شود.
در سبد بین اللملی 2۱00 کالری عدد کل است 
و به طور خاص مشخص شده که هر فرد چقدر 
برنج، گوشت، پروتئین و مواد غذایی باید مصرف 

کند.
حمل نقل،  مانند  خوراکی  غیر  هزینه های 
آموزش، مسکن و بهداشت به صورت حداقلی 

در محاسبه ی خط فقر در نظر گرفته می شود.
 خط فقر در سال جاری ۱۱ میلیون تومان است

نماینده مردم سراب در مجلس شورای اسلامی 
در مهر امسال گفت: با اعلام رسمی بانک مرکزی 
خط فقر در سال جاری ۱۱ میلیون تومان است 
که درصد قابل توجهی از مردم ایران زیر خط 

فقر هستند.
بر اساس آمار تورم ۶۷ درصدی قدرت خرید 
دهک های پایین را کاهش داده است روز به روز 
تعداد افراد زیر خط فقر در کشور با افزایش همراه 
است و این درحالی است که معاونت رفاه وزارت 

کار خط فقر ۱0 میلیون تومانی را رد می کند.

افزایش حمایت از فرزندان بالای ۱۸ سال 
مراکز بهزیستی

خط فقر چقدر است؟
معاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خط فقر برای یک خانواده 4 نفره را 4 میلیون تومان اعلام کرد

گزارش

سازمان برنامه و بودجه از 
اختصاص سهمیه جدید بیمه 

قالیبافان حمایت می کند 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از حمایت سازمان برنامه و بودجه 

برای اختصاص سهمیه های جدید برای بیمه قالیبافان خبر داد. 
باشگاه خبرنگاران جوان- حجت الله عبدالملکی پس از حضور در 
نشســت کمیســیون اجتماعی مجلس با اعلام این خبر گفت که 
»رئیس سازمان برنامه و بودجه قول داده از محل افزایش بدهی های 
دولتی بیمه گروه های خاص توسعه داده و به زودی عملیاتی شود.« 
گزارش ها نشــان می دهد بیمه قالیبافان از ابتدای امسال اجرایی 
نمی شود. تابستان امسال وزیر کار دولت دوازدهم در مجلس برای 
سؤال یکی از نمایندگان درباره قطع بیمه این گروه در صحن مجلس 
حاضر شده بود. محمدحســین فرهنگی نماینده تبریز در جریان 
سؤال از محمد شریعتمداری وزیر وقت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
از قطع بیمه قالیبافان کشــور انتقاد کرده و گفته بود که مسئولان 
دولتی با ادعای نادرست بودن بیمه پردازی قالیبافان، بیمه این قشر 
را قطع کرده اند. قانون بیمه های اجتماعی قالیبافان، بافندگان فرش 
و شاغلان صنایع دستی شناسه دار مصوب سال ۱۳۸۸ چند گروه 
مرتبط با قالیبافان و کارگران قالی و فرش دستباف را تحت پوشش 
بیمه تأمین اجتماعی قرار داده اســت. در این پوشش بیمه ای، 20 

درصد سهم دولت و ۷ درصد سهم بیمه شدگان تعیین شده است.
شریعتمداری در پاســخ به ســؤال نماینده تبریز گفته بود قانون 
بیمه های اجتماعی قالیبافان تصریح کرده هزینه اجرای آن از سوی 
دولت در سال ۸۸ از ردیف بودجه تأمین می شود و در سال های بعد 

در صورت »تأمین اعتبار« قابل اجرا است.
وزیر وقت کار توضیح داده بود که »از ابتــدای اجرای این قانون تا 
سال ۹۹، سازمان تأمین اجتماعی ۴ هزار ۳۷۴ میلیارد تومان خود 
هزینه کرده است و علاوه بر اجرای قانون قالیبافان، تأمین اجتماعی 
از هرگونه پرداختی بدون پیش بینی در بودجه عمومی منع شــده 
است.« عبدالملکی امروز همچنین درباره ایجاد اشتغال به نمایندگان 
مجلس پاسخ داده است. او پیشتر از اجرای برنامه ایجاد یک میلیون 
و ۸50 هزار شــغل در ۱۸ ماه از نیمه دوم سال ۱۴00 خبر داده بود 
که با همکاری ۷۱ دستگاه، ۱۷5 برنامه اشتغالزا تنظیم شده است.
وزیر کار دولت سیزدهم خبر داده دو مصوبه بسیار مهم در شورای 
عالی اشتغال، برای اشتغال در استان های مرزی در حال اجراست و 
کمیته ای از مجلس و تأمین اجتماعی برای بازنگری و تسهیل در بیمه 

گروه های خاص تشکیل شده است.

رئیس جمعیت هلال احمر با تاکید بر اینکه 
امدادرسانی به مناطق سیل زده تداوم دارد، از تخلیه 
آب از ۱250 واحد مسکونی خبر داد. به گزارش  ایرنا 
از جمعیت هلال احمر، پیرحسین کولیوند در خصوص آخرین 
اقدامات انجام شده در مناطق سیل زده گفت: با توجه به وظایف 
جمعیت هلال احمر در امدادرسانی به آسیب دیدگان از حوادث و 
سوانح در سطح کشور، مراکز کنترل و هماهنگی عملیات به صورت 
شبانه روزی در حال رصد و کنترل وضعیت های مختلف در سطح 
کشور هستند. وی افزود: در همین راستا جمعیت هلال احمر مطابق 
با شرایط جوی، وضعیت های آمادگی و برنامه پاسخ به حادثه را آماده 
و به اجرا در می آورد. این اتفاق در سیل جنوب نیز رقم خورد و آمادگی 
لازم در بخش های مختلف بوجود آمد. رئیس جمعیت هلال احمر 
خاطرنشان کرد: در حین وقوع سیل نیز امدادرسانی انجام و تعداد 
زیادی از شهروندان از سیلاب نجات داده شدند. پس از وقوع سیل و 
با توجه به وارد شدن خسارت به زیرساخت های شهری و روستایی از 
جمله راه های ارتباطی، پل ها، شبکه آب و برق و ارتباطات و نیز ابنیه 
و منازل براساس دستورالعمل های جاری، سطح حوادث در روزهای 
نخست، استانی بود و پس از شدت بارندگی ها و سرریز آب های ناشی 
از بارش های بالادست به استان های جنوبی و جنوب شرقی، اقدامات 
اجرایی در سطح ملی از سوی جمعیت هلال احمر در دستور کار 
قرار گرفت. کولیوند ادامه داد: بلافاصله ستاد فرماندهی عملیات در 
سازمان امداد و نجات و نیز ستاد مدیریت شرایط اضطراری جمعیت 
با مسئولیت رئیس و با حضور دبیرکل، معاونت های جمعیت تشکیل 
و اعلام وضعیت قرمز در استان های درگیر و هشدار سطح نارنجی 
در استان های معین برای امدادرسانی منطقه ای اعلام شد. رئیس 
جمعیت هلال احمر با تاکید بر این که همین امروز نیز امدادرسانی 
در مناطق سیل زده با همه توان ادامه دارد، گفت: تخلیه آب از ۱250 
منزل مسکونی صورت گرفته و نیروهای امدادی در سطح منطقه 
حضور دارند تا زندگی شهروندان در مناطق سیل زده به حالت 

عادی بازگردد.

مدیرکل فرهنگی و هنری وزارت آموزش و 
پرورش با اشاره به تلاش برای راه اندازی سامانه 
اردویی گفت: تا زمانی که سامانه راه اندازی نشود، 

هرگونه بازدیدی خارج از مدرسه، وجاهت قانونی ندارد. 
به گزارش ایسنا، علی رمضانی در نخستین جشنواره تجارب و 
ایده های برتر اردویی و اردوگاهی با اشاره به اینکه پس از ورودم 
به این حوزه، شناسایی دغدغه ها در دستورکار قرار گرفت و 
دریافتیم که با چالش هایی در زمینه اردوها و اردوگاه ها روبه رو 
هستیم اظهار کرد: اقداماتی برای رفع این چالش ها آغاز شد و 

اولین گان در این حوزه، تدوین آیین نامه اردوها بود.
وی افزود: تا قبل از سال ۹۶ هیچ آیین نامه ای در حوزه اردو 
نداشتیم. آیین نامه اردوها آماده و به تأیید رئیس جمهورِ وقت 
رسید. پس از آن کارگروهی با حضور اردوگزاران کشوری 
تشکیل و پس از یک سال دستورالعمل جامعی در زمینه 

اردوها تهیه و به استان ها ابلاغ شد.
مدیرکل فرهنگی و هنری وزارت آموزش و پرورش با اشاره به 
اینکه دستورالعملی نداریم که در دو مرکز قانوگذاری تصویب 
شده باشد گفت: آیین نامه  اردوها در شورای عالی آموزش 
و پرورش و همچنین کمیسیون ایمنی راه ها تصوب شد و 
دستگاه های ذیربط از جمله اورژانس، هلال احمر و غیره 

درباره آن نظر دادند.
رمضانی با اشاره به تلاش برای راه اندازی سامانه اردویی گفت: تا 
زمانی که سامانه راه اندازی نشود، هربازدیدی خارج از مدرسه، 
وجاهت قانونی ندارد. نمی توانیم در شرایط موجود که سامانه 
اردویی نداریم، اردو برگزار کنیم. همه کمک کنند تا سامانه 

سریع راه اندازی شود، زیرا به شکل قانون در آمده است.
وی افزود: حوزه اردوگاه در وزارتخانه، مسئولی مشخص 
نداشت؛ نه نوسازی مدارس، نه نیروی انسانی و چه بخش های 
دیگر، هیچ کس پاسخگو نبود. در نهایت با اقدامات انجام شده، 
اساسنامه اردوگاه ها آماده و به تأیید شورای عالی آموزش و 

پرورش رسید.
وی با بیان اینکه تلاش کردیم تا دغدغه ها و چالش ها را احصاء 
کنیم و جشنواره تجارب اردویی با مشارکت خوب استان ها 
برگزار شد و امید است از این تجارب اردوگاهی بتوانیم در 
تدوین شش دستورالعمل مربوط به اساسنامه در حوزه های 
نیروی انسانی، مالی و .... استفاده کنیم گفت: اقدامات مربوط به 
آماده سازی دستورالعمل ها در حال انجام است. بر این اساس 

اردوگاه ها تبدیل به پارک علم و فناوری می شوند. 

رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری 
با واکسن وزارت بهداشت، شرایط صدور 
کارت واکسن برای کسانی که خارج از 
کشور واکسینه شــدند را تشریح کرد. 
دکتر محســن زهرایی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره صدور کارت واکسن برای 
کسانی که خارج از کشور واکسن تزریق 
کرده انــد، گفت: شــیوه نامه ای در این 
زمینه تهیه شده و به دانشگاه های علوم 

پزشکی کشور ابلاغ شد که به موجب آن افرادی که در نوبت یا نوبت هایی معتبر 
خارج از کشــور واکســن دریافت کردند و مدارک معتبر دارنــد، می توانند با در 
دست داشتن این مدارک و مدارک سفر خود به معاونت بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی شهر خود مراجعه کرده و فرم مشخصی را پر کنند.وی افزود: این فرم به 
تایید معاونت بهداشت دانشگاه مربوطه می رسد و سپس به مرکز مدیریت آمار و 
فناوری اطلاعات وزارت بهداشت ارسال می شود و ثبت سابقه واکسیناسیون فرد 
در سامانه انجام می شود و می تواند کارت واکسن داخلی هم دریافت کند او اظهار 
کرد: هر واکسنی که در کشور خارجی تزریق شود، مشکلی ندارد. بحث فعلی این 
است که افرادی که واکسن غیرقانونی یا قاچاق در داخل کشور تزریق کردند و یا 
اصلا ادعا می کنند خارج از کشور واکسن زدند اما مدرک معتبری برای اثبات این 
امر ندارند، اکنون خواهان دریافت کارت واکسن هســتند که به این افراد کارت 

واکسن داخلی تعلق نمی گیرد.

تهران - ایرنا - معاون رئیس جمهوری و رئیس 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران در یازدهمین 
دیدار ویدئوکنفرانسی خود با ایثارگران استان 
آذربایجان غربی گفت: مشکلات ایثارگران 
باید به  صورت اساســی و پایه ای بررســی و 

حل شود.
به گــزارش خبرنگار حوزه ایثار و شــهادت 
ایرنا، سید امیرحســین قاضی زاده هاشمی 
روز سه شنبه در این نشست پس از شنیدن 

درخواست ها و مشکلات ایثارگران، به ارائه دستورات و نکات لازم به منظور حل مشکل این 
عزیزان در موضوعاتی چون تأمین مسکن، معیشت و درمان پرداخت.

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه تمام سعی بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستای رفع 
مشکلات جامعه ایثارگری است گفت: مشکلات ایثارگران باید به صورت اساسی و پایه ای 
بررسی و حل شود. مسئولان بنیاد شهید و امور ایثارگران در استان ها باید تمام همت و تلاش 
خود را مصروف حل مشکلات این عزیزان کنند. عبدالرضا عباسپور معاون بهداشت و درمان 
بنیاد شهید و امور ایثارگران و محمود پاکدل معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور 
ایثارگران در این دیدار حضور داشتند و به بیان نکاتی در راستای حل مشکلات پرداختند. 
در این جلسه »آسیه الیاسی صوفیانی« مادر شهید، »حمزه حسین نژاد بدلبو« فرزند شهید، 
»رحیم رشادت زمان آباد« فرزند شهید، »صابر برجیسی« جانباز ۱5 درصد ناجا، »اسماعیل 
حسینی قریب کندی« پدر شهید، »کیمیا باباپور« مادر شهید، »لاله روفس« فرزند شهیده، 
»مقصود حسینی کردلر« جانباز ۱5 درصد و  »یوسف رحیمی حیدرلو« جانباز و آزاده ۳5 

درصد از طریق ویدئوکنفرانس به دغدغه ها و مسائل خود پرداختند.

رئیس ســازمان وظیفه عمومی انتظامی 
کشور گفت: در صورت تایید طرح سربازان 
منقضی خدمت سال ۹۷ به بعد می توانند 
از تسهیلات بانکی بهره مند شوند. باشگاه 
خبرنــگاران جوان - ســردار تقی مهری 
گفت: سربازان منقضی خدمت سال ۹۷ 
به بعد که دارای گواهینامه مهارت آموزی 
هستند، در صورت تایید طرح آنان توسط 
مراجع مربوطه، می توانند از تســهیلات 

بانکی بهره مند شوند. به گزارش سایت ناجا، رئیس سازمان وظیفه عمومی انتظامی کشور 
می گوید سربازان ماهر منقضی خدمت ساکن تهران برای بهره مندی از تسهیلات فوق 
می توانند فرم مربوطه را دریافت و پس از تکمیل آن در روز های سه شنبه هر هفته به 

دبیرخانه کارگروه تهران مستقر در اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی مراجعه کنند.
نشانی دبیرخانه خیابان سهروردی شمالی بالاتر از خیابان شهید بهشتی خیابان هویزه 
غربی نبش خیابان مرغاب است، همچنین متقاضیان در صورت هرگونه ابهام می توانند 
با شماره ۸۸۷۴2۹۴۱ تماس بگیرند. سربازان منقضی خدمت ساکن حومه تهران به 
معاونت های وظیفه عمومی واقع در شهرستان های ورامین و شهریار و  متقاضیان سایر 
استان های کشور برای بهره مندی از تسهیلات فوق به معاونت وظیفه عمومی استان و یا 
استانداری مراجعه کنند. سربازان منقضی خدمت سال های ۹۶ و قبل از آن نیز در اولویت 
دریافت تسهیلات مشاغل خانگی قرار می گیرند و با ثبت نام در سامانه مشاغل خانگی و 
تکمیل فرم مربوطه، می توانند از تسهیلات مشاغل خانگی بهره مند شوند و ۱0 روز پس 
از ثبت نام می توانند با ارائه کد رهگیری در سامانه مشاغل خانگی از روند کار مطلع شوند.

شرایط صدور کارت واکسن برای کسانی که 
خارج از کشور واکسینه شدند

رییس بنیاد شهید: مشکلات ایثارگران باید 
به  صورت اساسی حل شود

تسهیلات ویژه برای سربازان دارای 
گواهینامه مهارت آموزی

کولیوند:
 آب 1250 واحد مسکونی مناطق 

سیل زده تخلیه شد

هرگونه بازدیدِ خارج از مدرسه 
فاقد وجاهت قانونی است

خبر

خبر

خبر

مدیرکل دفتر کودکان و نوجوانان سازمان بهزیستی کشور با اشاره به لزوم تدوین قانون جامع 
برای فرزندان بالای 18 با مشارکت دولت و مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: در این مقوله سطح 
حمایت ها باید به گونه ای باشد که فرزندان بتوانند کم کم به استقلال برسند همانطور که می دانیم در 
خانواده اگر سطح حمایت کم باشد فرزندان در بدو ورود به جامعه دچار ضربه می شوند و اگر از یک سطحی 
هم بالاتر باشد باعث می شود که در حین این فرآیند نتوانند به استقلال کامل برسند و همچنان متکی به 

حمایت های خانواده باشند این موضوع درخصوص فرزندان تحت پوشش بهزیستی نیز صدق می کند.

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

پژوهشگران از کشف کتیبه ای خبر دادند 
که پس از خوانش آن دریافتند، نام »دادار 
امهر سپند« )آفریدگار مقدس( و »زرتشت« 
)پیام آور بزرگ ایرانی( در آن یاد شده است.

به گزارش خبرنگار ایلنا، از دوره ساسانی 
دشت  در  متعددی  نوشته های  سنگ 
مرودشت بجا مانده که برخی وابسته به 
شاهان و درباریان و بخشی دیگر بوسیله 
مردم عادی در دل آثار و کوهستان های 
این دشت به نگارش درآمده اند. در این 
میان کتیبه هایی چون کتیبه های اردشیر 
یکم در دیواره نقش رستم، کتیبه شاهپور 
بر بنای موسوم به کعبه زرتشت، کتیبه 
تیراندازی شاهپور یکم در غار شاه سروان 
حاجی آباد، کتیبه کرتیر بر کعبه زرتشت 
و دیواره نقش رستم، کتیبه شاهپور یکم در 
نقش شهریاران )نقش رجب(، کتیبه معراج 
کرتیر در نقش شهریاران )نقش رجب(، 
کتیبه شاهپور سکانشاه و سلوک داور در 
کاخ تچر از جمله کتیبه هایی هستند که در 
زمره کتیبه های درباری به شمار می روند. اما 
کتیبه های دیگر نیز که اغلب شامل اندرزها 
و کتیبه های سنگ گور بروی دیواره صخره و 
دامنه و همچنین فراز کوهستان ها حجاری 
شده اند توسط مردم عادی به نگارش 
درآمده اند. از اینرو این کتیبه ها در معرض 
آسیب بیشتری هستند. مصطفی رخشنده 
خو )کارشناس ارشد مرمت آثار تاریخی و 
فعال حوزه مرمت آثار صخره ای( در همین 
زمینه گفت: کتیبه های نو یافته به لحاظ 
قرارگیری و مکان احداث )سینه صخره ها و 
کوه ها( عموما در شرایط نامناسبی همچون 
یخبندان، ریزش باران، ذرات ساینده موجود 
در هوا، بادها و عوامل گوناگون محیطی قرار 
گرفته اند و از سوی دیگر قرار داشتن این آثار 
در ارتفاعات و مکان های دور از دسترس و 
پراکنده بودن آن ها در کوهستان روش های 
حفاظتی )همچون مراقبت دائم( از آن ها را 
مشکل کرده است بنابراین آثار موردنظر هم 
مورد ناملایمات طبیعی قرار داشته و هم 
از ناآگاهی رهگذرانی که هر کدام به نوعی 
آن ها را تخریب کرده اند، آسیب های زیادی 

را متحمل شده اند.

مدیر عمارت نوفل لوشاتو:
حذف محدودیت استفاده از 50 

درصد ظرفیت تماشاخانه ها، 
اقدامی زودهنگام بود

مدیر عمارت نمایشی نوفل لوشاتو معتقد 
است برداشــتن محدودیت اســتفاده از 
50 درصد ظرفیت تماشاخانه ها، اقدامی 
زودهنگام بود: به اعتقاد من، این تصمیم 
زود بود و دولت حداقل تا عید می توانست 
محدودیت ظرفیت 50 درصدی را حفظ 
کند و اجازه دهد دســت کم تکلیف سویه 

جدید کرونا مشخص شود.
»داود نامــور« مدیر مجموعه نمایشــی 
نوفل لوشــاتو در گفتگو با خبرنگار ایلنا، 
برداشته شــدن محدودیت اســتفاده از 
ظرفیت 50 درصــدی تماشــاخانه ها را 
اقدامی زودهنگام توصیــف کرد و گفت: 
مدتی است که سالن های نمایشی با مجوز 
اداره کل هنرهای نمایشــی بلیت ها را بر 
اساس ظرفیت کامل سالن ها می فروشند؛ 
چندی پیش و در پی این تصمیم، به آقای 
قادر آشــنا مدیرکل هنرهای نمایشــی 
پیغامی دادم و اعلام مخالفت کردم. چون 
به عقیده من، الان وضعیت مناسبی برای 

این تصمیم نیست.
نامور ادامه داد: هرچند که ممکن اســت 
تعــدادی از کارگردان هــا موافق فروش 
بلیت ها بر اســاس ظرفیت کامل ســالن 
باشــند اما واقعیت این اســت که مردم و 
تماشــاگران هنوز اعتمادی صد در صدی 
به سالن تئاتر و تماشــای آثار نمایشی در 
محیط بسته ســالن ندارند. همین تعداد 
تماشــاگری که اکنون داریم را هم با هزار 
تبلیغ و انرژی مثبت و رعایت پروتکل های 
بهداشتی توانســته ایم به ســمت سالن 
بکشــانیم. به نظــرم باید قــدردان این 
تماشاگر و قدردان تلاش هایی باشیم که 
برای رعایت پروتکل های بهداشتی شده 
اســت. مدیر عمارت نمایشی نوفل لوشاتو 
خاطرنشــان کرد: آقای آشــنا در خبری 
اعلام کرده بودند که این تصمیم، در جلسه 
اداره کل هنرهای نمایشــی با ستاد کرونا 
گرفته شده است. ما هم به عنوان سالن دار، 
قطعا بدمان نمی آید ظرفیت ســالن صد 
در صد باشــد و بتوانیــم از همه ظرفیت 
صندلی ها بــرای فروش بلیت اســتفاده 
کنیم و نمایش ها با حضور تماشــاگران، 
پرشور به صحنه بروند. اما آیا این امر شدنی 
است؟ بارها تکرار شــده که تماشاگرانی، 
برای فروش بلیت های بیش از 50 درصد 
ظرفیت در تئاترهای پرمخاطب اعتراض 
کنند. این نشان می دهد که مردم ما هنوز 
استرس و ترس حضور در سالنی در بسته 
را دارنــد و اینکه خدای ناکرده برایشــان 

اتفاقی بیفتد.

فیلم سینمایی »بی رویا« پس از پشت سر گذاشتن آخرین مراحل 
فنی و پساتولید آماده  نمایش در چهلمین جشنواره ی فیلم فجر شد. به 
گزارش ایلنا به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، »بی رویا« عنوان نخستین 
فیلم بلند سینمایی آرین وزیردفتری است. این فیلم با فیلمنامه ای به 
نگارش او و به تهیه کنندگی مشترک سعید سعدی و هومن سیدی، در 
زمستان سال گذشته جلوی دوربین رفته است.  قابل ذکر است فیلم 
سینمایی »بی رویا« اولین تجربه ی  هومن سیدی در تهیه کنندگی 

فیلم بلند سینمایی است. 
طناز طباطبایی، صابر ابر و شادی کرم رودی بازیگران اصلی این فیلم 
سینمایی هستند.  پیش بینی می شود این فیلم یکی از آثار مورد توجه 
در چهلمین جشنواره  فیلم فجر باشد. آرین وزیر دفتری که سابقه ی 
نویسندگی و کارگردانی چندین فیلم کوتاه را در کارنامه ی خود دارد، 
پیشتر برای ساخت فیلم کوتاه »هنوز نه…«، جوایزی نظیر سمیرغ 
بهترین فیلم کوتاه آسیایی از جشنواره ی بین المللی فیلم فجر، جایزه 
بزرگ بخش بین الملل و جایزه هنر و تجربه از جشنواره فیلم کوتاه 
تهران، جایزه بهترین فیلم تجربی از هشتمین جشن مستقل فیلم 
کوتاه، جایزه نتپک و جایزه بزرگ جشنواره فیلم کوتاه پوسان را به 
دست آورده است. همچنین فیلم کوتاه »مثل بچه آدم« ساخته ی 
وزیردفتری در بخش سینه فونداسیون جشنواره ی کن، جشنواره ی 

هوئسکا اسپانیا و جشنواره ی فیلم شانگهای حضور داشته است. 
در خلاصه داستان فیلم سینمایی »بی رویا« آمده است: 

»مواجهه ی رویا با دختری بی نام ونشان، آغاز اتفاقاتی عجیب در 
زندگی رویا و بابک است…«
عوامل این فیلم عبارتند از: 

بازیگران: طناز طباطبایی، صابر ابر، شادی کرم رودی، فرانک کلانتر، 
مجتبی فلاحی، نهال دشتی، میلاد یزدانی، مهری آل آقا، تیام 
کرمانیان، شهریار فرد، مصطفی اکبری و  با حضور رضا داوودنژاد و 

هنرمندی مائده طهماسبی. 
نویسنده و کارگردان: آرین وزیردفتری، تهیه کنندگان: سعید سعدی 
و هومن سیدی، مدیر فیلمبرداری: علیرضا برازنده، دستیار اول 
فیلمبردار: حامد عزت خواه، مدیر صدابرداری: رشید دانشمند، طراح 
چهره پردازی: عظیم فراین، طراح صحنه: محسن نصراللهی، طراح 

لباس: الهام معین، تدوین گر: مهدی سعدی

فیلم سینمایی »بی رویا« آماده نمایش شد

 اولین تجربه تهیه کنندگی هومن 
سیدی در جشنواره فجر

جزییات تازه از کشف »نام 
زرتشت« روی کتیبه ای در 

دشت مرودشت

استادیار پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی اعتقاد دارد: 
سردار سلیمانی در سیاست در پی رضایت الله، مردم 
و ولی امر خود بود و نه در پی منافع شخصی. برای 
رسیدن به این اهداف، فرد چشم بر روی خواسته های 
خود می پوشاند. کسی که در سیاست ورزی به دنبال 
اهداف الهی باشد، بدون شک از ابزار سیاست، برای 
تعالی دین و جامعه استفاده خواهد کرد. طبیعا این 
نوع اولویت بخشی، خواه و ناخواه منجر به تعالی خود 

فرد هم خواهد شد.
 پرورش افراد خبره که در خدمت منافع ملی باشند و از 
جایگاه خود سوءاستفاده نکنند، دغدغه ی همیشگی 
کشورها محسوب می شود. سوال این است که چگونه 
می شود چنین افرادی را شناسایی و پرورش داد؟ 
سیدمصطفی احمدزاده )استادیار پژوهشگاه علوم و 
فرهنگ اسلامی( با اشاره به خصائل اخلاقی سردار 
قاسم سلیمانی، او را جزو کسانی دانست که بدون 
سوءاستفاده از جایگاه خود توانست به مردم و 
کشورش خدمت کند. او گفت: "مردم می دانستند 
که سردار سلیمانی در سال های گذشته جان خود را 
در دست گرفته و در نقاط مختلف جهان وارد میدان 
شده است. مردم این عقبه را می دیدند و ایشان را به 
عنوان یک انسان از خود گذشته می شناختند." این 
استاد دانشگاه ابراز داشت: "لذا وقتی در یک منطقه ی 
سیل زده، شهید سلیمانی وارد می شود، خاکی بودن و 
تواضع ایشان و همچنین زبان بدن ایشان نشان می داد 
که با ریا وارد کار نشده است و هدفی صادقانه در دل 
دارد. مردم عمل ایشان را با ذهنیات و نیاتشان هم سنخ 
می دانستند؛ لذا ایشان را می پذیرفتند و انتقادی از 
ایشان صورت نمی گرفت." متن کامل این گفتگو را 

بخوانید.
رهبر جمهوری اسلامی از سردار سلیمانی به عنوان 
مکتب یاد می کنند. می دانیم که هر مکتبی دارای 
مولفه های اخلاقی است، او به چه خصایل اخلاقی 
آراسته بود که حتی افرادی که هم کیش و هم دین 
سردار سلیمانی نبودند، اخلاقیات ایشان را مورد تایید 

قرار می دادند؟
برای اینکه بخواهیم شخصیت یک فرد را مورد بررسی 
قرار دهیم، در دهله ی اول باید ببینیم که یک فرد در 
چه محیطی و توسط چه افرادی تربیت شده است. 
اگر نگاهی اجمالی به زندگی سردار سلیمانی داشته 
باشیم، خواهیم دید که گفتمان اخلاقی ایشان ناشی 

از تربیت در دوران دفاع مقدس است؛ چه به لحاظ 
فرماندهانی که داشتند و چه به لحاظ پیروی از 
امام خمینی و مقام معظم رهبری. ایشان در چنین 
شرایطی رشد و بالندگی پیدا کردند. اگر بخواهیم 
تمام خصایل اخلاقی ایشان را حول یک عنصر بررسی 
و جمع بندی کنیم، به نظر من آن عنصر واحده، 

توحید است.
توحید به نوبه خود، گفتمان ولایت را در دل خود 
دارد. اگر توحید ظاهر و باطنی داشته باشد، بدون 
شک صفات مذکور با مفهوم ولایت هم سنخ است. 
این ولایت از پیامبر )ص( آغاز می شود و به ائمه 
علیهم السلام و ولایت فقیه خواهد رسید. بنابراین 
در این فضای فکری با توحید و لایت مواجه هستیم. 
سردار سلیمانی این دو عنصر را در دفاع مقدس در 
دورن خود به یادگار نگه داشت و آنها را رشد بخشید. 
در قرآن کریم در سوره توبه آیه ۱20 آمده که در 
همراهی با پیامبر)ص( نباید تخلف کنید و نباید 
خودتان را بر پیامبر)ص( برتری بدهید. ضمن این 
آیه، شاهد بحث ولایت هستیم که هر نوع خستگی، 
تشنگی و مشکلات ناشی از مقابله با کفار، برای 
پیروی از ولایت دارای اجر و ثواب است و بر اساس 
وعده ی الهی به مثابه عمل صالح محسوب می شود؛ 
آنهم به خاطر اینکه در رکاب رسول اکرم)ص( 
همراه شده اند. اکنون سوال این است که چرا سردار 
سلیمانی در امور ولایتی و توحیدی هر روز توانست 
رشد کند؟ این مساله واضح است. علتش گوش به 
فرمان بودن بود. من فکر می کنم سردار سلیمانی این 
دو ویژگی )یعنی توحید و ولایت( را که سرچشمه 
تمام خصایل اخلاقی دیگر هستند، از دوران دفاع 
مقدس به یادگار نزد خود نگه داشت و آنها را به 
عنوان فضایل اخلاقی رشد بخشید. تا جایی که در 
جامعه ی امروز ما به عنوان الگویی اخلاقی – ولایی از 

ایشان یاد می کنند.
اصولا امور سیاسی و سیاست ورزی را امری نسبی 
می دانند، لذا یک سیاستمدار ممکن است بر اساس 
منافعی، امروز یک ایده داشته باشد و فردا ایده ای دیگر. 
با توجه به این موضوع، نگاه سردار سلیمانی را )که به 
اصول اخلاقی، به صورت مطلق اعتماد و ایمان داشت( 
به امر سیاست چگونه می دانید؟ او چنین تعارضی را 

چگونه در رفتار اجرایی خود حل و فصل می کرد؟
در این رابطه می توان بین برخی مفاهیمِ کاربردی 

تفاوت قائل شد تا پاسخ به این سوال واضح شود. اول 
بحث سیاست بازی )مقابل سیاست ورزی( است. در 
مبحث سیاست بازی فقط به دنبال مقامات دنیوی 
و مقام و ثروت و خوشنامی هستند. در مقابل مبحثی 
دیگر با عنوان سیاست ورزی را می توان عنوان کرد. 
سیاست ورزی مقدمه ای با اسم سیاست دانی را 
دربردارد. فرد در این مقال، چارچوب هویتی سیاست 
را دقیقا دریافت می کند؛ آنچنان که دانش سیاست را 
دارا است و سیاست را آنگونه که باید ادراک می کند. 
فرد بر اساس این سیاست دانی سراغ سیاست ورزی 
می رود. در سیاست ورزی، اگر اهداف فرد، اهدافی 
متعالی باشد و ورای خود را در نظر بگیرد و به خدا و 
ملت و کشورش بیندیشید و برای منافع شخصی در پی 
سوءاستفاده نباشد، می توان گفت که از سیاست بازی 

فاصله گرفته به سیاست ورزیِ واقعی نائل شده است.
یعنی من محور نبود.

بله. این همان ترجیح آخرت بر دنیا است. این ترجیح 
برای یک فرد مومن می تواند در تمام امور از جمله 

سیاست اتفاق افتد.
بارها اتفاق افتاده که حین یک رخداد طبیعی )مثلا 
سیل(، مسئولان و حتی نظامیان ما در منطقه مربوطه 
حضور یافته اند تا به مردم کمک رسانی کنند. بدون 

تعارف با این وصف دیده ایم که نحوه حضور آنها در 
فضای مجازی به شدت مورد انتقاد قرار گرفته است. از 
مسئولی که در دفتر کار خود صرفا به امضای کاغذی 
پسنده می کرد تا بسیاری دیگر. با این وصف بارها 
دیده ایم که سردار سلیمانی ضمن چنین رخدادهایی، 
در منطقه ی آسیب دیده حضور می یافت. چرا آن 
انتقاداتی که از حضور سایر مسئولان می شد، از حضور 

آقای سلیمانی صورت نمی گرفت؟
ببینید؛ در تحقیقات متعدد ثابت شده که انسان ها به 
لحاظ فکری، راستگویی و صداقت را از دروغگویی و 
ناراستی  تشخیص می دهند. وقتی یک عملی با فطرت 
انسان هم آوا و سازگار باشد، از آن جهت که انسان ها به 
لحاظ اینکه فطرتا با یکدیگر ارتباط دارند، فرد؛ راستی 
و صداقت عمل آدم دیگر را می فهمد و استشمام 
می کند. اما آنچه که با صداقت انطباق نداشته باشد 
و فرد نیز هر میزان تلاش کند که آن را صادق جلوه 
دهد، آدمیان خیلی راحت عدم صداقت او را متوجه 
می شوند. حال می خواهد این انسان ادراک کننده 

معمولی باشد و خواه به لحاظ اخلاقی، متعالی.
آیا می توان گفت او تا حدی به صداقت پایبند 

بود که حتی از تقیه هم دوری می کرد؟
بله؛ مطمئنا همینطور است.

سردار سلیمانی سیاست ورز بود نه سیاست باز
در  گفت وگو با سیدمصطفی احمدزاده مطرح شد
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معـاون هنـری وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی در اختتامیـه سـومین جشـنواره 
سراسـری تئاتـر سـردار آسـمانی گفـت: 
اگـر هدفمـان از برگـزاری جشـنواره تنها 
برگزار کردن آن باشـد هویـت آن را نادیده 
گرفته ایـم، به ویـژه در سـاحت فرهنـگ 
و هنـر جشـنواره ها بایـد منشـوری بـرای 
بازتـاب دین، اخـلاق و انسـانیت و هنرمند 

ربانـی باشـد.
بـه گـزارش ایرنـا، محمـود سـالاری در 
مراسـم اختتامیـه سـومین جشـنواره 
سراسـری تئاتـر سـردار آسـمانی اظهـار 
داشـت: اگر کسـی برای سـردار سـلیمانی 
قدمـی بـردارد بی هیـچ تردیـدی ایـن 
دعوت از سوی سـردار دل ها صورت گرفته 
اسـت، مـا نیـز در وزارت فرهنگ و ارشـاد 
اسـلامی تـلاش می کنیـم تـا پیشـانی 
فعالیـت هایمـان همگامـی در غبـار راه 
ایـن بزرگـوار باشـد و در ایـن هـدف برای 
برداشـتن تک تـک گام هایمـان ببالیـم و 
دعا کنیم که سـردار ما را به عنـوان پیروان 
واقعی خـود قبـول کنـد. وی با طـرح این 
پرسـش که آیـا واقعـاً فرعون فکـر می کرد 
که پـدر و مـادرش را خـود را آفریـده و آیا 
واقعـا فرعـون چنیـن ادعایـی داشـت و 
ادعـای خدایی می کـرد؟ خاطرنشـان کرد: 
برخلاف تصورمـان فرعون ادعـای خدایی 
نداشـت. ادعای رب بـودن داشـت! و میان 
کلمـه الله و رب تفاوت بزرگی وجـود دارد.

معـاون هنـری وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی بـا تاکیـد بـر آنکـه تمـام دعوای 
ابنـای بشـر در طـول تاریـخ بـر پذیـرش 
میـان رب و الله اسـتوار بوده اسـت تصریح 
کـرد: اگـر رب را به معنـای تربیـت کننده 
در نظـر بگیریـم و بـه دعـوای بشـر در 
طـول تاریـخ نـگاه بیندازیـم متوجـه می 
شـویم کـه تمـام دعواهـا از این پرسـش 
آغاز مـی شـود که رب تـو کیسـت؟ یعنی 
تربیت کننـده تـو کیسـت؟ و ایـن آغـاز 
تفکـر سـکولار در تمامـی فرهنگ هـای 

بشـری اسـت.
وی یـادآور شـد: می توانیـم الله را بپذیریم 
و  کاپیتالیسـتی  اقتصـاد  مـا  رب  امـا 
اسـتعماری باشـد و متأسـفانه این دیدگاه 
در هنـر نیـز راه خـود را بـاز کـرده اسـت. 
سـالاری گفـت: آیـا واقعـاً بـا برگـزاری 
جشـنواره های تئاتر نگران نظـرات برتون، 
گروتفسـکی و استلا آدلر هسـتیم یا نگران 
بازیگری هسـتیم؟ یا دعـوای رب را داریم.

سـالاری با اشـاره بـه ایـن نکته کـه اغلب 
مـا را با ایـن پرسـش خطـاب می دهند که 
چـرا دیـن را در هـر امـری وارد می کنیم؟ 
خاطرنشـان کرد: برای منتقـدان این تفکر 
پاسـخمان آنسـت که اگـر سـنگ محکی 
داریـد رو کنیـد و بدانیـم خـط تمیز شـما 
برای جـدا کـردن دیـن از مسـائل زندگی 

انسـانی چیست؟
معـاون هنـری وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی بـا تاکیـد بـر آنکـه تمـام دعوای 
ابنـای بشـر در طـول تاریـخ بـر پذیـرش 
میـان رب و الله اسـتوار بوده اسـت تصریح 
کـرد: اگـر رب را به معنـای تربیـت کننده 
در نظـر بگیریم و بـه دعوای بشـر در طول 
تاریخ نـگاه بیندازیم متوجه می شـویم که 
تمام دعواهـا از این پرسـش آغاز می شـود 
کـه رب تـو کیسـت؟ یعنـی تربیت کننده 
تو کیسـت؟ و ایـن آغـاز تفکر سـکولار در 

تمامـی فرهنگ هـای بشـری اسـت.
وی خاطرنشـان کـرد: مگـر غیـر از ایـن 
اسـت کـه دیـن و تعلیمـات آن در تاروپود 
تربیـت انسـانی تنیـده شـده اند و ایـن 
همـان نکتـه ای اسـت کـه بایـد در تمامی 
رخدادها و رویدادهای زندگـی از جمله در 
جشـنواره های فرهنگـی و هنـری مد نظر 
قـرار داد. تربیـت مـا و تربیـت هنرمنـدان 

بایـد تربیتـی ربانی باشـد.
معاون امـور هنری وزارت فرهنگ و ارشـاد 

اسـلامی با تاکید بـر آنکـه بایـد در تمامی 
شـئونات و مراحل زیسـت زندگی انسـانی 
انطبـاق رب و الله را داشته باشـیم تصریـح 
کرد: اگر به این توفیق دسـت پیـدا کردیم 
تمـام تجلیـات ایـن مهـم را در زندگـی 
می بینیـم و ایـن همـان نکتـه ای اسـت 
کـه در سـردار سـپهبد شـهید حاج قاسـم 
سـلیمانی می توانیـم بـه تمـام معنـا رصد 

کنیـم.
وی تصریـح کرد: سـردار دل ها حاج قاسـم 
سـلیمانی رب و الله اش یکـی بـود و در 
همه جـا و بـا اتـکا بـه ایـن تفکـر در هـر 
سـاعتی چـه در زندگـی شـخصی و چـه 
زندگـی رزمـی بـرای سـنجش شـرایط 
یـک متـر و معیـار داشـت. اتفاقاً ایـن متر 

مهم تریـن کارکـرد را دارد.
وی خاطرنشـان کـرد: هـر گاه از ایـن مهم 
فاصلـه بگیریـم نمی دانیم کـه بایـد از چه 

چیـز مراقبـت کنیم.
سـالاری گفـت: اگـر هدفمـان از برگزاری 
جشـنواره تنهـا برگـزار کـردن آن باشـد 
هویـت جشـنواره ها را نادیـده گرفته ایـم. 
هنـر  و  فرهنـگ  سـاحت  در  به ویـژه 
جشـنواره ها بایـد منشـوری بـرای بازتاب 
دین؛ اخلاق و انسـانیت باشـد و اگـر غیر از 
این باشـد قطعـا نه تنهـا از آن جشـنواره ها 
هدفـی را اسـتخراج نکرده ایـم کـه راه بـه 

بیراهـه رفته ایـم.

فراخـوان سـومین دوره »جایـزه موسـیقی و 
رسـانه« به عنـوان بخـش جنبی سـی وهفتمین 

جشـنواره موسـیقی فجـر آغاز شـد.
بـه گـزارش ایرنـا از سـی و هفتمیـن جشـنواره 
موسـیقی فجـر، ایـن جشـنواره بـه منظـور 
دسـتیابی بـه الگـوی مناسـبی از تعامـل بـا 
رسـانه ها و بـرای پاسداشـت نقـش رسـانه ها 
هنـری  فرهنگـی  رخدادهـای  پوشـش  در 
حـوزه موسـیقی، رویکـرد علمـی در نقـد حوزه 
موسـیقی، معرفـی و ایجـاد شـناخت عمومی از 
موسـیقی در جامعـه و مشـارکت موثـر اصحاب 
رسـانه در تقویـت تعامـل هنرمنـدان عرصـه 
موسـیقی بـا رسـانه ها، بـرگ دیگـری از جایـزه 
موسـیقی و رسـانه را در تقویـم هنـری ایـران 

ثبـت مـی کنـد.
جایـزه موسـیقی و رسـانه در 2 محـور و بـا 
هـدف تجلیـل از نقـش اهالـی رسـانه در نقادی 
و هم افزایـی حـوزه  موسـیقی، افزایـش نقـش 
رسـانه ها در توجه عمومـی به موسـیقی و کلام، 
فرهنگ سـازی بـا موسـیقی، افزایش سـواد هنر 

موسـیقی میـان جامعـه، توجـه بـه گونـه های 
مختلـف موسـیقی بـه ویـژه موسـیقی نواحـی، 
خـرده فرهنگ هـا و تبیین موسـیقی بـه عنوان 

کالای فرهنگـی برگـزار مـی شـود.
سـامانه جشـنواره از 2 تـا ۸ بهمـن مـاه سـال 
جـاری آمـاده ثبت نـام متقاضیـان خواهـد بود.
فجـر  موسـیقی  جشـنواره  سـی وهفتمین 

هم زمـان و در گرامیداشـت سـالگرد پیـروزی 
انقلاب اسـلامی ایـران در بهمـن مـاه ۱۴00 به 
دبیـری حسـن ریاحـی در بخـش هـای رقابتی 
)جایـزه باربـد( و غیـر رقابتـی برگزار می شـود.
همچنین جایزه ترانه، جایزه موسـیقی و رسـانه 
همچنین نشسـت هـای پژوهشـی برنامـه های 

دیگـر ایـن دوره از جشـنواره خواهد بود.

سومین دوره جایزه »موسیقی و رسانه« 
فراخوان داد

هدف جشنواره های فرهنگی  باید 
تربیت هنرمند ربانی باشد

گزارش
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با وجـود آنکـه روابـط عمومـی شـبکه دو سـیما نـام برنامه »سـینما در 
قـاب هـزار راه نرفتـه« را در جـدول برنامه هـای پاییـزی اش گنجانـده 
بـود، هنوز ایـن برنامـه روانـه آنتـن نشـده و در جـدول پخش هـم قرار 

نگرفتـه اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار تلویزیـون ایرنـا، روابـط عمومـی سـیما اوایـل 
آبان مـاه بود کـه خبـر از پخـش بخش هـای اضافه شـده به فصـل هفتم 
برنامـه هـزار راه نرفته، با عنوان سـینما در قـاب هزار راه نرفتـه داد. این 
برنامـه قـرار بـود بـه موضوعـات و چالش هـای خانوادگـی در فیلم های 

سـینمایی از دیـدگاه روانشناسـی بپـردازد.
سـینما در قاب هـزار راه نرفته قـرار بـود در ۱۶ قسـمت فیلم هایی چون 
نبات، شـماره ۱۷ سـهیلا، چهل سـالگی، هفت ماهگی، رگ خـواب و ... 

را از منظر علـم روانشناسـی تجزیـه و تحلیل کند.
هـزار راه نرفتـه در حـال حاضر از شـنبه تـا چهارشـنبه پخش می شـود 
و قـرار بـود آنتـن روز پنجشـنبه بـه سـینما در قـاب هـزار راه نرفتـه 
اختصـاص پیـدا کند کـه همچنان خبـری از پخش ایـن برنامـه در آنتن 
شـبکه 2 سـیما نیسـت. با احتسـاب ۱۶ قسـمتی بودن این برنامه حتی 
اگر پخـش آن از ایـن هفته آغاز شـود، بـاز هم تمـام قسـمت های آن تا 

آخر سـال بـه پایـان نمی رسـد.

یـک مقـام آگاه در شـبکه دو سـیما در گفت وگـو 
بـا خبرنـگار فرهنگـی ایرنـا از پخـش ایـن برنامه 
در ده روز آینـده خبـر داد و گفـت: جـدول پخش 
شـبکه دو به دلیـل مناسـبت هایی چون شـهادت 
سـردار سـلیمانی و ایـام فاطیمـه شـلوغ بـود و به 

همین دلیـل تصمیـم گرفتیم پخـش برنامه را بـه زمان دیگـری موکول 
کنیم. ایـن برنامه بسـیار جـذاب اسـت و از نظر مـا هیچ مشـکلی ندارد. 
البتـه برنامه سـازان در تدویـن فیلـم هایـی انتخـاب کردنـد کـه ممکن 
اسـت فیلـم دیگـری از نظـر روانشـناس خودشـان بهتـر باشـد. در واقع 
ناهماهنگی در خـود برنامه وجود داشـته اسـت. چون قرار اسـت حدود 
بیسـت دقیقـه از فیلم هـا پخـش و شـخصیت ها و اتفاقات تحلیل شـود. 
بـه گـزارش ایرنـا، بارهـا اتفـاق افتـاده کـه تلویزیـون حاضـر بـه پخش 
تیـزر برخـی از فیلم هـا مجـوزدار سـینمای ایران نشـده اسـت. در واقع 
صداوسـیما برای پخش و تبلیـغ فیلم های سـینمایی ملاحظـات داخلی 

خـودش را رعایـت می کنـد.
هـزار راه نرفتـه بـه تهیه کنندگـی ناهیـد سادات شـریفی بـه کارگردانی 
علیرضـا برزگر دانایی از شـنبه تا چهارشـنبه سـاعت ۱۹ و ۴5 از شـبکه 

دو سـیما روانـه آنتن می شـود.

تاخیر تلویزیون در پخش یک برنامه سینمایی جدید؛

چرا »سینما در قاب هزار راه نرفته« متوقف شد؟

خبر
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هیاهــو و جنجالی که در پی حذف اســتقلال 
و پرســپولیس از لیگ قهرمانان آســیا شکل 
گرفته، باعث شده است تا مسئله مهم حرفه ای 
سازی و تلاش برای حل اصل مشکل در سایه 

قرار بگیرد.
به گزارش خبرنگار مهر، باشــگاه پرسپولیس 
در واکنش به انتشــار برخی اســناد مربوط به 
حذف این تیم از آسیا و استفاده از واژه جعل و 
فتوشاپ، بیانیه ای صادر کرد که ضمن محکوم 
کــردن دلایلی از قبیل جعل و فتوشــاپ، ۱۷ 
دلیلی که عامل اصلی کنار گذاشته شدن این 
تیم از آسیا بود را اعلام کرد. این در حالی بود 
که مدیرعامل این باشــگاه پیش از این اعلام 
کرده بــود تنها 2 درصد از مــدارک آنها مورد 

پذیرش نبوده است.
در میان هیاهو و جنجالی که در روزهای اخیر 
در فوتبال ایران شکل گرفته، مسائل مهمتری 
وجود دارد که در ســایه قرار گرفته است. مهم 
نیست که در مدارک ارسالی از سوی دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس جعل و فتوشاپ صورت 
گرفته یا نه، مهم این اســت کــه فوتبال ایران 
فرســنگ ها از ترازهای حرفــه ای فوتبال دنیا 
فاصله دارد و مــا آگاهانه ایــن فاصله عمیق 
از فوتبــال حرفه ای را کتمان مــی کردیم و با 
ایجاد پوشش بر نقاط ضعف، سال ها در فوتبال 
حرفه ای آســیا حضور داشــتیم. این حضور 
عجیب را ملاکی برای حرفه ای بودن خود می 
دانستیم تا توقع تداوم حضور در بین تیم های 

آسیایی به اشتباه برای فوتبال ایران ایجاد شود.
در ســالی که لیگ های معتبرتر و به شــدت 
حرفه ای تر از لیگ برتــر ایران نظیر لیگ های 
کره، ژاپن، چین، اســترالیا، عربســتان و قطر 
قربانی سخت گیری های جدید کنفدراسیون 
فوتبال آســیا شــده و جواز حضــور در لیگ 
قهرمانان را از دســت می دهند، حذف دو تیم 
ایرانی که با انبوهی از مشــکلات ریز و درشت 
دســت و پنجه نرم می کنند نمی تواند خیلی 

عجیب باشد.
در ســالهای گذشــته کنفدراســیون فوتبال 
آسیا ســخت گیری های کمتری انجام می داد 
و آنهایی که بایــد مدارک باشــگاه ها را تایید 
می کردند نرمش بیشــتری به خرج داده اند تا 
فوتبال ایران در سالهای گذشــته قربانی این 
بی تدبیری نشود. چه بســا اگر آیین نامه های 
جدید و سختگیری های این دوره را در سالهای 
قبل هم داشتیم، این اتفاق را در گذشته تجربه 

می کردیم.
حال که استقلال و پرســپولیس از حضور در 
لیگ قهرمانان آســیا کنار گذاشته شده اند و 
جواز حرفه ای آنها صادر نشــده است، آیا بهتر 
نیست مســئولان این دو باشــگاه و مدیران 
بالادستی آنها به جای این همه مقاومت عجیب 
و فضا سازی علیه آنهایی که حاضر نشدند مثل 
گذشــته واقعیت ها را کتمان کنند، از همین 
امروز به فکر رفع نقایص خود باشــند تا سال 
و سال های آینده هم مثل امسال از آسیا کنار 

نروند؟
اگر AFC امروز گریبان فوتبال ایران را هم در 
کنار دیگر کشورهای آسیایی گرفته قطعاً این 
تصمیم در راســتای حرفه ای شدن فوتبال در 
آسیا است و بهتر است باشگاه های حذف شده 
ما هم با پذیــرش این واقعیت بــه فکر اصلاح 

ساختار خود باشند.
در واقع می توان گفت اســتقلال و پرسپولیس 
امروز حذف نشــده اند و اتفاقی که امروز برای 
آنها افتاد را باید ماحصل سال ها سوء مدیریت 
در ســطح کلان ورزش و سیاســتگذاری نه 
چندان مناسب برای مدیریت در این دو باشگاه 

دانست.
»اولین مرحله درمان، پذیرفتن بیماری از سوی 
بیمار است« و بر همین اســاس باید گفت اگر 
استقلال و پرســپولیس )و به طور کلی فوتبال 

ایران( قصد حرفه ای شدن به معنای واقعی را 
دارند، ابتدا باید »غیر حرفه ای« بودن خود را 

بپذیرند.
ســرخابی ها هنوز غیر حرفه ای بودن ساختار 
خود را نپذیرفته اند و ایــن را می توان از رفتار 
و گفتار مدیران این باشگاه به وضوح دریافت. 
مدیرانی که از یک سو به صورت رسمی به ده ها 
نقص خــود اعتراف می کنند و از ســوی دیگر 
وانمود می کنند علت حــذف آنها کینه توزی 
بوده و ســعی دارند با دادن آدرس اشــتباه با 

احساسات میلیون ها هوادار بازی می کنند.
می توان حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا را 
به فال نیک گرفت و از فصل 2022 آسیا نقطه 
عطفی برای فوتبال ایران ساخت تا این حذف 
ســرآغازی باشــد برای حرفه ای شدن واقعی 

فوتبال ایران، نه فقط در حرف بلکه در عمل.

این بیماری را بپذیریم
مقاومت عجیب برای حرفه ای شدن بعد از حذف استقلال و پرسپولیس

تناقض گویی اولیایی و اعتراف 
بزرگ درباره مهلت سه ماهه به 

پرسپولیس و استقلال
عضو کمیته بدوی صدور مجوز حرفــه ای در حالی که پیش از 
این از قانونی بودن فرصت ســه ماهه به پرسپولیس و استقلال 
خبر داده بود با چرخشی ۱۸0 درجه ای حرف خود را نقض کرد.
به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تســنیم،  پس از حذف 
قطعی اســتقلال و پرســپولیس از لیگ قهرمانان آسیا 2022، 
حرف  و حدیث ها و شــایعات فراوانی پیرامون دلایل این اتفاق 
مطرح شد و افراد مختلفی در باشــگاه ها و کمیته های بدوی و 
استیناف صدور مجوز حرفه ای انگشت اتهام را به سمت یکدیگر 

گرفتند.
در این میان یکی از مهم ترین سؤالات بی جواب روزهای اخیر، 
بحث مهلت سه ماهه ای بود که کمیته اســتیناف صدور مجوز 
حرفه ای در تاریخ ۹ آبان ماه به استقلال و پرسپولیس داد. اتفاقی 
که کاظم اولیایی پس از ۷۳ روز از غیر  قانونی بودن آن صحبت 

و اعلام می کند این قانون برای آیین نامه دوره قبل بوده است!
اولیایی در برنامه فوتبال برتر در این باره گفت: »در جلســه ای 
که مدیران سطح اول حضور داشتند و داریوش مصطفوی هم به 
عنوان رئیس کمیته اســتیناف در آن حاضر بود به آئین نامه ای 
اســتناد می کنند که برای دوره قبل بوده است. به من به عنوان 
سخنگو اعلام کردند که این فرصت سه ماهه را اعلام کن و من 
هم اعلام کردم. فردای آن روز بررسی کردیم و متوجه شدیم این 
آیین نامه که مورد بررسی قرار گرفته برای دوره قبل است. یعنی 

اصلًا فرصت سه ماهه در آیین نامه جدید نیست«.
اولیایی در حالی اعلام کرده فردای روز جلســه یعنی ۱0 آبان  
متوجه این اتفاق شده که در تاریخ ۳ دی ماه در برنامه ورزشگاه 
بر قانونی بودن این فرصت سه ماهه تأکید کرده بود. عضو کمیته 
صدور مجوز حرفه ای فدراســیون فوتبال در تاریخ ۳ دی ماه در 
برنامه ورزشگاه شبکه پنج سیما گفته بود: »کمیته استیناف به 
اســتناد بند ۸ آئین نامه صدور مجوز این اختیــار را دارد که به 
دلیل کسری یا عدم ارائه مدرک باشگاه ها را جریمه کند که این 

کار را انجام داد و بعد از آن مهلت داده می شود«.
وی در واکنش به این ســوال که بند ۸ آئین نامــه فقط اجازه 
جریمه به کمیته استیناف می دهد و این کمیته اجازه ارائه مهلت 
جدید ندارد صراحتاً گفته بود: »»خیر! بند ۸ دقیقا این اجازه را 
می دهد. بند ۸ سه سطر و در اختیار کمیته استیناف است. قطع 
به یقین اســتناد به آن از طرف آقای آل  اسحاق به عنوان مدیر 

حقوقی کمیته بوده است«.
تناقض گویی اولیایی این ســؤال را به وجود می آورد که چگونه 
مصطفوی و سایر اعضای کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای 
که در بین آنها حقوقــدان هم وجــود دارد، از قانون بی اطلاع 
بودند؟ چگونه وقتی اولیایی در آبان به این نتیجه رســیده که 
مهلت داده شده درســت نبوده در دی ماه باز هم به دفاع از این 

موضوع پرداخته است؟
با علــم بر غیــر قانونی بودن مهلت ســه ماهه به باشــگاه های 
استقلال و پرســپولیس، چه اتفاقی در جلســه 2۸ آذرماه بین 
رئیس فدراسیون فوتبال، رئیس کمیته استیناف مجوز حرفه ای 
و مدیران دو باشگاه استقلال و پرسپولیس رخ داده که پس از آن 
جلسه صدری و آجورلو از صدور مجوز حرفه ای دو باشگاه خبر 
دادند؟! همه اینها سؤالاتی است که برای پاسخ به آن باید منتظر 

شفاف سازی مسئولان فدراسیون فوتبال بود.

نشــریه معتبر گاتزتــا دلو اســپورت ایتالیا در 
گزارشــی به تشریح شــرایط گزینه های اصلی 
باشگاه یوونتوس برای جایگزینی »فدریکو کیه زا« 
پرداخت که »سردار آزمون« یکی از گزینه های اصلی بانوی پیر 
تورین است. به گزارش ایرنا؛ »فدریکو کیه زا« ملی پوش ایتالیایی 
و 2۴ ســاله یوونتوس در دیدار ابتدای هفته بانوی پیر تورین 
مقابل آ.اس رم دچار پارگی رابط صلیبی شــد و حداقل ۶ ماه 
دور از میادین خواهد بود. بر این اساس، سران باشگاه یوونتوس 

برنامه های خود را برای جذب جایگزین کیه زا آغاز کرده اند.
نشریه معتبر گاتزتا دلو اسپورت ایتالیا در گزارشی به گزینه های 
اصلی یوونتوس اشاره کرد و نوشت: »اسکاماکا« از ساسولو انتقال 
عالی محسوب می شود اما مهاجم ایرانی و فرانسوی گزینه های 
کم هزینه تری هستند که جذب آنها برای یوونتوس راحت تر 
خواهد بود. کادر فنی یووه نمی توانــد »پائو دیبالا« را به مرکز 
خط حمله ببرد و نیاز به یک مهاجم کلاســیک دارد. در ادامه 
آمده است: بنظر می رسد خرید اسکاماکا به حالت تعلیق در آمده 
است و خرید یک مهاجم نوک برای یوونتوس بهتر باشد. پس 
مهاجمان ایرانی و فرانسوی ایده آل خواهند بود. مدیر ورزشی 
یووه درباره ســردار آزمون ایرانی که قراردادش با زنیت ســن 
پترزبورگ رو به پایان اســت، اطلاعاتی را درخواست کرد و به 

شدت او را زیر نظر دارد.

ساغر رفیعی به اردوی آمادگی بانوان بزرگسال و 
سیدحسین احمدی و عادل صورتی به اردوی تیم 

ملی بدمینتون جوانان دعوت شدند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان کرمان با توجه به برگزاری سی 
امین دوره مسابقات بین المللی بدمینتون فجر در بهمن ماه به 
میزبانی شهرستان شیراز مقرر است اردوی آمادگی تیم منتخب 
بزرگســالان بانوان از یکم بهمن ماه تا ۱۱ همین ماه در استان 

سمنان، شهرستان دامغان برگزار شود.
ساغر رفیعی به نمایندگی از استان کرمان در این اردو حضور دارد. 
دعوت شدگان به این اردو باید عصر روز پنجشنبه ۳0 دیماه ۱۴00 
خود را به سرپرست حاضر در محل اردو معرفی کنند.همچنین، 
در پی برگزاری دومین دوره مسابقات بین المللی سریز جوانان در 
بهمن ماه به میزبانی شهرستان شیراز، مقرر است اردوی آمادگی 
تیم منتخب جوانان پسر از یکم بهمن ماه تا ۷ همین ماه در استان 
مرکزی، شهرستان محلات برگزار شود.سیدحسین احمدی و 
عادل صورتی به نمایندگی از استان کرمان در این مرحله از اردو 
حضور دارند. دعوت شدگان به اردو باید عصر روز پنجشنبه ۳0 

دیماه ۱۴00 خود را به مربی تیم ملی جوانان معرفی کنند.

»آزمون« یکی از گزینه های 
اصلی یوونتوس

دعوت 3 بدمینتون باز کرمانی به 
اردوی تیم ملی

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - عدد منفی، جواب سر بالا - نام 
سابق كاشمر - پدال دوچرخه2 - 
شهید  نخستین  آزاده كربلا،  آزاده، 
كربلا - خوراک بقدر حاجت، قوت 
حرف   - بزه3  گناه،   - لایموت 
 - گشوده  زنانه،  تعجب  تعجب، 
- شهری  مرتبه  مرتبه، کار،  و  قدر 
در آلمان - دریاچه ای در سوئد4 
بی   - خرمشاهی  از  اثری   -
خدای  دراویش،  خدای   - حس5 

ورزش  درختی -  قورباغه   - قلندر 
گوارا6   - زدنی  بهم  عدد  مادر، 
 - برهمن  همنشین  اندیشه،   -
تخته،   - شدن7  خیس   - اسکنه 
نوشتاری  تخته  نوشته،  سنگ 
ساز  مرداب،  گیاه   - جوانمرد   -
مولانا، ساز شاکی8 - عامل وراثت 
و  بیماری   ، ناخوشی   - نابودی   -
بالا،  طاقچه   - بیماری    ، امراض 
 - پنچری  صدای   - فرنگی9  بام 
 - حیدری  جمشید  فیلمهای  از 
دوغی كه پس از جوشیدن خشك 

كنند10 - ساروج کنونی، از مصالح 
پر مصرف ساختمانی - ازگیل11 - 
سو وارونه - مركز كشور چك - كر، 
ناشنوا، اعداد گنگ در ریاضی12 - 
را  پذیرش کاری  آمادگی   - خشن 
تنها13  همنشین  تنها،   - داشتن 
مفعول  علامت  مفعولی،  نشانه   -
فرمان   - پراکندگی   - واسطه  بی 
میل   - هنرپیشه  نقش  اتومبیل، 
فارسی   - طعام14  آرزوی  غذا،  به 
بخش   - كبك  نوعی  باستان، 
بیمارستان،  پزشكی  فوریتهای 
سنگین  سانی  گربه   - فوریت 
سخت   - انگلیسی  زرد   - وزن15 
فارس استان  شهرهای  از   - دل 

عمودی
1 - كشتی كوچك - از رنگها - برادر 
 - سیمنون2  ژرژ  اثر  است،  شغال 
دلبر و محبوب  - دور كردن - یك 
بار، آفریدگار3 - یازده، دو یار هم 
 - پهلوان4   - بدبو  حیوان   - قد 
و  پایه  بنیاد،  و  شالوده   - اخمو 
مبنا، سنگ آسیاب،حرف هیتلری، 
پهن  اسب   - ها5  نازی  حرف 
آب   - خوراكی  الفبای   - پشت  
موها،  آراستن  ابزار   - دهان6 
قطعه   - کتف  استخوان  برس، 
سربازان  مشخصات  حاوی  فلزی 
وارونه  شی   - جوان7  قرارگاه   -
خاک   - پروردگارا   - ذخیره   -
سفالگری، خاک سرخ، خاک عهد 
عتیق8 - زنی که تازه زایمان کرده 
- هودج و کجاوه که بر شتر بندند، 

حساسیت9   - محامل   کجاوه، 
بازی  با  فیلمی   - ندا  مورد   -
امیرخان10 - وای درهم - کسی که 
در کار دیگران سرک می کشد، کار 
نا شایسته - برج كج فرانسه11 - 

ویتنامی  عید   - شلوار  یار  نیمتنه، 
ها - اثر چربی - پسوند شباهت، 
خمیازه، دهان دره12 - بانگ سگ 
 - بخشش   - آتش13  مخفف   -
آرواره، جانوردریایی  وارونه -  شن 

های  ماه  از  میلادی،  دهم  ماه   -
پیکر،   - كردن  گریه   - فرنگی14 
دانه  برزگران،  ماله   - بدن  و  تن 
و  نیا   - درهم  بورس   - حنظل15 

سیارات سیر  خط   - جد  
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لمپیک 2020 توکیو  ز مسابقات پارا ۴ ماه ا
می گذرد و سعید افروز، منصور پورمیرزایی و 
زهرا نعمتی مدال آوران استان کرمان در این 
مسابقات هنوز جوایز خود را دریافت نکرده اند.

پرتاب های  تماشای  است  هنوز  که  هنوز 
زیبایش آدم را به وجد می آورد. جوان بی ادعای 
»آبشوری« که در مسابقات پارالمپیک توکیو 
خوش درخشید. سعید افروز یکی از ۴ نماینده 
استان کرمان در پارالمپیک 2020 بود. کسی 
که با قدرت مدال طلای مسابقات را از آن خود 
کرد و نه تنها کرمان بلکه یک ایران با او اشک 
شوق ریختند. تصاویر ذوق و هیجان پدر و مادر 

سعید در حین مسابقه از یاد رفتنی نیست.
مسابقات که تمام شد با گذاشتن نامش روی 
یکی از خیابان های رفسنجان مخالفت کرد. 

منصور پورمیرزایی که در  پارالمپیک 2020 
برای ایرانیان نام و یاد سیامند رحمان را زنده 
می کرد؛ اگر چه طلایی نشد، اما یک نقره کافی 
بود تا منش پهلوانانه خود را نشان دهد. هرچند 
خداحافظی او از دنیای مسابقات خبری ناراحت 

کننده بود.
سعید افروز و منصور پورمیرزایی 2 ورزشکار 
استان کرمان بودند که به همراه زهرا نعمتی 
لمپیک  و سینا منشازاده راهی مسابقات پارا
2020 توکیو شدند. 2 طلا و یک نقره حاصل 

کار 
کاروان 4 نفره استان کرمان بود که موجی 

از شادی را در سراسر استان ایجاد کرد.
ز مسابقات کم تر کسی  همانطور که پیش ا
ز  ا بعد  می گیرد  را  ورزشکاران  ز  ا سراغی 

مسابقات هم حکایت همین است. حالا ۴ ماه 
از مسابقات پارالمپیک می گذرد و صحبت های 
مدال آوران سراسر گلایه و شکایت از مسئولان 
نگار تمام حمایت ها و  است. مسئولانی که ا
در  استقبال  زمان  همان  در  قول هایشان 

فرودگاه ها فراموش شده است.
قول هایی که روی زمین ماند

حتی  که  می گوید  گلایه  با  فروز  ا سعید 
نمی خواهد در این مورد صحبت کند:»چی بگم، 
وقتی قول ها عملی نشده چه کاری می شود 
یز؛  یز استانداری چه دیگر جوا کرد؟ چه جوا
ز هیچ کدام خبری نیست، وقتی مسئولان  ا
استانی قول حمایت می دهدند و به قول خود 
عمل نمی کنند از دیگران چه انتظاری است؟«.

او که خود برای مسابقات جایزه بزرگ امارات 

و بعد از آن جهانی ژاپن آماده می کند می گوید 
امیدی به مسئولان ندرام و می خواهم در 

آرامش تمرین کنم.
منصور پورمیرزایی هم از علمی نشدن قول و 
وعده ها می گوید: »قرار بود استانداری مراسمی 
برگزار کند که صورتجلسه هم شد اما توپ را به 
زمین شرکت ها می اندازند، این که چه کسی 
باید انجام دهد به ورزشکار ارتباطی ندارد، قول 
داده اند و باید به قول خود عمل کنند، متاسفانه 
یز را دادند؛ نه  نه مراسمی گرفته شد نه جوا
استانداری نه اداره کل ورزش و جوانان و نه 

بهزیستی؛ هیچ کدام«.
رئیس هیئت ورزش های جانبازان و معلولان 
استان کرمان ۱۴ شهریور گفته بود: »از سوی 
استانداری کرمان به ورزشکاران قول داده 
شده که، ورزشکاران طلایی هر کدام 50 سکه، 
نقره ای ۳0 و برنزی 20 سکه از سوی استان اهدا 
شود.« قول های دیگری نیز برای تامین شغل 
و خانه به ورزشکاران داده شده که هیچ کدام 

تاکنون عملی نشده است.

قول های مسئولان در فرودگاه فراموش شد

قهرمانان پارالمپیک کرمان در انتظار دریافت جوایز

کاغذ سیاست

خبرخبر

نمایندگان مردم در مجلس با طرح تحقیق و 
تفحص از عملکرد نهاد ریاست جمهوری در 
مدت ۸ ساله دولت روحانی موافقت کردند. به 
گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تسنیم، 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در ادامه 
نشست علنی امروز )سه شنبه 2۱ دی ماه( 
مجلس شورای اسلامی با گزارش کمیسیون 
امور داخلی کشــور و شــوراها درخصوص 
تحقیق و تفحص از »عملکرد نهاد ریاست 
جمهوری دولت یازدهم و دوازدهم« با ۱۳۸ 
رأی موافق، 2۸ رأی مخالف و ۱0 رأی ممتنع 
موافقت کردند. روح الله نجابت سخنگوی 
کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در 
تشریح گزارش کمیسیون متبوعش گفت: در 
اجرای ماده )2۱2( آیین نامه داخلی مجلس 
شورای اســلامی، ابتدائاً اطلاعات واصله از  
نهاد ریاست جمهوری در مورخ ۱۱/5/۱۴00 
در اختیار متقاضیان تحقیق و تفحص قرار 
گرفت و نظر به اظهار مــورخ ۱0/۶/۱۴00 
متقاضیان مبنی بر عــدم کفایت اطلاعات 
ارائه شــده کمیســیون، موضوع درجلسه 
رســمی مورخ ۱۴/۶/۱۴00 کمیسیون که 
با حضور ۱5 نفر حاضرین از نمایندگان عضو 
کمیســیون، متقاضیان تحقیق و تفحص 
مطرح و پس از اســتماع نظــرات طرفین، 
ضرورت انجام تحقیق و تفحص در محورهای 
ذیل به تصویب رســید. به گزارش تسنیم، 
محورهای این تحقیق و تفحص به شــرح 
زیر است:۱-معاونین و مدیران نهاد ریاست 
جمهوری در تخلفات این نهاد به ویژه عملکرد 
مالی و مداخله در مذاکرات هسته ای و سلطه 
بر گلوگاههای تولید رانت چه نقشی داشته 
اند؟ 2-تحقیق و تفحص پیرامون نقش آقای 
حسین فریدون مشــاور رئیس جمهور در 
مذاکرات هســته ای و پیامدهای نامطلوب 
مداخلات ایشــان. ۳-نقــش رئیس دفتر 
آقای روحانی در انتصاب مدیران موسسات 
اقتصــادی، کارخانجات، بانکهــا و مراکز 
حساس و درآمدزاد.  ۴- -بررسی نقش تیم 
اقتصادی دولت دکتر روحانی به ویژه معاون 
امور اقتصادی، آقای نهاوندیان در تزریق ۱۸ 
میلیارد دلار به بــازار ارز و هدر دادن ذخایر 
ارزی کشور و همچنین توزیع ۶0 تن طلا که 
در راستای کنترل قیمت طلا صورت گرفت 
اما هیچگونه نتیجه مثبتی نداشته و باعث 

هدر رفتن منابع بیت المال گردید.

واریز سود از طریق سجام نیاز 
به قانون گذاری جدید ندارد

رئیس کمیسیون اصل نود گفت: برخی از 
شرکت های بورســی اعلام کرده اند سود 
تقسیمی را از روشــی غیر از سامانه سجام 
واریز خواهند کرد که در این خصوص لازم 
است سازمان بورس برخورد انضباطی را با 
این شرکت ها داشته باشد. به گزارش تسنیم 
حجت الاسلام حسن شــجاعی در رابطه با 
لزوم پرداخت ســود تقسیمی شرکت های 
بورسی از طریق ســامانه سجام گفت: علی 
رغم قول رئیس ســازمان بورس مبنی بر 
حل مشکل واریز سود از ســامانه سجام تا 
نیمــه اول دی ماه، ایــن موضوع همچنان 
به طور کامل حل نشده اســت. وی افزود: 
طبق بررســی های کارشناسان کمیسیون 
اصل نود، در حال حاضــر همچنان برخی 
از شرکت های بورســی برای پرداخت سود 
سهامداران از طریق شعب بانک یا مکاتبه با 
خود شرکت اقدام می کنند که این روش ها 
به دلیل مشکلاتی که برای سهامداران ایجاد 
کرده، موجب تضییع حقوق سهامداران خرد 
شده اســت. او ادامه داد: شرکت ها مطابق 
تبصره ۳ ماده 5 دســتورالعمل انضباطی 
ناشران پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار 
تهران موظف اند که ســود تقســیمی را از 
طریق سامانه سجام واریز کنند اما این الزام 
توسط برخی از شرکت ها رعایت نمی شود. 
شجاعی افزود: طبق اطلاعیه های تقسیم 
سود شرکت ها در دی ماه، برخی شرکت ها 
اعلام کرده اند سود تقســیمی را از روشی 
غیر از سامانه ســجام واریز خواهند کرد که 
در این خصوص لازم اســت سازمان بورس 
برخورد انضباطی لازم را با این شــرکت ها 
داشته باشــد. وی اظهار داشت: کمیسیون 
اصل نود برای پیگیری حقوق ســهامداران 
خرد با ارسال نامه ای به رئیس سازمان بورس، 
خواستار ارائه توضیحات این سازمان برای 
پرداخت سود تقســیمی همه شرکت ها از 
طریق سجام است. رئیس کمیسیون اصل 
نود با بیان اینکه اسامی شرکت های متخلف 
برای کمیسیون شفاف است، تاکید کرد: در 
صورت تداوم تخلف شرکت ها از دستورالعمل 
انضباطی ناشران، سازمان بورس به عنوان 
نهاد تنظیم گر باید پاسخگو باشد و کمیسیون 
این موضوع را پیگیری خواهد کرد. شجاعی 
افزود: این ادعا که الزام به پرداخت سجامی 
سود نیاز به قانون گذاری دارد صحیح نیست 
زیرا شــرکت ها وقتی وارد بورس می شوند 
متعهدند مقررات ابلاغی سازمان بورس را 
اجرا کنند و سازمان بورس هم می بایست با 

متخلفان برخورد انضباطی کند.

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
شیوه قانون جهش تولید همچون روش قانون 
مسکن مهر و ملی نیست، گفت: نباید وزارت 
راه و شهرسازی در زمینه مسکن تصدی گری 
کند، بلکه وظیفه اش هماهنگی و نظارت و 
حمایت است. به گزارش ایسنا، محمدباقر 
قالیباف در جلسه علنی و در جریان بررسی 
گزارش کمیسیون عمران درباره نحوه اجرای 
قانون جهش تولید مسکن در جمع بندی 
مباحث مطرح شده در مجلس گفت: امروز 
مسکن بخش عمده ای از درآمدهای جامعه 
را به خود اختصاص داده است، به هر خانواده 
محروم و نیازمند مراجعه شده و به آنها 
کمک هایی داده می شود، آنها دو درخواست 
دارند یکی اشتغال و دیگری مسکن؛ خانواده 
های محروم می گویند که در صورت عملی 
شدن این دو درخواست آنها می توانند خود را 
اداره کنند، این مشکل در تمام حاشیه های 
شهری و بسیاری از شهرها و روستاها وجود 
دارد. وی افزود: مسکن موضوع مهمی است 
از این بابت مجلس یازدهم بحث مسکن 
را به عنوان یک پیشران جدی در اولویت 
گذاشته که هم در اشتغال و اقتصاد اثرگذار 
است و هم بیشترین کمک را به معیشت 
خانواده و قدرت خرید دارد. رئیس مجلس 
با بیان اینکه دو چالش مسکن، اقتصادی و 
سیاست گذاری است، گفت: تاکنون سیاست 
مشخص، قانون محکم و مجری جدی برای 
پیاده سازی این سیاست گذاری ها و راهبری 
ها در حوزه مسکن وجود نداشته است، این 
مشکل را قانون جهش تولید حل کرده است. 
با این قانون موضوعات اقتصادی در حوزه 

مسکن هم حل می شود وگرنه بخشی از 
اقشار ما با درآمدهای امروزشان تا ۱20 سال 
آینده صاحب مسکن نمی شوند. او خطاب 
به وزیر راه و شهرسازی گفت: از وزارت راه 
و شهرسازی کار پیمانکاری، قرارداد بستن، 
ساختمان ساختن  را نمی خواهیم اینکه 
وزارت راه جای مردم و تولیدکنندگان مسکن 
باشد در این قانون وجود ندارد. قانون جهش 
تولید چند بخش اصلی را هدف قرار داده 
است یکی پشتیبانی مالی با صندوق ملی 
مسکن است، اختیارات کاملی از اجاره های 
۹۹ ساله تا اخذ مالیاتها و همه برگشتی ها 
تحت عنوان مسکن در هر قانونی در اینجا 
آمده که در صندوق ملی واریز شود، همچنین 
حداقل 20 درصد موسسات غیربانکی و 
بانکها غیر از بانکهای تخصصی مکلف شده 
که منابعی در اختیار صندوق برای اعطای 
وام بگذارد پس باید این موضوع به درستی 
مدیریت شود. وی ادامه داد: درباره موضوع 

زمین هم، بین ۴5 تا 55 درصد آن هم برابر 
شرایط نقاط مختلف جغرافیایی هزینه روی 
مسکن اضافه می شود اختیاری به وزارت 
راه داده شده تا هر زمین دولتی به جز موارد 
استثنا، بنا بر تشخیص این وزارت خانه می 
تواند از هر بخش دولتی گرفته شود حتی 
اگر استنکاف صورت گرفت  ثبت اسناد 
مکلف است آن سند را به نام وزارت راه کرده 
و خلع ید به نمایندگی از دولت کند هیچ 
وقت چنین قدرتی در حوزه مسکن داده 
نشده است. قالیباف درباره موضوع تامین 
مصالح ساختمانی گفت: ما دو نیاز جدی 
فولاد و سیمان داریم که وزارت اقتصاد مکلف 
شده ریسک این موضوع در حوزه بورس 
را تامین کند و اجازه پیش خرید هم داده  
شده تا بتوان مصالح تامین شود ،در حوزه 
تامین خدمات مهندسی هم شورای عالی 
شهرسازی و طرحهای جامع دست وزارت 

راه است.

معاون پارلمانی رییس جمهور از تقدیم لایحه های 
موافقتنامه میان دولت ایران و دولت بلاروس درباره 
ارتقای نظام بازرگانی دو جانبه، موافقتنامه بین 
دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت ژاپن درباره 
کمک و همکاری متقابل اداری در امور گمرکی 
و مدیریت بدهی های عمومی به مجلس شورای 
اسلامی خبر داد. به گزارش ایرنا، سید محمد 
حسینی با اعلام این خبر، درباره ضرورت تقدیم 
لایحه موافقتنامه بین دولت ایران و دولت بلاروس 
در زمینه ارتقای نظام بازرگانی دوجانبه، گفت: 
با عنایت به اهمیت گسترش روابط اقتصادی در 
توسعه اقتصادی کشورها و نظر به ثمربخش بودن 
استقرار بستر قانونی برای فعالیت های تجاری بین 
دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری 
بلاروس به منظور ایجاد تسهیلات مناسب در 
روابط اقتصادی بین دو کشور و نیز در جهت 
ارتقای سطح همکاری های دو جانبه و تحکیم 
مناسبات میان آنها، لایحه تقدیم مجلس شورای 
اسلامی گردیده است. معاون پارلمانی رییس 
جمهور افزود: این موافقتنامه با هدف بهبود سطح 
همکاری های بین دولت جمهوری اسلامی ایران و 
دولت جمهوری بلاروس به منظور حفاظت از منافع 
اقتصادی و اجتماعی و با توجه به افزایش بهره وری 
کنترل گمرکی کالا و وسایل نقلیه در حال تردد 
بین دو کشور و همچنین به منظور ایجاد شرایط 
لازم و ساده تر کردن کنترل گمرکی کالا و وسایل 
نقلیه در حال تردد و با تضمین اینکه نظام ارتقای 
بازرگانی دوجانبه، شفاف، قابل پیش بینی و بدون 
تبعیض خواهد بود، تدوین و تقدیم مجلس شده 
است. حسینی در توضیح لایحه »موافقتنامه بین 
دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت ژاپن درباره 

کمک و همکاری متقابل اداری در امور گمرکی« 
همچنین گفت: با عنایت به اهمیت هماهنگی 
مناسبات گمرکی در فرآیند توسعه تجاری و تامین 
اهداف اقتصادی آن و ثمربخش بودن استقرار 
یک بستر قانونی مناسب جهت گسترش تجارت 
سالم بین اتباع دولت جمهوری اسلامی ایران و 
دولت ژاپن به منظور ایجاد تسهیلات مناسب در 
روابط اقتصادی بین دو کشور و در راستای ارزیابی 
دقیق حقوق گمرکی، مالیات ها و سایر عوارض و 
هزینه ها در مورد کالاهای وارداتی و صادراتی و 
حصول اطمینان از اجرای صحیح اقدامات مربوط 
به ممنوعیت، محدودیت و کنترل کالاهای یاد 
شده، لایحه تقدیم مجلس شورای اسلامی شده 
است. وی افزود :با توجه به اینکه تخلف از قوانین 
گمرکی به زیان امنیت عمومی و منافع اقتصادی، 
مالی، اجتماعی، فرهنگی، تجاری و سلامت عمومی 
کشورها است و قاچاق مواد مخدر، مواد روانگردان، 
سلاح، مواد منفجره و ... خطری جدی برای سلامت 
عمومی و جامعه به شمار می آید، باید از اعمال 
صحیح ممنوعیت ها، محدودیت ها و اقدامات 
کنترلی توسط گمرکات  اطمینان حاصل کرد. 

معاون پارلمانی رییس جمهور بیان کرد : طرف های 
متعاهد از طریق گمرکات خود در جهت اطمینان 
از اجرای صحیح قوانین گمرکی و جلوگیری، 
تحقیق و مبارزه با تخلفات گمرکی طبق مفاد 
این موافقتنامه به یکدیگر کمک خواهند کرد. 
همچنین باید تلاش های مشترکی را برای ساده 
سازی و هماهنگ سازی رویه های گمرکی از طریق 
گمرکات خود به انجام برسانند. حسینی در توضیح 
ضرورت تقدیم لایحه  مدیریت بدهی های عمومی 
گفت: به منظور اطمینان نسبت به تامین نیازهای 
مالی دولت، بازپرداخت تعهدات آن با کمترین 
احتمال خطر )ریسک( و هزینه ممکن و ارتقای 
ظرفیت تامین مالی دولت از طریق بکارگیری 
رویه های مناسب و مدیریت و نظارت موثر بر ایجاد 
و تسویه بدهی های عمومی و ساماندهی، حفظ و 
تنظیم بازار شفاف، منصفانه و کارای اوراق بهادار 
دولت و سازگاری رویه های مدیریت مالی عمومی از 
جمله بودجه ریزی، مدیریت نقدینگی، حسابداری، 
گزارشگری و حسابرسی با فرآیند های مدیریت 
بدهی های عمومی، لایحه تقدیم مجلس شورای 

اسلامی شده است. 

قالیباف:  ۳ لایحه دولت تقدیم مجلس شورای اسلامی شد

نباید وزارت راه در حوزه مسکن، تصدی گری کند

رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اشاره به 
مشاهده مواردی از بیماری سالک در مناطق روستایی استان تهران و 
همچنین ورود استانداری به این موضوع، گفت: اگر سریع اقدام کنیم 

می توانیم امیدوار باشیم بیماری به سرعت کنترل شود.
به گزارش ایسنا، دکتر محمدمهدی گویا در نشست خبری وزارت 
بهداشت، درباره مدیریت بیماری سالک در کشور گفت: مدیریت 
سالک در کشور چند بخشی است و سازمان های مختلف باید درگیر 
باشند. موضوع کنترل حیوانات ولگرد، پسماندها و جمع آوری زباله 
و نخاله ساختمانی اهمیت بسیار زیادی دارد. زیرا هر کدام از اینها 
می تواند منبع بیماری سالک در یک منطقه ای باشد که حتی پیش از 
این هم بیماری در آنجا دیده نشده است. موضوع مهم این است که اگر 
این اقدامات به صورت هماهنگ در زمان مناسب انجام نشود، بیماری 
گسترش می یابد. ما با بیماری روبرو هستیم که کنترل آن نسبت به 
گذشته به سادگی میسر نیست و کنترل سختی دارد که گاهی سال ها 

کنترل آن طول  می کشد.
وی افزود: از مردم می خواهم با مسئولین بهداشتی کشور همراهی 
کنند و توصیه آنها را جدی بگیرند. رعایت بهداشت محیط زندگی 
در داخل و خارج از منزل و اطراف آن اهمیت بالایی دارد. این بیماری 
اکنون عمدتا در مناطق روستایی استان تهران مشاهده شده است. 
کارهایی که وزارت بهداشت انجام می دهد، عمدتا برای کنترل ناقلین 
بیماری است که چک حشره شناسی انجام می دهد و حشرات مزاحم 
را کنترل می کند و اگر لازم باشد این مراقبت ها را تشدید شود، اقدام 

لازم صورت می گیرد.
گویا تاکید کرد: باید توجه کرد که درمان بیماری سالک نیز اهمیت 
دارد. بیمار باید حدود یک ماه تحت مراقبت های خاص در مراکز 
بهداشتی باشد و به صورت زمانبندی شده دارو دریافت کند و پس از 
اتمام درمان هم باید تحت درمان باشد و پس از درمان مواظب باشد که 
زخمش پوشیده باشد که مهم ترین اقدام پیشگیری است. خوشحالم 
که استانداری تهران از این موضوع استقبال کرده و کاری کرده است 

که نیروها و سازمان های دیگر به کمک وزارت بهداشت آیند.

گزارش
ایرنا

گزارش موارد »سالک« در مناطق 
روستایی تهران

مجلس از عملکرد نهاد 
ریاست جمهوری در دوره 
"روحانی" تفحص می کند
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: ای

س
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وزیر امور خارجه با شیخ تمیم بن حمد آل ثانی امیر دولت قطر 
دیدار کرد. به گزارش ایرنا، حسین امیرعبداللهیان در بدو ورود به 
دوحه با شیخ تمیم بن حمد آل ثانی امیر قطر دیدار کرد و در مورد 
اهداف این سفر گفت: در این سفر با امیر این کشور و همچنین 
همتای خود در مورد مسائل دو جانبه، بین المللی و منطقه ای 
رایزنی و گفتگو می کنیم. او افزود: فرصت هایی در قطر وجود دارد 
از جمله برگزاری بازی های جام جهانی فوتبال، گفت و گوهایی در 
گذشته انجام شده در  خصوص اینکه در این زمینه قطر می تواند از 
ظرفیت های ایران به ویژه در حوزه خدمات فنی و مهندسی که دارد 

و می تواند در این زمینه به قطر کمک کند، استفاده کند. 

امیرعبداللهیان با امیر قطر دیدار کرد

سـخنگوی دولت بـا یـادآوری اینکـه تنهـا نماینده 
رسـمی ایـران در مذاکـرات آقـای علـی باقـری 
هسـتند، تاکیـد کـرد کـه هیـچ شـخص و کشـور 
دیگـری نماینـده ایران نیسـت. بـه گزارش ایسـنا، 
علـی بهـادری جهرمـی در نشسـت بـا نماینـدگان 
رسـانه ها بـا تشـکر و قدردانـی از حمایـت هـا و 
رهنمودهـای اخیـر رهبـری انقـلاب اظهـار کـرد: 
بیانـات رهبـر معظـم انقـلاب بـرای اعضـای دولت 
روحیـه بخـش بـود. قطعـا حضـور دولتمـردان در 
بین مـردم با قـوت بیشـتری ادامـه خواهد داشـت  
و رئیـس جمهـور محتـرم  هـم بـر ارتباط مسـتمر 
اعضای کابینه بـا مردم و نخبـگان تاکید کـرده اند.
عمل به وعده ها  امکان پذیر نباشد با مردم در 

میان خواهیم گذاشت
وی افـزود: همچنیـن عمـل به وعـده ها و اسـتفاده 
از نظـرات متخصصیـن مـورد توجـه دولـت خواهد 
بـود و هرکجـا کـه عمل بـه وعـده هـا  امـکان پذیر 
نباشـد صادقانه با مـردم در میان خواهیم گذاشـت. 
سـخنگوی دولـت همچنیـن بـا تشـکر از مـردم 
در برپایـی مراسـم هـای گرامیداشـت سـالگرد 
شهادت شـهید سـلیمانی و حضور در تشـییع پیکر 
250 شـهید دوران دفـاع مقـدس، اظهار کـرد: یاد 
جانباختـگان حادثـه سـقوط هواپیمـای اوکراینی 
و شـهدای مراسـم تشـییع پیکر سـردار سـلیمانی 
در کرمـان را گرامـی می داریـم و بـا مـردم مناطق 
سـیل زده جنوب کشـور ابـراز همـدردی می کنیم.
دولت و نهادهای انقلابی در کنار سیل زدگان 

خواهند بود
بهـادری جهرمـی بـا اشـاره بـه اینکـه همانطـور 
کـه سـازمان هواشناسـی پیـش بینـی کـرده بـود 
و در چندیـن نوبت بـه مردم و مسـئولان اسـتانی، 
هشـدار داده بـود، شـاهد وقـوع سـیل در برخـی 
از مناطـق جنوبـی کشـور خصوصـاً اسـتان هـای 
فـارس، کرمـان و سیسـتان و بلوچسـتان بودیـم، 
یـادآور شـد: متأسـفانه خسـاراتی را بـرای بخـش 
هـای مسـکونی، کشـاورزی و دامـداری مـردم 
ه هـای  و همچنیـن زیرسـاخت هـا از جملـه را
مواصلاتـی، مخابراتـی، شـبکه بـرق و آب پیـش 
آمـده اسـت امـا خوشـبختانه بـا اعـلام هشـدار و 
اقدامـات پیشـگیرانه و همچنیـن تخلیـه برخـی 
مناطق روسـتایی از ورود خسارت گسـترده، تا حد 
زیـادی جلوگیری شـد. وی افـزود: بلافاصلـه وزیر 
محترم نیـرو نیـز از طـرف دولت بـه منطقـه اعزام 
شـد و پیگیـری وضعیـت خسـارات و امدادرسـانی 

بـه سـیل زدگان را دنبـال کرد. پـس از ایشـان هم 
معاون اول رئیـس جمهور، وزیر جهاد کشـاورزی و 
وزیر کشـور بازدیدهـای میدانی خوبی را از اسـتان 
هـای سـیل زده بـه عمـل آوردنـد و همه دسـتگاه 
های دولتی، امدادی، بسـیج و سـپاه نیز بـه میدان 
آمده اند کـه انشـاءالله اقدامـات لازم بـرای جبران 
خسـارات وارده با سـرعت صورت گیرد. سخنگوی 
دولت ادامـه  داد: در این خصوص چنـد اقدام فوری 
نیز صـورت گرفـت. اتصـال سـریع بـرق، آب، رفع 
انسـداد راه هـا و شـبکه مخابـرات، تخلیـه سـریع 
آب از مناطـق سـیل زده، اختصـاص 200 هـزار 
میلیـارد تومـان تنخـواه بـرای اسـتان های سـیل 
زده، ایجـاد مراکز اسـکان اضطـراری، توزیـع اقلام 
مـورد نیـاز همچـون چـادر، پتـو، مـواد غذایـی و 
خوراکی، سـوخت و برخـی لوازم ضـروری زندگی، 
از جملـه اقدامـات عملیاتـی فوری برای رسـیدگی 
به مردم بـوده اسـت. بهـادری جهرمی بـا تاکید بر 
اینکـه همه بخش هـای دولـت و نهادهـای انقلابی 
و نیروهـای مردمی در کنـار سـیل زدگان خواهند 
بـود، تصریـح کـرد: هیچکـدام از ایـن بخش هـا 
کمـک بـه آن هـا را رهـا نخواهند کـرد. بـه همین 
منظـور کمـک هایـی بـرای بازسـازی تاسیسـات 
زیربنایـی، و تسـهیلاتی بـرای بازسـازی منـازل 
تخریـب شـده و تامین لـوازم خانگی و سـرمایه ای 
در نظر گرفته شـده اسـت که بـا اختصـاص بودجه 
مناسـب از طریـق اسـتانداری هـا و بنیـاد مسـکن 
انقلاب اسـلامی توجه به مناطق سـیل زده صورت 
خواهـد گرفـت. سـخنگوی دولت گفـت: همچنین 
احتمـالا در اوایـل هفتـه آینـده در همیـن مناطق 
مجددا باران های نسـبتا سـنگین خواهیم داشـت 
کـه ضـرورت دارد هـم مـردم و هـم دسـتگاه های 
دولتی از هـم اکنون آمادگـی لازم را بـرای کاهش 
خسـارات داشـته باشـند. بهادری جهرمی با اشاره 
به تشـکیل کارگـروه ویژه اقتصـاد دیجیتـال آن را 
نشـانه توجه دولت به کسـب و کارهـای دیجیتالی 
دانسـت و اظهـار کـرد: اعضـای دولـت با تشـکیل 
کارگروه ویـژه اقتصـاد دیجیتـال مرکـب از وزرای 
ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات، امـور اقتصـادی 
و دارایـی، صنعـت، معـدن و تجـارت، تعـاون، کار 
و رفـاه اجتماعـی و دفـاع و پشـتیبانی نیروهـای 
مسـلح، معـاون علمـی و فنـاوری رئیـس جمهور و 
رییـس کل بانک مرکـزی جمهوری اسـلامی ایران 
موافقت کردند. وی یادآور شـد: توسـعه زیرساخت 
هـای اقتصـاد دیجیتـال، برطـرف کـردن موانـع و 

شـتاب بخشـی به شـکل گیری زیسـت بوم اقتصاد 
دیجیتال در کشـور، حمایـت از پلتفرم ها و کسـب 
و کارهـای دیجیتـال و فنـاوری پایـه در کشـور، 
بسترسـازی بـرای توسـعه اشـتغال فنـاوری پایـه 
در کشـور، برطـرف کـردن موانـع فعالیـت پلتفرم 
های ایرانی در سـطح بیـن المللی و توسـعه مهارت 
هـای الـزام آور اقتصاد دیجیتـال، از جملـه وظایف 

کارگـروه یاد شـده اسـت.
ایرانیان مقیم خارج از کشور سوالات خود را 

در "میخک"مطرح کنند
سـخنگوی دولـت همچنیـن با اشـاره به نخسـتین 
جلسـه شـورای عالـی امـور ایرانیـان خارج کشـور 
اظهـار کـرد: این جلسـه بـا حضـور رئیـس جمهور 
برگزار شـد و رئیس جمهـور بر حمایت و رسـیدگی 
به مسـائل ایرانیان خارج از کشـور از جمله مسـائل 
کنسـولی، تحصیلـی و تجـاری تاکیـد کردنـد. 
بهـادری جهرمی گفـت: همچنیـن در این خصوص 
سـامانه میخـک وزارت خارجـه بعنـوان پرسـمان 
تـردد محیطـی راه انـدازی شـده اسـت و ایرانیـان 
مقیم خارج از کشـور می توانند سـوالات خـود را در 
آنجا مطـرح کنند و ظرف مـدت کوتاهی پاسـخ آن 
را دریافـت کننـد. وی افزود: بـه منظور تسـهیل در 
تـردد ایرانیـان خارج از کشـور که مشـمول خدمت 
سـربازی هسـتند، فرصت دو سـفر سـالانه به ایران 
در نظـر گرفته شـده کـه بـدون مانعـی بتواننـد به 
کشـور رفت و آمد کننـد. همچنین برای نخسـتین 

بـار وزارت میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی بـه عضویـت شـورای عالـی ایرانیـان خارج 
از کشـور درآمـد و لایحـه جامـع ایرانیان خـارج از 
کشـور نیز به منظـور حمایـت از حقوق این دسـته 

از هموطنـان در دولـت در حـال تدوین اسـت.
خطر کرونا به طور کامل برطرف نشده است

سـخنگوی دولـت همچنیـن بـا اشـاره بـه وضعیت 
شـیوع کرونـا در کشـور گفـت: در موضـوع کرونـا 
بـا عنایـت خـدا، همراهـی مـردم و تـلاش هـای 
شـبانه روزی دولـت، بـه نقطـه امیـدوار کننـده و 
قابـل قبولی رسـیده ایم. حـدود ۱2۳ میلیـون دوز 
واکسـن تزریق شـده، بیـش از ۶0 میلیـون نفر دوز 
اول، 52 میلیـون نفر دوز دوم و بیـش از ۱0 میلیون 
نفـر دوز سـوم واکسـن را دریافـت کـرده انـد. آمار 
مبتلایـان هم کاهـش قابل توجهی داشـته اسـت و 
به زیر 2 هـزار نفـر و آمـار فوتی هـا به کمتـر از ۴0 
نفـر رسـیده اسـت. وی یـادآور شـد: ایـن در حالی 
اسـت که در ابتـدای شـهریورماه که دولـت مردمی 
شـروع به کار کرد، کمتر از ۱۸ میلیـون نفر دوز اول 
و کمتر از ۷میلیـون نفر دوز دوم واکسـن را دریافت 
کرده بودنـد و در زمینـه آمـار مبتلایان نیـز حدود 
۴0 هزار نفـر ابتـلای روزانـه و نزدیک بـه ۷00 نفر 
فوتی را شـاهد بودیـم. در همین مدت از یک نقشـه 
تقریبـا قرمـز کرونایـی بـه یـک نقشـه تقریبـا آبی 
رسـیده ایـم و تمـام آن ۳۶0 شـهری که قرمـز بود 

امروز آبـی یـا زرد شـده اند.

هیچ شخصی به جز "آقای باقری" نماینده ایران در مذاکرات وین نیست

سنا
: ای

س
عک

نماینده مــردم تبریــز در مجلس گفــت: فردی که 
در کلینیک خصوصــی درآمد چند صــد میلیاردی 
دارد در بخــش دولتی به فکر خدمت بــه محرومین 
بوده و حتی توجه دانشــجویان را نیز به این اولویت 
جلب کند. به گزارش خبرنــگار پارلمانی خبرگزاری 
تسنیم، مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز و عضو 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی 
در جلسه علنی روز )سه شــنبه 2۱ دی ماه( پارلمان 
سوال خود از وزیر بهداشت در خصوص عدم پایبندی 
به قانون برنامه و تعهد حیــن اخذ رای در بکارگیری 

نیروهای انسانی برای مدیریت دانشگاه های منتخب 
را مطرح کرد. وی در تشــریح سوال خود گفت: پیش 
از جلســه رأی اعتماد وزرای دولت گفتم کسانی که 
در بیمارســتان یــا کلینیک های خصوصی هســتند 
نمی توانند ســکاندار اداره یا ســازمانی باشــند که 
خدمت به محرومیــن جزو اولویت های آنها اســت. 
رهبر معظم انقــلاب نیز در فرمایشــات خود گفتند 
باید ســاختاری درســت کنیم که افــراد در آن جز 
دغدغه درد و بیماری بیماران، دغدغه دیگری نداشته 
باشــند. عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس 

افزود: بنده از شما می پرسم آیا می شود کسی در یک 
کلینیک خصوصی چند صد میلیارد داشــته باشد و 
خارج از تعرفه های دولتی کار کند، ســپس بیاید در 
دانشــگاه و بخواهد به محرومین کمک کند؟ آیا این 
فرد می تواند در دانشگاه دولتی به دانشجویان بگوید 
که اولویت شــما باید خدمت به مــردم و محرومین 
باشد در حالی که خودش در کلینیک های خصوصی 
درآمد چندصد میلیاردی دارد؟ پزشــکیان در ادامه 
اظهار داشــت: اینکه مدام حرف از انقلاب و شــهدا 
بزنیم و ســپس به افــراد غنی خدمــات ارائه دهیم، 

درست نیست البته نمی گویم که به این افراد که جزء 
سرمایه های کشور هستند نباید خدمات ارائه داد اما 
قصد و هــدف حاکمیت ارائه خدمات بــه محرومین 
اســت و انقلابی که ما برای آن خــون دادیم چنین 
تأکید دارد بنابراین اســتفاده از افرادی که در بالا نام 
برده شــد در سیســتم نمی تواند موجب گره گشایی 
محرومین شــود. وی افزود: وزارت بهداشــت باید از 
افرادی که می توانند تمام وقت در سیســتم فعالیت 
کنند، استفاده کند چرا که افرادی که خارج از تعرفه 
از مردم پول می گیرند نمی توانند داخل سیســتم به 

آنها خدمات ارائه دهند. این نماینده مردم در مجلس 
یازدهم افزود: اگــر آمار فعالیت این افــراد در زمان 
مدیریت بخش هــای خصوصی را بــا تعهداتی که در 
بخش های دولتی داشــتند مقایســه کنیم مشخص 
می شود که چه عملکردی داشــته اند. افرادی که در 
بخش های خصوصی می توانند برای یک عمل جراحی 
20 تــا ۳0 میلیون دریافــت کننــد، نمی توانند در 
محدوده مالی مشخصی این کارها را انجام دهند؛ این 
افراد نمی تواننــد از محرومین دفاع کنند. وی یادآور 
شد: متأســفانه متخصصینی که در مناطق محروم و 
روســتایی فعالیت می کنند ۸ تــا ۱0 میلیون تومان 
درآمد دارند اما برخی از پزشــکان برای یک عمل در 
شهرها ۳0 تا 50 میلیون تومان دریافت می کنند. این 
افراد چگونه می توانند در سیســتم دولتی به صورت 
شبانه روز فعالیت کنند و به مردم خدمات ارائه کنند؛ 

باور چنین چیزی قابل پذیرش نیست.

پزشکیان: 

فردی که در کلینیک خصوصی درآمد میلیاردی دارد نمی تواند در بخش دولتی به محرومان کمک کند
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 فراخوان بورسیه جایزه نویسندگی 
Alpine ۲٠۲۲ منتشر شد.

مهلت: ١۲ فروردین ١۴٠١
 Alpine Fellowship این رقابت توسط پروژه عام المنفعه
با هدف توسعه فرهنگ و هنر برگزار می شود. در صورت 
نیاز و تمایل می توانید از خدمات ویژه ی »دپارتمان های 

تخصصی فستیوارت« برای ثبت نام، واریز و دربافت 
هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی پورتفولیو، 

پوستر و … استفاده کنید.
https://instagram.com/festivart.service

 لینک ها و دانلود ها: وبسایت بورسیه جایزه نویسندگی 
۲٠۲۲ Alpine

 آخرین انار دنیا

نویسنده: بختیار علی
ترجمه: مریوان حلبچه ای

انتشارات: ثالث\
رمان آخرین انار دنیا با عنوان اصلی »دواهه مین هه ناری دونیا« اثر 
نویسنده کُرد، بختیار علی است که برای اولین بار در سال ١۹۹٦ 
در کشور سوئد چاپ شد. بختیار علی که پرکارترین و پرتیراژترین 

نویسنده کرد لقب گرفته است در سال ١۹٦١ در سلیمانیه 
کردستان عراق به دنیا آمد.

بختیار علی در مصاحبه ای در مورد آخرین انار دنیا گفته است: 
اگر بمیرم و به من اجازه دهند که تنها یک کتاب با خودم به آن 
دنیا ببرم، از میان تمام کتاب هایی که نوشته ام، آخرین انار دنیا را 

با خود می برم.
در این رمان که به سبک رئالیسم جادویی نوشته شده است در 

ابتدای کتاب با دو داستان به ظاهر متفاوت روبه رو هستیم.

کرم تنبل
مشخصات:فاقد چین پهلویی و آثار اندامهای حرکتی عقبی در اطراف 

مخرج؛ سوراخ گوش مشخص؛ ۲٦ تا ۳٠ ردیف پولک اطراف ناحیه میانی بدن؛ سپر میانی 
بینی در تماس با سپر پیشانی.

رنگ آمیزی:سطح پشتی شهوه ای تا خاکستری، نقره ای، مسی، آجری؛ پهلوها اغلب تیره 
یا با رگه ها و خالهای تیره؛ سطح شکمی به رنگ های نخودی، خاکستری، خرمایی یا سیاه؛ 

ماده ها دارای نوار تیره رنگ میانی پشتی و نرها اغلب یکدست و گاهی با ردیفهای نامنظمی 
از نقاط آبی؛ نا بالغها به رنگهای خرمایی روشن، مسی، طلایی یا نقره ای با نوار میانی پشتی 

قهوه ای تیره تا سیاه. زیستگاه:نواحی مرطوب دارای پوشش گیاهی انبوه و متراکم نظیر 
جنگلها،باغها،علفزارهای بلند که سایه گیاهان فضای تاریکی را بوجود می آورد.

عادات و رفتار:هنگام صبح و عصر یا پس از باران به فعالیت می پردازند؛حرکتی آهسته دارند ولی 
با احساس خطر سریع حرکت می کنند؛ اغلب اوقات در حفره های زمینی، زیر سنگها، کنده 

درختان و یا برگها بسر می برند؛از نرمتنان، کرمهای خاکی، لارو حشرات، عنکبوتها، خرخاکیها، 
و حشرات با بدن نرم تغذیه می کنند، آب زیادی می نوشند؛ فصل زمستان خوابی معمولًا از 

آبان یا آذر تا فروردین ماه است، جفتگیری اغلب در اردیبهشت و خرداد صورت می گیرد؛ این 
مارمولک بچه زاست؛ فصل زایمان از مرداد تا آبان، بطور معمول ٦ تا ١۲ )گاهی تا ۲٦( نوزاد 

زنده که درون کیسه ای غشایی هستند متولد می شوند که بلافاصله این کیسه را پاره کرده و 
بیرون می آیند؛ جوانها اکثراً حدود ۳ سالگی بالغ می شوند،عمر آنها تا ۳٠ سال و در اسارت تا 

٥۴ سال نیز گزارش شده است.
 پراکندگی جهانی:اروپا تا جنوب غربی آسیا، به سمت جنوب تا شمال غربی آفریقا.اندازه: نوک 

پوزه تا مخرج ۲۹٠ میلیمتر دم ۲۷٠ 
میلیمتر.

ملاحظات:توضیحات ارائه شده مربوط به 
زیر گزینه A.f.colchicus می باشد. در 

یک نمونه نر از ۲٦ کیلومتری جنوب آمل، 
سپر پیشانی و بین بینی توسط ۲ سپر جلو 

پیشانی عریض از هم جدا شده اند )یکی 
از خصوصیات زیر گونه A.f.fragilis (؛ در 
این نمونه ۲٦ ردیف فلس و در نمونه ماده 
از نزدیکی گرگان، ۳٠ ردیف فلس اطراف 

ناحیه میانی بدن شمارش شده است .محل 
نمونه تیپیک این گونه از سوئد می باشد.در 
ایران تاکنون زیر گونه colchicus گزارش 

شده است./گروه کویرها و بیابان ها ایران

فراخوان

کتاب

زیستمند

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

سمیه خدیشی| معاون مسکن و بازآفرینی 
شهری اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان 
از انعقاد تفاهم نامه واگذاری قیر رایگان به 

شهرداری کهنوج خبر داد و گفت این قیر 
جهت آسفالت معابر در محدوده محلات هدف 
بازآفرینی شهری استفاده خواهد شد.پیمان 

توکلی در حاشیه جلسه ای که با حضور 
مدیرکل راه و شهرسازی و شهردار کهنوج 
برگزار شد، اعلام کرد: در راستای تبصره یک 
قانون بودجه١۴٠٠ و همکاری با شهرداری 
کهنوج با انعقاد تفاهم نامه ای سهمیه قیر 
رایگان جهت مصرف در معابر فاقد آسفالت در 
محدوده محلات هدف بازآفرینی شهری به 
شهرداری کهنوج واگذار خواهد شد.او اشاره 
کرد: با پیگیری مدیر کل راه و شهرسازی 
جنوب کرمان ،این اداره کل به نمایندگی از 
شرکت بازآفرینی شهری ایران با شهرداری 
کهنوج این تفاهم نامه امضاء کرده و شهرداری 
کهنوج موظف است ظرف مدت ٦ماه نسبت به 

مفاد تفاهم نامه اقدام کند.

مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
آرامستان های شهرداری کرمان گفت: 
نیروهای اجراییات سازمان مدیریت 
آرامستان های شهرداری کرمان در ایام 
دومین سالگرد شهادت سردار دل ها، 
به صورت سه شیفت با ستاد برگزاری 
مراسم سالگرد همکاری داشتند.روح الله 
خواجویی، با اشاره به همکاری جهت 

نصب بنرهای دومین سالگرد شهادت 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، افزود: 
همکاری، کنترل و نظارت بر برپایی 
موکب ها و همکاری با شهرداری های 
مناطق، سازمان ها و واحدهای شهرداری 
جهت برگزاری مراسم، از دیگر اقدامات 
آرامستان های  مدیریت  سازمان 
شهرداری کرمان بوده است.مدیرعامل 

آرامستان های  مدیریت  سازمان 
شهرداری کرمان خاطرنشان کرد: در 
دومین سالگرد شهادت سردار دل ها، 
تابلوی  پایه های  فونداسیون  نصب 
راهنمای خیابان ها، نصب تعدادی سطل 
زباله و راه اندازی و رنگ آمیزی آب نماهای 
گلزار شهدا نیز توسط این سازمان انجام 

شده است

 قلعه قمیشلو، گنجینه 
رو به ویرانی

قلعه تاریخی قمیشلو، مربوط به دوره قاجاریه و از مهم ترین 
آثار تاریخی نجف آباد در استان اصفهان است. این قلعه در 
مرکز پارک ملی و حیات وحش قمیشلو قرار گرفته است.

این منطقه گردشگری و تاریخی در سال های اخیر به عنوان 
منطقه نمونه گردشگری شناخته شد، اما بی توجهی به 

این بنای تاریخی در سایه کشمکش های محیط زیست و 
میراث فرهنگی موجب تخریب و فروپاشی آن شده است. 
قلعه تاریخی قمیشلو در اسفند ١۳۸٠ با شماره ٥۴۳۷ در 

فهرست آثار ملی ایران ثبت شد.

عکس: باشگاه خبرنگاران

یم
سن

ع: ت
منب

معاون مسکن و بازآفرینی شهری اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان اعلام کرد: 
انعقاد تفاهم نامه واگذاری قیر رایگان با شهرداری کهنوج 

گزارش کاغذوطن از موانع پیش روی صدور مجوز مشاغل خانگی 
در بخش محصولات خوراکی:

مشاغل خانگی در پیچ و خم گرفتن مجوز

همکاری شبانه روزی سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری 
با ستاد برگزاری مراسم سالگرد شهادت سردار دل ها

خبر

کوثر نمک شناس| وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی دی ماه جاری، برای رفع موانع صدور مجوز 
مشاغل خانگی تاکید کرده بود که مجوز مشاغل خانگی باید ظرف مدت ۳ روز صادر شود اما 
در برخی حوزه ها مثل مواد غذایی، سازمان غذا و دارو و جهاد کشاورزی قوانینی دارند که 
پرسه صدور مجوز مشاغل خانگی را طولانی می کند. یکی از پرطرفدارترین مشاغل خانگی،راه 
اندازی کسب و کارهای حوزه محصولات غذایی است. از آنجا که غالب متقاضیان مشاغل 
خانگی بانوان هستند و یکی از مشاغل پرطرفدار در بین بانوان، راه اندازی کسب و کار در حوزه 
محصولات غذایی است، دریافت مجوز برای این نوع مشاغل از تقاضای بالایی نسبت به سایر 

رشته های مشاغل خانگی برخوردار است.
اما یکی از مشکلات و موانع پیش روی متقاضیان راه اندازی کسب و کارهای خانگی در حوزه 
محصولات خانگی، سخت گیری وزارت بهداشت و به طور خاص سازمان غذا و دارو در صدور 
مجوز است.حجت الله عبدالملکی، در جلسه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی، 
اظهار کرد: دستگاه های متولی صدور مجوزهای خانگی مکلفند طی سه روز بررسی های 
لازم را جهت صدور مجوز انجام دهند، در غیر این صورت مجوز به طور خودکار و الکترونیکی 

صادر می شود.
مشکل همچنان پابرجاست

در همین زمینه منصور قنبری، معاونت غذای، سازمان غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان درباره آخرین وضعیت رفع موانع موجود برای صدور مجوز فعالیت کسب و کارهای 
خانگی در حوزه محصولات غذایی و آشامیدنی، به کرمان نو گفت: بر اساس راهنمای صدور 
مجوزها و دستورالعمل های مشاغل خانگی که در دی ماه ۹۹ با هماهنگی وزارت جهاد 
کشاورزی، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، نوشته شده است و در سایت معاونت غذا و داروی 
دانشگاه علوم پزشکی کشور موجود است، هر کسی که مدارک مورد نیاز برای صدور مجوز را 
به معاونت غذا و دارو ارائه دهد ظرف مدت چند روز مجوزش صادر می شود.قنبری ادامه داد: 
جلسات کمیته صدور مجوز هر هفته به صورت منظم برگزار می شود و هر پرونده ای در صورت 
کامل بودن مدارک، بیش از چند روز در سازمان غذا و دارو معتل مجوز نخواهد بود.روند اقدام 
برای صدور مجوز در حوزه مشاغل خانگی که مربوط به مواد غذایی است، ابتدا از اداره کار 
آغاز می شود و با معرفی اداره کار به جهاد کشاورزی می رود، پس از بازدید کارشناس جهاد 
کشاورزی و تایید آن، سازمان غذا و دارو نیز شرایط تولید یا بسته بندی بهداشتی محصول را 
تایید کند. در صورت تایید سازمان غذا و دارو، مجوز از سوی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
صادر خواهد شد.راهنما و دستورالعمل صدور مجوز مشاغل خانگی در حوزه مواد خوراکی، 
کمی قوانین پیچیده ای دارد، برای مثال آشپزخانه باید محدود به آشپزخانه خانگی ساده 
باشد و اضافه کردن امکانات صنعتی به کارگاه های تولید و بسته مواد غذایی مجاز نیست.

همچنین متقاضی صدور مجوز باید یک مسئول فنی به سازمان غذا و دارو معرفی کند تا به 
صورت سرزده، نمونه مواد تولیدی در آزمایشگاه مورد تایید سازمان غذا و دارو را آزمایش کند 
و نتیجه را به سازمان غذا و دارو بدهد.یا اینکه افراد خانواده باید کارت سلامت داشته باشند، 
محصول تولید شده همان روز باید عرضه شود و اجازه انبار آن وجود ندارد و هر کارگاه خانگی 

باید فقط در شهر خودش محصول را عرضه کند.
رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی با تاکید بر اینکه سخت گیری 
سازمان غذا و دارو برای فعالیت مشاغل خانگی در رشته های مرتبط به محصولات غذایی 
و آشامیدنی طی چهار سال گذشته یکی از مشکلات متقاضیان است، گفت: با تصویب این 
دستورالعمل، مشاغل خانگی محدود به خانه و آشپزخانه می شود و کار باید فقط توسط افراد 
خانواده انجام شود. محصول تولیدی باید همان روز در همان محل یا همان شهر یا نزدیکترین 
شهر به آن روستا فروخته شود و حق انبار ندارد که کار را برای واحدهای تولیدی که بزرگتر 

هستند و تولید بیشتری دارند سخت خواهد کرد.

آگهی استخدام در استان کرمان

موقعیت شغلی: حسابدار
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
مسلط به نرم افزارهای حسابداری

آشنا با سیستم حسابداری پیمانکاری
کارشناسی  و  ارشد  کارشناس  رشته  التحصیل  فارغ 

حسابداری
اطلاعات تماس
تلفن ٠۳۴۳۲١۲٦۷۴۹
واتساپ ٠۹۳۳٠۳٥۲۲۴٦
info@taradod.ir ایمیل

)DCC( موقعیت شغلی:کارشناس کنترل مدارک و مستندات
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

رشته صنایع
آشنا به امور اداری

آقایان دارای کارت پایان خدمت
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را با ذکر نام محل کار 
شهرستان سیرجان به ایمیل زیر ارسال نمایند و یا با شماره 

موبایل زیر تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس   موبایل ٠۹۹٠٥٠۹٦٦٥۳  
info@pouyan-group.com ایمیل 

موقعیت شغلی: کارشناس فروش)شیرآلات(
شرایط احراز
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
حداقل دو سال سابقه کاری مرتبط

آشنایی با بازار فروش و فنون مذاکره
outlook و word،excel آشنایی با

مدرک تحصیلی ترجیحا کارشناسی بازرگانی
روابط عمومی قوی

توانایی انجام ماموریت درون شهری و برون شهری

 متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 
»ای-استخدام« ارسال نمایند.

استخدام شودراستخدام شرکت شکوفا صنعت پویااستخدام گروه اقتصادی تردد

خبر

سُـها خدیش | شـهردار بم بیان کرد: برای 
توسـعه و پیشـرفت اقدامـات عمرانـی و 
فرهنگی بم جهانی باید خلاقیـت ،نوآوری 
و مدیریـت برتـر در شـهرداری بـم  حاکم 

گـردد .
علیرضـا ریاضـی بـه خبرنـگار کاغذوطن 
گفت: خلاقیـت ،نـوآوری و مدیریـت برتر 
، یکـی از ویژگـی هـای مهمی اسـت که با 
استعداد الهی می تواند بسـیاری از زیبایی 

ها و دستاوردها  را خــلق نـمـایـد. 
بـه گفتـه او خلاقیـت و نـوآوری در همـه 

امورات بـه خصـوص مدیریت شـهری  به 
حرکت ، پویایـی ، بقا و حیات زندگی بشـر 

کمک موثـری مـی نماید . 
شـهردار بـم ادامـه داد: در دنـیــای 
سـازمـانــی امــروز مدیـران  و کارکنـان 
خـلاق ضلـع هـای مثلـث خلاقیــت 
هـسـتـنـد کــه جـایـگــاه این موضوع  
بـه حـدی  ویـژه در شـهرداریها  بـه 
اسـت کـه مـی تـوان گفـت مجموعـه 
 ، فرهنگـی  عمرانـی،  دسـتاوردهاى 
اجـتـمـاعـی ،اقـتـصـادى  و مـانـنـد آن 

در اندیشه و عـمـل و پـیـشـرفـت وسـیـع 
تـکـنــولوژى و تـجـهـیــزات در هـمـه 
مـوضـوعـات ، حـاصـل خلاقیت و نوآورى 
اسـت نه تکرار، درجـا زدن و قانع شـدن به 

وضـع موجـود
ریاضی تاکیدکرد: انـدیـشــه هاي خلاق 
و نـوآور باعث پیشـرفت ،توسـعه و آبادانی 
بهتر و بیشتر شـهرها شـده اند و از آنجایی 
که  ما ادعـا داریم بم تاریخی و گردشـگری 
یک شـهر جهانـی اسـت این موضـوع می 
تواند در اقدامات عمرانی،فرهنگی ، سـیما 
و منظـر شـهری ،فضـای سـبز و امکانـات 
رفاهـی و سـرگرمی تأثیرگـذاری عمیقی 
داشـته باشـد و در ایـن راسـتا منجـر بـه 
نشـاط و شـادابی بین شـهروندان محترم 
شود.شـهردار بم عنـوان کـرد: لـذا در این 
راسـتا از مدیـران  شـهرداری  خواسـتارم  
کـه خلاقیـت و نـوآوری  و ابتـکار عمـل را 
در کارهـای خـود  در نظـر داشـته باشـند  
زیرا رمز مانـدگاری مدیریتشـان برهمین 
اسـاس اسـتوار خواهـد بـود و اسـتفاده از 
خلاقیت دیگـران و پیدا کـردن ذهن هاى 
خـلاق در بین همـکاران و نیروهـای واحد 

خـود را نیز مـورد توجـه قـرار دهند.
او توضیـح داد: از جملـه خواسـته هـای 
بنـده در  دوران مدیریت جدیـد از مدیران 
شـهرداری این بوده که در بـنــد شـیــوه 
هـاى سـنـتـی و مـعـمـول نبـاشنـد، بلکه 

سـبکی را برای مدیریت برگزینند که براى 
شـهرداری خلاقیت و نوآوری مناسـب  به 
همراه داشـته باشـد تا بتواند شـهر جهانی 
بم را  به سـوی توسـعه و پیشـرفت  سـوق 

دهنـد  . 
ریاضـی مـی گویـد از مدیـران ایـن نهـاد 
خدمتگزار درخواسـت خواهد شـد برنامه 
های خـود را براسـاس خلاقیت و نـوآوری 
اعـلام نماینـد و خواهشـمندیم در این راه 
حتما برنامه ریزی لازم را بـه صورت مداوم 

و همیشـگی مد نظر داشـته باشـند.
شـهردار بـم تصریـح کـرد: در جهـت بالا 
بـردن نـقــش مـدیـریــت همـراه بـا  
خلاقیـت و نـوآوري حتمـا بحـث آموزش 
در همـه بدنه هـای شـهرداری بـه صورت 
کلاس های ضمن خدمـت را آغاز خواهیم 

کـرد.
او در پایـان یادآورشـد: در جهـت رشـد 
شـکوفایی و بالندگـی مدیریـت خـلاق 
و نـوآوری و ابتـکار عمـل در همـه حـوزه 
ها و اجـرای همـه پـروژه های شـهرداری 
حتما از متخصصیـن و متفکرین  بـه ویژه 
همشـهریان عزیزمـان اسـتفاده خواهیـم 
کرد لذا خواهشـمندیم همشـهریان عزیز 
در این مسـیر حتمـا مـا را یـاری نمایند تا 
در کنار همدیگـر و با اسـتفاده از تجربیات 
یکدیگر در جهت نـام و آوازه بم جهانی گام 

هـای مثبـت و موثـری برداریـم.

شهردار بم 

در شهرداری بم خلاقیت ، نوآوری و مدیریت برتر حاکم می شود


